
دبیر انجمن واردکنندگان خودرو:

و است منافع عده ای در انحصار بازار خودر

خریدار  دبیــر انجمن واردکننــدگان خودرو 
گفــت: واردات خــودرو در برهــه کنونی، یک 
اقدام ملــی و به نفع اقتصــاد کلان و آحاد مردم و 
تنظیم کننده بازار اســت، اما عده ای در تلاش اند 
با گفتار و کردارشــان اصل موضوع را با مغشوش 

کردن بازار و سیاه نمایی به هم بزنند.
»مهدی دادفر« افزود:  در چهار سال گذشته یک 
بازار مهندسی شــده در خودرو را شاهد بودیم که 
اعتراضات مــردم از گرانی و کمبــود عرضه را به 

دنبال داشت.
وی ادامه داد: پس از آن شاهد بودی عده ای به اسم 
حمایت از تولید داخلی، به دنبــال ایجاد انحصار 
قانونی برای صنعت خودروســازی بودند؛ این در 
حالی اســت که بنده با هرگونه قوانین و مقررات 
انحصاری مخالفــم و واردات باید آزاد و برای همه 

اقشار جامعه باشد.
دبیــر انجمــن واردکننــدگان خــودرو گفت: 
درحالی که نارضایتی هــا از نحوه و میزان عرضه و 
قیمت خودروها وجود دارد، امــا عده ای عامدانه 
توپ را به زمین واردات و واردکنندگان انداختند 
و با ایجــاد پویش هایی به دنبــال فرافکنی بوده و 

هستند.
این مقام صنفی خاطرنشــان کــرد: امروز حتی 
مدیران دو خودروســازی بزرگ کشور با موضوع 
واردات موافق انــد و طرح هــا و ایده هایــی برای 

استفاده از این ظرفیت به نفع بازار خودرو دارند.
دادفر یادآور شــد: فراموش نکرده ایــم، پیش از 
ممنوعیت واردات می توانســتیم خودرویی نظیر 
پراید را با قیمت کمتر از ۳۰ میلیون تومان و بدون 
قرعه کشــی خریداری کنیم، امــا نتیجه ممنوع 
شدن واردات، حرکت کردن به سمت قرعه کشی 

و خرید محصولات خودروســازان با اســتفاده از 
چاشنی شانس و با قیمت های بسیار بالاتر است.

وی تصریح کرد: امروز پویشی ایجاد شده تا منافع 
افراد برخــوردار جامعه را به طبقــات ضعیف تر و 
کمتر برخوردار جامعه گــره بزنند تا اجازه ندهند 
واردات انجام شــود؛ این موضوع ســبب می شود 
شــکاف طبقاتی عمیق تر شــده و تضاد طبقاتی 

ایجاد شود.
دبیر انجمــن واردکنندگان خــودرو تاکید کرد: 
قانون گذاران باید به نحوی عمــل کنند که افراد 
طبقات متوسط و حتی ضعیف جامعه نیز بتوانند 
به خودروهای مناسب دسترسی داشته باشند که 
این مهم موافق خواسته های رهبر معظم انقلاب و 

مطابق سیاست های کلی نظام است.
وی، دلیل عدم علاقه مندی ایــن طیف خاص به 
واردات خــودرو را منافع گروهی، ســازماندهی 
شده و ســاختاری بشــمرد که منفعت خود را به 
تولیدات دو خودروســاز بزرگ کشور گره زده اند، 
پشــت خودروسازان بزرگ پنهان شــده و منافع 

شخصی شان را دنبال می کنند.
دادفر ابراز امیدواری کرد کــه در این فضا بتوانیم 
هوشــمندانه عمل کرده و به همان شرایط چند 
سال پیش و انجام واردات خودرو بازگردیم تا بازار 

متعادلی را شاهد باشیم.

چگونه واردات خودرو به تظیم بازار 
می انجامد؟

دبیر انجمن واردکنندگان خودرو  در ادامه گفت: 
با نرخ فعلــی تعرفه ها و عــوارض گمرکی، نحوه 
محاسبه ارز گمرکی و غیره، دستیابی به خودروی 
ارزان قیمت خارجی که آحاد مــردم توان خرید 

آن را داشــته و منجر به تنظیم بازار شود، ممکن 
نیســت و باید موارد یاد شده دســتخوش تغییر 

شده و کاهش یابند.
وی افزود: همچنین اعطای مشــوق های خاص 
برای کســانی که بیشــترین واردات خودرو را به 
کشور می توانند داشته باشــند و آنها را به دست 
اقشار متوســط و کمتر برخوردار برسانند، انتظار 

می رود.
دادفر تصریح کرد: موضوع مهم این است که نباید 
واردات را به صادرات خــودروی داخلی که تقریباً 
امکانی برای آن وجود ندارد، گره زد. این در حالی 
است که ســایر کالاها از جمله قطعات خودرویی 
تولید داخل را می توان صادر و در قبال آن خودرو 

وارد کرد.
وی بیان داشــت: امروز ۱۳ قلم محدودیت برای 
واردات خودرو به کشور وجود دارد که از آن جمله 
تعرفــه ورودی ۵۵ درصدی بــرای خودروهای 
با حجــم موتور تــا ۱۵۰۰ سی ســی، تعرفه ۷۵ 
درصدی برای خودروهای با حجم موتور ۱۵۰۰ تا 
۲۰۰۰ سی سی و تعرفه ۹۵ درصدی برای واردات 
خودروهــای بــالای ۲۵۰۰ سی ســی، ۹ درصد 
مالیات بر ارزش افزوده، اســقاط چهار تا هشــت 
دستگاه خودروی فرســوده )بسته به حجم موتور 
خودروی وارداتی(، عــوارض و حقوق گمرکی و 

غیره قابل اشاره است.
وی تاکیــد کرد: اگــر واردات خــودرو بخواهد 
مطابق با همان شــرایط و تعرفه های پیشــین 
باشــد، ارزان تریــن خــودروی وارداتــی بین 
۷۰۰ میلیــون تــا ۱.۳ میلیــارد تومــان برای 
مصرف کنندگان تمام خواهد شــد و نیاز است تا 

این عوارض کاهش یابند.

مدیرعامل شرکت مهندسی و توسعه گاز ایـران:

پایداری شبکه گاز مرکز و غرب کشور تضمین می شود
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 آمادگی بخش خصوصی برای ساخت مسکن استیجاری

حل مشکل بازار اجاره با تصویب 
اجاره داری حرفه ای
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خانه  هنر   میرا

سرعت پرداخت سودهای سنواتی شرکت های بورسی شتاب گرفت

 واریز سود ۲۷ شرکت به حساب سهامداران

رئیس جمهور در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا:

دستورالعمل های بهداشتی متناسب 
وزرسانی شود با شرایط بر

وزیر جهاد کشاورزی:
ارز ۴۲۰۰ تومانی باعث تورم در کشاورزی شد

ساداتی نژاد، وزیر جهاد کشاورزی در خصوص اینکه پس از دو هفته از اجرای 
طرح حذف ترجیحی، نتیجه را چگونــه ارزیابی می کنید و فرصت و تهدیدها 
به چه سمتی حرکت کرده اســت؟ گفت: در تمامی دنیا به بخش کشاورزی 
یارانه تعلق می گیرد، اما با پرداخت ارز ترجیحی، از سال ۹۷ در ایران یارانه را 

به تولیدکننده پرداخت کردیم و این سیاست به صورت بدی اجرا شد. 

تا ماه آینـده

 یارانه گاز مشترکان پرمصـرف 
حذف می شود
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فراخوان مناقصه عمومی
رديف

 شماره فراخوان عنوان فراخوان
سامانه ستاد

 مبلغ برآورد
)ريال(

مهلت دريافت 
اسناد 

آخرين مهلت 
ارسال پيشنهاد

تاريخ بازگشايي

1

مناقصه عمومی همزمان با ارزيابی )فشرده( يک مرحله ای عمليات 
تکميلی مسير دسترسی حسين آباد کالپوش،عمليات روسازی و 

تکميلی محور دشت شاد - لوه و مرمت و روکش آسفالت محورهای 
روستايی )سه راهی باغچه-باغچه(

2001003199000008161,573,625,6321401/03/071401/03/171401/03/18

اداره کل راه و شهرسازی شرق استان سمنان )شاهرود( 
در نظــر دارد مناقصه  عمومی ذيل را از طريق ســامانه 
تــدارکات الکترونيکی دولت برگــزار کند.کليه مراحل 

برگزاری تا ارائه پيشــنهاد و بازگشــايی پاکتها از طريق 
درگاه ســامانه تــدارکات الکترونيکــی دولت )ســتاد( 

http://www.setadiran.ir/ انجام خواهد شد.

روابط عمومی اداره کل  راه و شهرسازی شرق استان سمنان- شاهرود

وزارت را ه و شهرسازی
اداره کل راه و شهرسازی شرق استان سمنان

شناسه آگهی: 1323377

شــهرداری اسلامشهر درنظر دارد به استناد رديف بودجه مصوب سال 1401پروژه های ذيل را از طريق برگزاری مناقصه و 
تجديد مناقصه عمومی واگذار نمايد. بدينوسيله از اشخاص حقوقی واجد شرايط دعوت می گردد جهت دريافت اسناد مناقصه 
و تجديد مناقصه از طريق سامانه تدارکات الکترونيکی به آدرسwww.setadiran.ir  اقدام و جهت کسب اطلاعات بيشتر 

با شماره 02156363090 تماس حاصل نمايند.
1 – مشخصات موضوع مورد مناقصه و تجدید مناقصه عمومی:

رديف موضوع مناقصه و تجديد مناقصه عمومیرديف
مبلغ اعتبارصلاحيتبودجه

مبلغ سپرده شرکت در 
مناقصه و تجديد مناقصه 

عمومی )ريال(

1

واگذاری عمليات راهبردی ايستگاه ميانی زباله 
واقع درسالورو همچنين حمل و نقل  پسماند های 
شهری)بارگيری و حمل مواد زايد جامد شهری ( 
و تعمير و نگهداری ماشين آلات مربوطه- تجديد 

مناقصه 

120214

تصوير اساسنامه مرتبط با موضوع 
مناقصه، حداقل 3 نمونه قرارداد کار 
مشابه در بازه زمانی 91 الی 1400، 
رضايت نامه از سازمان ها و ارگان های 

طرف قرارداد طی سال های اخير

------3/000/000/000

2
تجديد مميزی املاک، مستحدثات و اراضی واقع 
در محدوده قانونی شهر اسلامشهر – مناقصه 

عمومی
50/000/000/0002/500/000/000رتبه 2 شورای عالی انفورماتيک120214

2-به پيشــنهادات مشروط ، مخدوش ، فاقد سپرده و پيشنهاداتی که پس از مهلت اعلام شده ارائه شوند ترتيب اثر داده 
نخواهد شد

3- شهرداری در رد يا قبول يک يا کليه پيشنهادات واصله مختار است
4-برنــدکان اول و دوم مناقصــه و تجديد مناقصه هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشــوند ســپرده آنان به ترتيب به نفع 

شهرداری ضبط خواهد شد
5- هزينه درج آگهی در روزنامه به عهده برنده مناقصه و تجديد مناقصه عمومی می باشد

6- بديهی است کليه فرآيند برگزاری مناقصه و تجديد مناقصه، الکترونيکی و از طريق سامانه تدارکات الکترونيکی دولت 
می باشد

7- ساير شرايط در اسناد مناقصه و تجديد مناقصه درج گرديده است
8- تاریخ انتشار نوبت اول : 1401/3/8 

9 – تاریخ انتشار نوبت دوم : 1401/3/16

 نوبت اول

محسن حمیدی شهردار اسلامشهر

 آگهی مناقصه و تجدید مناقصه عمومی 
یک مرحله ای



عضو کمیسیون صنایع مجلس مطرح کرد

و در بورس پایان رانت و سوداگری با عرضه خودر

رئیس ستاد کل نیروهای مسلح:

تهدید را کوچک نمی گیریم

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران
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 بخش قابل توجهی از احکام کشور اجرا 
نشده است

 علی حیدری  تجربه بالغ بر ۷۰ ســاله کشــور در زمینه برنامه ریزی 
نشاندهنده این مســئله اســت که بخش قابل توجهی از احکام کشور 
محقق نشده است. اکنون پس از تجربه سند چشم انداز  و سیاست های 
کلی نظام مقرر اســت با تدوین و ابلاغ ســند الگوی اســلامی ایرانی 
پیشرفت نسبت به افق گشایی و آینده نگاری بلندمدت برای کشور اقدام 
شود. به همین دلیل لازم است نسبت به آسیب شناسی و کالبدشکافی 
دلایل و اسباب عدم تحقق برنامه های کوتاه مدت و میان مدت موصوف 
اقدام شده و سامان نوین حکمرانی کشــور تدبیری برای تحقق تدابیر 

مندرج در سند مزبور تمهید و تدارک نماید.
در انتهای پیش نویس سند الگوی اســلامی ایرانی پیشرفت، ساز و کار 
نظارتی مجمع تشخیص مصلحت نظام برای رصد میزان و نحوه تحقق 
ســند الگو و حصول اطمینان از رعایت مفاد سند  پیش بینی شده است 
اما ســازوکار مزبور به لحاظ اتکاء به روش هایی که برای ذی حســابی 
بودجه ای و مالی و... بکار می رود، به نظر نمی رســد که برای رصد تحقق 

تدابیر سند الگو کارساز باشد.
برای تحقق اسناد بالادستی، باید هم به ســطح نخبگانی و هم به سطح 
عمومی شامل مردم و اقشار توجه شــود. ترجمان سند الگوی اسلامی 
ایرانی  پیشــرفت در قالب برنامه های میان مــدت )قوانین برنامه های 
توسعه پنج ســاله( و نیز برنامه های کوتاه مدت یکساله )قوانین بودجه 
ســنواتی( و نیز در قالب ویرایش جدیدی از قوانین مــادر و اصلی نظیر 
قانون تجارت، قانون کار، قانون بانکداری، قانــون مالیات ها و... تبلور و 

عینیت یافته و یک مرکز واحد این فرایند را هدایت کند.
نظام مســتوفی گری، مالیه عمومی، ذی حســابی مالی و بودجه ای و 
خزانه داری کل نمی تواند ابزار مناســبی برای رصد میزان تحقق سند 
الگوی اسلامی ایرانی پیشــرفت و به ویژه بخش تدابیر آن باشد و برای 
حصول اطمینان از تحقق تدابیر سند الگو بایستی تدبیری نو اندیشید. 
رصد برنامه ای و تفریغ برنامه ای بایســتی به مجموعه حکمرانی افزوده 
شــود تا بتوان از رعایت دقیق ســند الگو و تدابیــر آن، از صدر تا ذیل 
حکمرانی اطمینان حاصل نمود و احکام و اســناد بالادستی را از چنبره 
هزارتو، چند پاره و نامتقارن نظامــات اربعه حکمرانی )نظامات تصمیم 

سازی، تصمیم گیری، اجرایی و نظارتی( نجات بخشید.
سند الگوی اسلامی ایرانی پیشــرفت در بخش اجرایی خود مشتمل بر 
تدابیری اســت که تحقق آنها می تواند نیل به افق گشایی و آینده نگاری 
انجام شده در این سند را به دنبال داشته باشد. در رویکرد پیمایش گری 
برنامه ای )ذیحسابی برنامه ای(، مرکز الگوی اسلامی ایرانی پیشرفت به 
عنوان نهاد تنظیم گر، قاعده گذار و ریل گذار میســر حرکتی کلیه اجزاء 
و عناصر حکمرانی عمل خواهد کرد و ذی حســابان برنامه ای مستقل 
)پیمایشگران برنامه ای( در تمامی دستگاه های اجرایی، وزارتخانه ها، 
شرکت ها، مؤسســات، ســازمانها و نهادهای دولتی، عمومی و عمومی 
غیردولتی که از منابع، اعتبــارات، امتیازات، انحصــارات و اختیارات 

دولتی برخوردارند، مستقر می شوند.
انتخاب و انتصاب این ذیحسابان برنامه ای، با تائید مرکز الگوی اسلامی 
ایرانی پیشرفت انجام می پذیرد و آنها مکلفند که نظام سیاستگذاری و 
برنامه ریزی محل ماموریت خود را هم راستا با احکام و اسناد بالادستی و 
بویژه تدابیر سند الگوی اسلامی ایرانی پیشرفت تنظیم نمایند و نسبت 
به گزارش گیری و گزارش دهی فرایند تحقق سند الگو و تدابیر آن اقدام 

نمایند.
در این رویکــرد، ذی حســابان برنامه ای، شــبکه ای از هســته های 
کارشناسی و مدیریتی را در کلیه اجزاء و عناصر سپهر حکمرانی کشور، 
به صورت منظومه یکپارچه، هوشــمند و مستقل شــکل می دهند که 
کلیه حرکات و ســکنات مجموعه محل ماموریت خــود را از منظر هم 
راستایی و انطباق با سند الگوی اســلامی ایرانی پیشرفت و تدابیر آن، 
پایش )رصد( و پیمایش )تقویم و مقومی( نموده و گزارشــات آن را به 
مرکز الگوی اسلامی ایرانی پیشــرفت ارائه می نمایند و مرکز مزبور نیز 
براساس این گزارشات، نسبت به ارزیابی و اصلاح روندها و گزارش دهی 
به ارکان عالی نظام اقدام خواهد نمود. بدین ترتیب اســتقرار شبکه ای 
نخبگانی، مستقل، تخصصی و حرفه ای از ذیحسابان برنامه ای در کلیه 
اجزاء و عناصر حکمرانی کشــور، می تواند تدبیــری برای تحقق تدابیر 

مندرج در سند الگوی اسلامی ایرانی پیشرفت باشد.«

رئیس جمهور در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا:
 دستورالعمل های بهداشتی متناسب با شرایط 

وزرسانی شود بر
رئیس جمهور با قدردانی از مردم در رعایت ضوابط بهداشتی، ضرورت 
به روزرسانی این ضوابط را متناســب با وضعیت جدید مورد تاکید قرار 
داد و از وزارت بهداشــت خواســت محدودیت های کرونایی و شرایط 

اجتماعات در وضع فعلی را به شکل دقیق برای مردم تبیین کنند.
 آیت الله ســید ابراهیم رئیسی در جلسه روز شنبه ســتاد ملی مقابله با 
کرونا تاکید کرد: اعمال محدودیت های کرونایی و شرایط اجتماعات در 
وضعیت فعلی، به شکل دقیق و شفاف برای مردم تبیین شود تا تزلزلی 
در اجرای پروتکل های بهداشــتی بوجود نیاید و از شــیوع سویه های 

جدید کرونا پیشگیری شود.
رئیسی در ادامه از زحمات شــرکت های تولیدکننده واکسن در داخل 
کشــور قدردانــی و از تلاش های آنها به عنــوان افتخار ملــی یاد کرد 
و خواســتار تداوم حمایت از این شــرکت ها و حل مشکلات شان برای 

فعالیت در عرصه های جدید تولید شد.
رئیس جمهور همچنین بر لزوم تشــکیل کمیته اجتماعی ســتاد ملی 
مقابله با کرونا به منظور بررسی مسایل و مشکلات اجتماعی، اقتصادی 
و روانی دوران پســاکرونا و اتخاذ تمهیدات لازم بــرای حل و فصل این 

مشکلات تاکید کرد.

امیرعبداللهیان:
 خانواده دستگاه دیپلماسی هم داغدار حادثه 

ناگوار در آبادان است
وزیر خارجه گفت: خانواده دســتگاه دیپلماســی همانند آحاد مردم 
شــریف ایران خود را داغدار حادثه ناگوار ریزش ساختمان متروپل در 

آبادان می داند و همدرد و شریک غم خانواده های ضایعه دیده است.
 حســین امیرعبداللهیان در پی حادثه ریزش ســاختمان متروپل در 

آبادان پیامی منتشر کرد.
متن این پیام بدین شرح است: بسم الله الرحمن الرحیم

إنا لله و إنا إلیه راجعون
حادثه دلخراش ریزش ســاختمان متروپل در آبــادان که موجب جان 
باختن عده ای از هم میهنان عزیز و مصدوم  شــدن گروهی دیگر شــد، 

موجب تأسف و تأثر عمیق گردید.
خانواده دستگاه دیپلماســی همانند آحاد مردم شــریف ایران خود را 
داغدار این حادثه ناگوار می دانند و همدرد و شــریک غم خانواده های 

ضایعه دیده است.
اینجانب از طرف خود و همــه همکارانم به آحاد مــردم غیور آبادان به 
ویژه خانواده های مصیبت  زده تســلیت عرض نموده و از خداوند متعال 
برای ایشان صبوری و شکیبایی و برای جان  باختگان رحمت و مغفرت 
واسعه الهی طلب می نمایم و همچنین برای مجروحان و مصدومان این 

حادثه عافیت و سلامتی مسئلت دارم.

یادداشت

تریبون

فرمانده کل ارتش گفت: همه آن چیزی را که برای دفاع 
از کشــور و انجام ماموریت نیاز داریم را خودمان فراهم 
می کنیم و به هیــچ وجه ارتقای تــوان رزمی از جمله 

ارتقای توان پهپادی توقف پذیر نیست.
 به نقل از روابط عمومی ارتش، امیر سرلشــکر ســید 
عبدالرحیم موســوی، فرمانــده کل ارتش جمهوری 
اسلامی ایران در پایگاه پهپادی راهبردی ۳۱۳ گفت: 
امروز این توفیق را داشتیم که بخشــی از توانمندی 
پهپادی ارتش جمهوری اســلامی ایران را ارائه کنیم. 
همه این امکاناتی که فراهم شــده در راستای تدابیر 
فرمانده معظم کل قوا و سیاســت های ابلاغی ســتاد 
کل نیروهای مســلح ایجاد شده اســت که بتوانیم در 
مقابل تهدیدهای احتمالی، وظیفه و ماموریت اصلی 

خود را که دفاع از استقلال، نظام جمهوری 
اسلامی و حدود و ثغور کشورمان و برقراری 
امنیت ملت بــزرگ ایران اســت به خوبی 

انجام دهیم.
وی افــزود: نیروهــای مســلح جمهوری 
اســلامی ایران در راســتای ارتقــای توان 
رزمی خود به هــر اندازه ای که نیاز باشــد 

تــلاش می کنند و بــرای تحقق این هــدف، در همه 
حوزه ها بویژه در بخــش قابلیت های پهپادی با اتکا بر 
توانمندی های بومی و جوانان پیشرفت های بسیاری 
داشته اند تا امروز که بخشی از آنها را که مجهز به انواع 
تســلیحات و تجهیزات بومی ایرانی اســت در اینجا 

ملاحظه کردید.

فرمانده کل ارتش اظهار داشــت: بزرگترین 
دستاورد ما این است که به هیچ کجا وابسته 
نیســتیم و همه آن چیزی را که برای دفاع از 
کشور و انجام ماموریت نیاز داریم را خودمان 
فراهــم می کنیم و بــه هیچ وجــه ارتقای 
توان رزمــی از جمله ارتقای تــوان پهپادی 

توقف پذیر نیست.
سرلشــکر موســوی تصریح کرد: خدا را شــاکریم که 
می توانیم از ملت مقــاوم و قوی خودمان به خوبی دفاع 
کنیم و امیدواریم بتوانیم با روی سفید از این مسئولیت 

بیرون بیاییم. 
انــواع پهپادهــا الان در نیروهای مســلح از جمله در 
ارتش مشغول انجام مأموریت هســتند؛ از پهپادهای 

کوچک تا بزرگترین آنها که »کمان ۲۲« است که اینها 
هرکدام ماموریت  متنوعــی دارند. برای ماموریت های 
محلی، تاکتیکــی و راهبردی، ما به انــواع پهپادهای 
شناسایی، رزمی، انهدامی، اسکرامبل و... نیاز داریم که 

ماموریت ها را بتوانند انجام دهند.
وی خاطرنشــان کرد: نیاز به تقویت پهپاد دورپرواز با 
مداومت پروازی بالا و توان حمــل بالای مهمات برای 
زدن اهداف راهبردی، باعث شــد کــه ارتقای قابلیت 
پهپادهای موجود و تجهیز به انواع موشک ها و بمب ها 
با بردهای مختلف را در دســتور کار خود قرار دهیم و 
با کمک جوانان بــا انگیزه، متعهد و متخصص مســیر 
خوداتکایی را بــا طراحی و تولید انبــوه پهپادها ادامه 

خواهیم داد.

رئیس دیــوان عالی کشــور گفت: پیگیری مســائل 
معیشــتی کارمندان و امکانات رفاهی از جمله عوامل 

مؤثر در پیشگیری از تخلفات است.
 به نقل از معاونت منابع انســانی قــوه قضاییه، رئیس 
دیوان عالی کشور در جلسه هیأت تجدیدنظر در رابطه 
با نقش و هدف هیأت های رسیدگی به تخلفات اداری 
عنوان کرد: هیأت های رســیدگی بــه تخلفات اداری 
در راستای ارتقای سلامت اداری دســتگاه و تضمین 

انضباط سازمانی تشکیل شده است.
 حجت الاسلام و المســلمین ســید احمد مرتضوی 
مقدم افزود: این هیات به دلیل رسالتی که هدف از آن 
صیانت از منابع انسانی دستگاه قضایی می باشد، ذیل 
معاونت منابع انســانی و امور فرهنگی قوه قضاییه قرار 

گرفته است.
رئیس هیأت تجدیدنظــر ادامه داد: عملکرد 
هیأت ها نوعــی نظارت بر رفتــار کارمندان 
می باشد و هدف آن ها صرفاً اعمال مجازات 
و برخورد بــا کارمند متخلف نیســت بلکه 
اثرگذاری پیشــگیرانه و بازدارندگی نسبت 
به بروز تخلــف از اهداف مهــم این هیأت ها 

می باشــد. در این راســتا مجازات های تعیین شده در 
هیأت ها باید متناسب با تخلف ارتکابی باشد و در عین 
حال در فرد متخلف تنبه و در سایر کارکنان بازدارنگی 

ایجاد نماید.
مرتضوی مقدم همچنین با اشاره به برخی زمینه های 
بروز تخلف به ویژه تخلفات مالی اعم از ارتشا و اختلاس 

و ... اظهار داشــت: پیگیری مسائل معیشتی 
کارمندان و امکانات رفاهــی از جمله عوامل 

مؤثر در پیشگیری از تخلفات است.
در ادامــه مدیــر هماهنگــی هیــأت های 
رســیدگی به تخلفــات اداری و دبیر هیأت 
تجدیدنظر با اشــاره به عملکرد هیأت های 
رســیدگی به تخلفات اداری بــه ویژه هیأت 
تجدیدنظــر عنوان کــرد: هیأت تجدیدنظــر همواره 
در راســتای اتقان رســیدگی حرکت نموده و از جمله 
اقدامات صــورت گرفتــه در این زمینه رفــع نواقص 
موجود در پرونده های ارســالی از ســوی هیأت های 

بدوی بوده است.
حیدر شیخ عباســی افزود: در بسیاری از پرونده ها این 

هیأت رأساً نسبت به استعلام از مراجع مختلف یا انجام 
تحقیقات در راستای تکمیل پرونده اقدام می نماید تا 
بتواند نسبت به صدور رأی مستند و مستدل اقدام و از 

تضییع حقوق افراد و دستگاه قضایی جلوگیری نماید.
شــیخ عباســی همچنین عنــوان کرد: هیــأت های 
رســیدگی به تخلفات اداری به اســتناد ماده ۲۱ آئین 
نامه اجرایی قانون رســیدگی به تخلفات اداری باید با 
توجه کامل به مستندات پرونده و دفاعیات متهم، آثار 
سوء اجتماعی و اداری تخلف، موقعیت و سوابق کارمند 
و ... نســبت به صدور رأی اقدام نمایند و در هر پرونده 
ای که اعضای هیأت تجدیدنظر رأی بدوی را فاقد این 
ویژگی ها تشــخیص بدهند ضمن نقض رأی نسبت به 

رفع نواقص اقدام و مجازات متناسب تعیین می کنند. 

ارتش

دیوان

خریدار   عضو کمیسیون صنایع و معادن 
مجلس بــه عرضه خودرو در بــورس کالا و 
تاثیر آن در ایجاد تعادل بازار خودرو اشــاره 
کرد و گفت: بــا این اقدام و نیــز تعریف این 
مدل جدید عرضه خودرو در بورس شــاهد 
جلوگیری از رانت و ســوداگری در بازار این 

کالا خواهیم بود.
»حجت الله فیــروزی« به مزایــای عرضه 
خودرو در بورس کالا اشاره کرد و افزود: سال 
گذشــته و در مجلس یازدهــم طرح عرضه 
خودرو در بورس کالا در کمیسیون صنایع 
مطرح شــد، حتی این طرح تا ارائه به صحن 
علنی هم پیش رفت، اما بــا روی کار آمدن 
دولت سیزدهم شــاهد طرح ۲ بحث در این 

زمینه بودیم.
وی با بیان اینکــه دولت جدید بــه دنبال 
تنظیم بــازار خــودرو از طریــق برخی از 
برنامه های تعیین شــده بود، گفت: عرضه 
خــودرو در بــورس نمونه مشــابهی را در 
جهان ندارد که این امــر باعث وجود برخی 
ابهامات در این زمینه شــد و طی جلساتی با 
مسوولان بازار سرمایه به بررسی همه جانبه 
این موضوع پرداختیم تا بتوان از این طریق 
به نحو احســن از ظرفیت های بازار سرمایه 

در تعادل بخشی بازار خودرو استفاده کرد.
ایــن نماینده مجلــس خاطرنشــان کرد: 
از طــرف دیگر بــا توجه به مجــوز مجلس 
بــرای واردات خودرو و برداشــته شــدن 
محدودیت ها و بــا توجه بــه مصوبه هیات 
دولت در جهت فراهم شــدن امکان واردات 
خودرو برای تنظیم گری بــازار، باعث رفع 

نگرانی ها شده است.
وی یادآور شــد: هدف از عرضــه خودرو در 
بورس کالا این اســت کــه از طریق تعادل 
بخشی قیمت خودرو، میزان عرضه و تقاضا 
شــفاف و نیــز از ســوداگری ها جلوگیری 
شود، همچنین قرار اســت به گونه ای عمل 
شــود که مصرف کنندگان واقعــی بتوانند 
به خودرو برســند.فیروزی در پایان عرضه 
خــودرو در بــورس کالا را در تعــادل بازار 
خودرو تاثیرگذار خواند و توضیح داد: وقتی 
مدل جدیدی از عرضه با رقابت سالم ایجاد 
شــود، در تعادل قیمت، جلوگیری از رانت، 
ســوداگری و تنظیم گری بازار موثر خواهد 
بود؛ چراکه در ســازوکار بــورس کالا همه 
داده ها مشخص است و با ایجاد شفافیت در 
بازار، بخشــی از معضلات فعلی که ناشی از 

عدم شفافیت است برطرف می شود.

نحوه خرید خودرو از بورس کالا
 پس از عرضــه و معامله خــودروی کارای 
تک کابیــن و دو کابین متعلق بــه یکی از 
خودروسازان خصوصی کشور، ۵ خودروی 
جدید نیز در بورس کالا پذیرش شده است تا 
ظرف روزهای آینده عرضه این محصولات 
نیز پیگیری شود. اما پرسشی که این روزها 
مطرح می شود این اســت که شرایط خرید 

خودرو از بورس کالا چگونه است؟
بــرای اینکه مشــتریان در حــراج و خرید 
خودرو در بورس کالا حضــور یابند، باید در 
بورس کالا کد بگیرند که بــه هر دو صورت 
مراجعه حضــوری و الکترونیکی این امکان 

فراهم شده است.
در روش حضــوری، مشــتری بــه یکی از 
کارگزاران بورس )دارای مجوز از ســازمان 
بورس و اوراق بهادار( مراجعــه و مدارک و 
فرم های موردنیــاز را تکمیل می کند. پس 
از بررســی مدارک توســط بورس کالا، کد 

مشتری صادر می شود. 
در روش الکترونیکی، مشــتری دارای کد 
ســجام با مراجعه بــه ســامانه دریافت کد 
آنلاین بــورس کالا، کدملی خــود را وارد و 
پیامک دریافتی از سامانه سجام را که حاوی 

رمز است، دریافت می کند.
با وارد کــردن رمــز دریافتــی، اطلاعات 
مشتری از سامانه ســجام فراخوانی شده و 
در اختیار بورس کالا قرار می گیرد و با توجه 
به انجام احــراز هویت در مراحــل ثبت نام 
سجام، کد مشتری توسط بورس کالا صادر 

می شود.
برای انجــام معامله، مشــتریان باید دارای 
حســاب وکالتی متعلق به خود باشــند که 

خدمت حســاب وکالتــی از طریــق اکثر 
بانک ها به مشتریان ارائه می شود.

در این زمینه، تمــام وجه معاملــه باید در 
حســاب وکالتی موجود باشــد تا در زمان 
انجام معاملــه این مبلغ بلوکه شــود و پس 
از انجام معامله به حســاب بورس کالا برای 
تســویه انتقال یابــد و حضور در جلســه 
معاملاتی صرفاً از طریق کارگزاران بورسی 

انجام می شود.

ارتقای توان پهپادی ما توقف  ناپذیر است

رئیس دیوان عالی کشور: پیگیری مسائل معیشتی کارمندان در پیشگیری از تخلف موثر است

طیبه بیــات  رئیس ســتاد کل نیروهای 
مســلح با تاکید بــر اهمیــت پهپادها در 
رزم هــای نویــن، گفــت: جایــگاه پهپاد 
جایگاهی استثنایی و به شدت در حال رشد 

است.
 به نقل از ارتش، ســردار سرلشــکر محمد 
باقری رئیس ســتاد کل نیروهای مســلح 
جمهوری اســلامی ایران پــس از بازدید از 
پایگاه پهپــادی راهبــردی ۳۱۳ در جمع 
فرماندهان ارتش و فعــالان عرصه طراحی 
و تولید پهپادهای ارتش، گفت: امروز برای 
من یک روز فوق العاده ارزشمند و استثنایی 
است که چنین قدرت قابل توجهی در حوزه 
پهپادی را در ارتش جمهوری اسلامی ایران 
و در یکــی از پایگاه هــای زیرزمینی و امن 
عملیاتی پهپاد، آن هم در ســطح راهبردی 
مشاهده کردم. وی افزود: در نبردهای امروز 
در عملیات های گوناگون دفاعی، تهاجمی، 
زمینی، دریایی، هوایی و پدافند هوایی و در 
ابعاد دفاعی، تهاجمی، انهدامی، شناسایی، 
مراقبتی، جنگ الکترونیک، حمل محموله 
و ده هــا مأموریت دیگــر، پهپادهــا روز به 
روز جایــگاه بالاتری در میــان تجهیزات و 

روش های نبرد پیدا می کنند.
وی اضافه کرد: آنچه در نبردهای سال های 
اخیــر در قفقــاز، اوکراین و جاهــای دیگر 
می بینیــم و قبل تــر از آن در مقابلــه بــا 
تروریست ها در ســوریه و عراق تجربه شد و 
ســایر نبردهای دهه اخیر، بیانگر این است 
که جایگاه پهپاد جایگاهی اســتثنایی و به 

شــدت در حال رشد اســت. ارتش با درک 
دقیق نیاز نبردهــای آینده با اســتفاده از 
روش هــا و تجهیزات جدیــد وارد صحنه و 
عرصه متحول امروز و آینده شــده اســت و 
خوشــبختانه امروز در عرصه پهپادی این 

توانمندی را در ارتش دیدیم.
رئیس ســتاد کل نیروهای مسلح تصریح 
کــرد: البته در همــه نیروهــای ارتش در 
ابعاد گوناگون این تحول خواهی به چشــم 
می خــورد. حقیقتاً جــا دارد کــه از امیر 

سرلشــکر موســوی، فرمانده کل ارتش، 
هیئت رئیســه ارتش و فرماندهان نیروها 
و هم رزمانشــان که این تحول را رقم زدند 
قدردانی کنــم. این اتفاقــات در این دوره 
مدیریتی، با تــوکل به خداوند و تأســی از 
اوامر و رهنمودهــای فرمانده معظم کل قوا 
)مدظله العالی( با زحمت و تلاش شــبانه 
روزی، فکری، عملی و اغنایی صورت گرفت 
و امروز شــاهد بخشــی از ایــن توانمندی 
هستیم. طراحی پهپادهایی در این سطح و 

ساخت آن توسط ارتش کار ساده ای نیست.
وی ادامه داد: در کنــار اینها، صنعت دفاعی 
هم پا به پا مشغول کار است و کمک می کند. 
نه فقط پهپاد بلکه همه تجهیزات مورد نیاز 
برای ساخت یک پهپاد و تسلیحات در کشور 

ما و در نیروها در حال ساخت است.
رئیس ســتاد کل نیروهای مســلح تاکید 
کرد: حقیقتاً ما در هر مــوردی باید صحنه 
نبرد محتمل را با بازی جنگ هوشــمندانه، 
دقیق و بی طرفانه نه تبلیغاتی و جانب دارانه 

بررسی کنیم و اگر به این نتیجه رسیدیم که 
نیاز به تحولاتی داریم، شجاعانه وارد شویم. 
تلاش کنیم و این تحول را برای بازدارندگی 
در مقابل دشمن ایجاد کنیم. اینها با روش، 
تجهیــزات و امکانات گذشــته امکان پذیر 
نیســت و باید با امکانات و روش های جدید 
این اتفاق رخ دهــد. بنابراین پهپادهایی که 
امروز دیدیــم می تواند چنین نقشــی را به 

خوبی ایفا کند.
سرلشــکر باقری گفت: در نیروهای زمینی، 
پدافنــد هوایی، هوایــی و دریایــی، همه 
فرماندهان ما یکی از دغدغه های شــان این 
است که تجهیزات گذشته را چگونه و با چه 
تغییر و تحولی برای نبردهای محتمل آینده 
آماده کنند. این روحیه بســیار ارزشــمند 
است. امروز پهپادها را دیدیم و خداراشاکر 
هستیم که کار بســیار بزرگی در این زمینه 

انجام شده است.
وی با تاکیــد بر اینکه ما هیــچ وقت تهدید 
را کوچــک نمی گیریم، دشــمن را خواب 
فرض نمی کنیم، چشــمانمان باز اســت و 
دائماً هوشیار و مراقب هستیم، خاطرنشان 
کرد: خدا را بابت داشتن چنین فرماندهان 
لایق، توانمند، پا در رکاب ولی امر مسلمین 
و ان شاءالله ســرباز حضرت ولی عصر )عج( 
شــاکرم و امیدوارم روز بــه روز ابعاد دیگر 
قــدرت ارتــش را ببینیــم. در خاتمه این 
بازدید، تعــدادی از فعالان حــوزه طراحی 
و تولید پهپاد در ارتش جمهوری اســلامی 

ایران تقدیر شدند.
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مشاور سازمان ملی بهره وری:
حذف ارز ترجیحی اقدام درست دولت سیزدهم

 مشاور ســازمان ملی بهره وری گفت: حذف ارز ترجیحی اقدام درستی 
است و اجرای صحیح این سیاست توسط اشــخاص کاردان و در زمان 

مناسب می تواند نتایج خوبی به همراه داشته باشد.
»جعفر عســگری« درباره اجــرای طرح »مردمی ســازی و توزیع 
عادلانه یارانه ها« با اصلاح سیاســت ارز ترجیحی، اظهار داشــت: 
تاکید می کنم که مســوولان و دولتمردان در این باره با کارشناسان 
صحبت کنند تا با همکاری یکدیگر تیم کارشناســی تشکیل شود و 
با در نظر گرفتن بســتر لازم برای اجرای این طــرح، نتیجه مطلوب 

حاصل می شود.
وی با تاکید بر اینکه پرداختن به مســاله یارانه ها اقدام درســتی است، 
افزود: قــرار نبــود ارز ۴۲۰۰ تومانی بــه همه کالاهــا اختصاص یابد 
همان طور که در بحث هدفمندی یارانه ها نیز در ابتدای تصویب توسط 
قانونگذار قرار نبود همه اقشــار جامعه از آن بهره مند شــوند، بلکه باید 
فقط به افراد نیازمند پرداخت می شد اما شاهد بودیم که در این سال ها 

بیشتر افراد جامعه یارانه دریافت می کردند.
این کارشناس در عرصه بهره وری معتقد است باید از تجربیات گذشته 

به ویژه پرداخت یارانه نقدی ۴۵ هزار تومانی استفاده کنیم.
وی تصریح کرد: البته باید در نظر داشته باشیم که در کنار اصلاح یارانه 
کالاهای اساســی، اصلاح ســاختار بودجه نیز اهمیــت دارد و باید در 
اولویت قرار گیرد زیرا بیش از یک هزار سازمان از بودجه دولت استفاده 
می کنند در حالی که این دستگاه ها خروجی و دستاوردی برای جامعه 

ندارند.
عسگری اضافه کرد: بسیاری از ســازمان های دولتی که بهره ور نیستند 

می توانند با دیگر سازمان ها ادغام شوند.
وی گفت: دولــت دارایی های زیادی دارد که بهره ور نیســت و می توان 
با ارزیابی ایــن دارایی ها و تبدیل آنها به نقدینگی، کســری بودجه را از 

بین برد.
 طرح مردمی ســازی و توزیع عادلانه یارانه ها ۱۹ اردیبهشــت ماه پس 
از صحبت های رییس جمهور در صدا و ســیما و اطلاع رسانی به مردم 
در کشور اجرا شــد. در این طرح ارز ۴۲۰۰ تومانی که فقط به هفت قلم 

کالای اساسی پرداخت می شد حذف شد. 

با تصمیــم دولت در ابتــدا طی مراحــل ۱۳۶ و ۱۳۷ یارانــه نقدی به 
مبلغ ۴۰۰ هزار تومان به دهک های یکم تا ســوم و ۳۰۰ هزار تومان به 
دهک های چهارم تا نهم پرداخت شد. اما در مرحله بعد همه افرادی که 

پیش از این یارانه ۴۵ هزار و ۵۰۰ تومان دریافت می کردند واریز شد.

مدیرکل روابط عمومی بانک مرکزی خبر داد
ودی انتشار اوراق ارزی؛ به ز

مدیــرکل روابط عمومــی بانک مرکــزی از انتشــار اوراق ارزی برای 
نخستین بار توسط بانک مرکزی خبر داد.

»مصطفی قمری وفا« در حساب کاربری خود در توئیتر از انتشار اوراق 
ارزی بزودی خبر داد و نوشــت: برای نخســتین بار، طرح انتشار اوراق 

ارزی در دستور کار بانک مرکزی قرار گرفت.
وی افزود: جزئیات طرح به زودی اعلام خواهد شد.

معاون فناوری های نوین بانک مرکزی اعلام کرد
آغاز مسدودسازی وجوه حساب صادرکنندگان 

چک برگشتی
 معــاون فناوری های نویــن بانک مرکــزی اعلام کرد: طــرح قانونی 
مسدودکردن وجوه صادرکننده  چک برگشــتی به اندازه کسری مبلغ 

چک در حساب های بانکی آغاز شد.
 »مهــران محرمیــان« گفــت: فراینــد مسدودســازی حســاب 
صادرکنندگان چک برگشــتی به صورت تدریجی و بر اســاس توالی 
چک هایی اســت که به بانک مرکزی ارســال می شــود؛ و این فرایند 
در روزهای نخســت آغاز طرح بر اســاس تعداد پیش بینی شده انجام 
خواهد شــد و پس از جمع آوری بازخوردهای طــرح از بانک ها، این 
فرایند حداکثر طی حدود یک هفته برای تمامی چک های برگشــتی 

تسری پیدا خواهد کرد.
محرمیان گفت: معمولاً در بانک ها این گونه مرســوم است که پیش از 
برگشت چک از ســوی  شعب بانک با مشــتری تماس برقرار می شود و 
معمولاً مهلت کوتاهی به صادرکننده داده می شــود تا حســاب خود را 
پر کند تا چک برگشــت نخورد اما اگر بانک چک را برگشــت زد مابقی 

فرایند به صورت اتوماتیک و خودکار انجام می شود.
وی افزود: در لحظه برگشــت خوردن چک اطلاعات چک برگشتی به 
بانک مرکزی ارسال می شــود و بانک مرکزی هم فرایند مسدودسازی 
کسری چک برگشتی را در سایر حســاب های فرد از همان لحظه آغاز 

می کند.
معاون بانک مرکزی گفت: بانک ها موظف هســتند پیامک برگشــت 
خوردن چک و همچنین آغاز فرایند مسدودســازی وجوه را برای فرد 

صادرکننده ارسال کنند.

وی خاطرنشــان کرد: آنچه در قانون پیش بینی شده مسدودسازی 
وجوه است نه برداشــت آن؛  لذا مطابق قانون بانک مرکزی مبالغ را 
مسدود می کند و ســایر مواردی که در قانون در مورد چک برگشتی 
پیش ازاین وجود داشــته اســت  اعم از اینکه فرد بــه ذی نفع چک 
مراجعه کند و بــه نحوی رضایــت او را جلب کند یــا اینکه فرایند 
قضایی را با طرح شــکایت در قوه قضاییه انجام دهــد همچنان در 
جای خودش پابرجاســت  و فقــط اتفاق جدیدی که حادث شــده 
کمک به حقوق افراد اســت تا فرد در هنگام مراجعه به محاکم این 
مبالغ مسدودی در حساب صادرکننده چک موجود باشد تا با حکم 

دادگاه برداشت شود.

بازار

این کارشــناس اقتصادی با بیان اینکــه اجرای طرح 
اصلاح نظــام یارانه ای مانع از هدر رفتــن منابع دولت 
می شــود، گفت: اجرای این طرح ســبب منتفع شدن 
دهک های کــم درآمد جامعه می شــود و بــه نوعی 

مجازات ثروتمندان را به همراه دارد.
محمد علی خــادم، درباره پیامدهای اجرایی نشــدن 
طرح اصلاح نظــام یارانــه ای اظهار کــرد: پایین نگه 
داشــتن قیمت برای کالاهای مصرفی مشوق و کمک 
کننده به افرادی است که بیشتر مصرف می کنند یعنی 
هر چه قدر قیمت کالاها کم باشد از نظر تومانی به آنها 

کمک بیشتری می شود.
وی افزود: در این زمینه مــی توان ۱۰ درصد افراد فقیر 
جامعه را با ۱۰ درصد از ثروتمندان مقایسه کرد. زمانی 
که گروه اول در ماه کمتــر از یک کیلوگرم مرغ مصرف 

می کنند و طبقه پر درآمــد در ماه بالای ۵.۵ 
کیلوگرم مصرف مرغ دارند سوالی که ایجاد 
می شــود این اســت که با پایین نگه داشتن 

قیمت کالاها به چه کسی کمک می شود؟
به گفته وی این در حالیســت که با هدفمند 
کردن ایــن یارانه و واقعی کــردن قیمت ها 
اتفاقا یارانه نقدی به کســی داده می شود که 

در دهک پایین درآمدی قرار دارد؛ در واقع با این اقدام 
به قشــر کم درآمد که مصرف کمتری دارند کمک می 

شود.
ایــن کارشــناس اقتصادی افــزود که بدیــن ترتیب 
۴۰ درصد افراد کم درآمد جامعه بــا اجرای این طرح 
یعنی افزایش قیمت کالاها و ارائــه یارانه نقدی منتفع 
و طبقه پردرآمد  به نوعی متضرر می شــوند. بنابراین 

ممکن است کسی که در استان تهران زندگی 
می کند از این موضوع به دلیــل اینکه جزو 
دهک های پر درآمد جامعه اســت ناراحت 
و ناراضی باشــد و کســانی که در روســتاها 
زندگی می کننــد و مصرف کمتــری دارند 
راضی و منتفع؛ همچنیــن از نظر عدالت هم 
قطعا اقدام بهتری است، زیرا به هدف اصابت 
می کند.خادم بــا بیان اینکه هدر رفــت منابع دولت با 
اجرای این طرح کمتر می شــود، تأکید کرد: علاوه بر 
موارد ذکر شده بحث مصرف منابع از بودجه هم مطرح 
است زمانی که کمکی انجام می شود اما به هدف مورد 
نظر اصابت نمی کنــد مانند آبیاری غرقابی اســت که 
نمی دانید آب به درختان مورد نظر می رســد یا خیر و 

منابع هم در این میان به هدر می روند.

این کارشناس اقتصادی در پاســخ به سوال که اجرای 
این طرح در شرایط فعلی کشــور اقدامی درست است 
یا خیر؟ اظهار کــرد: به طور مثال زمانی که شــخصی 
خونریزی دارد، ما به جای حل مشــکل آن چاقو هم در 
بدن فرد بیمار وارد می کردیــم. اقدام صورت گرفته به 
این معنا نیست که جلوی کلیه خونریزی بدن فرد بیمار 
گرفته می شود، بلکه فقط یکی از چاقوهایی که هر سال 
به بدن این فرد بیمار وارد می شــد دیگر وارد نمی شود.

وی با اشــاره به اینکه اجرای طرح اصــلاح نظام یارانه 
اقدامی کافی نبوده اما لازم اســت، تشریح کرد:اجرای 
طــرح مذکور به این معنا نیســت که همه مشــکلات 
وکم کاری های دولــت حل و برطرف می شــود اما از 
نظر کارشناســان اقتصادی اقدامی درســت در جهت 

جلوگیری از اتلاف منابع دولت است.

شــرکت بازرگانــی دولتی ایــران در راســتای انجام 
مأموریت هــای خــود در دو ماه ابتدایی ســال جاری 
توانســته  اســت بیش از ۴ میلیون تن انواع کالاهای 
اساســی را از منابــع داخلی و خارجــی تأمین کرده و 
ضمن ارســال بخشــی از آن به اســتان ها و شهرهای 
سراسر کشور، بخشــی از آن نیزدر مراکز و تأسیسات 
نگهداری این کالاهــا ذخیره ســازی کند.به گزارش 

شــرکت بازرگانی دولتی ایــران )مبــدأ(؛ از ابتدای 
فروردین مــاه تا پایان اردیبهشــت ماه ســال جاری، 
بیش از ۴ میلیون تن محصولات راهبردی کشــاورزی 
از طریق خریدهای داخلــی و واردات خارجی، تأمین 
و برای قرار گرفتن در چرخه ی مصرف داخل کشور به 
مبادی مصرف و مراکز ذخیره سازی این کالاها ارسال 
شده است. این گزارش می افزاید، این محصولات شامل 

گندم، برنج، روغن خام و دانه های روغنی اســت که بر 
اساس نیاز کشور و پس از انجام برنامه ریزی های لازم، 
برای خرید تضمینی آن از کشــاورزان کشور و واردات 
آن ها از کشــورهای صادکننده اقدام شــده است. بر 
اســاس این گزارش، خرید تضمینی گندم در کشور از 
چهارم فروردین ماه امسال در کشور آغاز شده و تا پایان 
اردیبهشــت ماه، بیش از دو میلیون تــن از این کالای 

استراتژیک از گندمکاران کشــور خریداری شده تا در 
کنار تأمین آن از طریــق واردات، ذخایر این محصول 
راهبردی در شــرایط اطمینان بخش قــرار گیرد. این 
گزارش حاکی است، همزمان با خرید تضمینی گندم، 
نســبت به خرید دانه ی روغنی کلزا نیز در کشور اقدام 
شــده و طی دو ماه اخیــر، ۷۵ هزار تــن از این کالای 

استراتژیک از کلزاکاران کشور خریداری شده است.

یارانه

کالا

خریدار   بر اساس آخرین آمار ارائه شده از 
سوی شرکت ســپرده گذاری مرکزی اوراق 
بهادار و تســویه وجوه، سود سهام بیش از ۴ 
میلیون و ۶۰۰ هزار ســهامدار که متعلق به 
۲۷ شرکت بازار ســهام بود از طریق سامانه 

سجام واریز شد.
 طی دو سال گذشته به دنبال افزایش ورود 
سرمایه گذاران به بازار ســرمایه اعتراضات 
گســترده ای از ســوی ســهامداران برای 
دریافت سودهای محقق شــده شرکت ها 
)ســود نقدی( در صف های طولانی بانک ها 
ایجاد شــد که این امر مســوولان را بر آن 
داشت تا هر چه ســریع تر تصمیمات لازم را 
برای رفع این معضل سرمایه گذاران حاضر 

در بازار سرمایه اتخاذ کنند.

الزام شرکت ها برای پرداخت 
سودهای رسوب شده

با توجه بــه اقدامات انجام شــده از ســوی 
مســوولان مربوطه، در نخســتین روزهای 
فروردین ماه ۱۴۰۱ بود که »محسن انصاری 
مهیاری«، مدیر نظارت بر ناشــران سازمان 
بورس و اوراق بهادار در نامه ای در راســتای 
اجرای قانــون بودجه ســال ۱۴۰۱، اعلام 
کرد: همه ناشــرین ثبت شــده نزد سازمان 
بورس و اوراق بهادار در راســتای تســهیل 
امور سهامداران موظف شدند سود تقسیمی 
مصوب مجمع عمومی را با همکاری شرکت 
ســپرده گذاری مرکزی و تســویه وجوه از 
طریق ســامانه جامع اطلاعات مشــتریان 

)سجام( به سهامداران پرداخت کنند.

آغاز واریز سودهای رسوب شده
 از 14 اردیبهشت

انجام ایــن پیگیری ها تا جایــی پیش رفت 

که مدیر نظارت بر ناشــران سازمان بورس 
و اوراق بهــادار در اطلاعیــه ای از نهایــی 
شــدن زمان پرداخت ســودهای رســوب 
شــده ســهامداران خبر داد و اعلام کرد: از 
چهارشنبه )۱۴ اردیبهشــت( مقارن با روز 
عید ســعید فطر، شرکت ســپرده گذاری 
مرکزی اوراق بهادار و تسویه وجوه )سمات( 
از طریق شــرکت ها و اســتفاده از اطلاعات 
ســجامی ســهامداران، امــکان پرداخت 
مطالبات سنوات قبل ســهامداران را فراهم 

کند.
انصاری مهیاری در ادامه این اطلاعیه آمده 
بود: بر این اســاس همه ناشــرانی که سود 
سنوات گذشــته ســهامداران را به دلایل 
مختلف از جمله عدم اعلام شــماره حساب 

سهامدار، عدم مراجعه ســهامدار به بانک، 
ســجامی نبودن و ســایر مــوارد پرداخت 
نکردند، بایــد از تاریخ اعلام شــده فوق با 
هماهنگی ســمات نســبت به پراخت سود 
سنوات گذشته ســهامداران اقدام کنند و 
نتیجه اقدامات را در ســامانه کدال منتشر 

کنند.

پرداخت سود سنواتی سهامداران
 ۷ شرکت با سجام

اجرای این اقدام طبق وعده های داده شده 
از سوی مســوولان در زمان مقرر به مرحله 
اجرا رســید و به گفته مدیرعامل شــرکت 
ســپرده گذاری مرکــزی، تا هفتــه پایانی 
اردیبهشــت ماه مطالبات ســنواتی هفت 

شرکت از طریق سمات به حساب ۳۶۹ هزار 
سهامدار واریز شد.

»محمــد باغســتانی« اعلام کــرده بود: 
هم اکنون ۳۸ شــرکت نیز در صف تکمیل 
مــدارک بــرای پرداخت ســود ســنواتی 
مطالبــات ســهامداران خود هســتند که 
امیــدوارم بتوانیــم هرچه ســریع تر این 
مطالبات را به حســاب ســهامداران واریز 

کنیم.

سود ۲۷ شرکت از طریق سامانه 
سجام واریز شد

همچنین بر اســاس پیگیری هــای انجام 
شــده در زمینه الزام شــرکت ها برای واریز 
سود شــرکت از طریق ســجام به حساب 

ســهامداران، آماری در اختیــار خبرنگار 
ایرنا قرار گرفته که بر اســاس آن از ابتدای 
ســال ۱۴۰۱ تا پایــان روز دوم خردادماه، 
بیش از ۶۴ هزار میلیارد ریال ســود سهام 
۲۷ شرکت بورسی به حســاب بالغ بر چهار 

میلیون و ۶۰۰ هزار سهامدار واریز شد.
بر اساس اطلاعات منتشر شده، شرکت های 
لیزینگ پارســیان، پرداخــت الکترونیک 
ســامان کیــش، گــروه مدیریــت ارزش 
ســرمایه صندوق بازنشســتگی کشوری، 
مدیریــت  خدمــات  و  ســرمایه گذاری 
صندوق بازنشســتگی کشــوری، سیمان 
شــمال، صنایع کشــاورزی و کود زنجان، 
ســرمایه گذاری توســعه و عمران استان 
کرمان، نئوپان ۲۲ بهمن، ســرمایه گذاری 
صنایع شــیمیایی ایران، ســرمایه گذاری 
غدیــر، بازرگانــی و تولیدی مرجــان کار، 
پلیمــر آریاساســول، ســیمان مازندران، 
ســرمایه گذاری توســعه ملی، ســیمان 
شرق، مجتمع ســیمان غرب آسیا، عمران 
و توسعه شــاهد، فرآوری معدنی اپال کانی 
پارس، مدیریت انــرژی امید تابان هور، قند 
نیشابور، ســرمایه گذاری خوارزمی، گروه 
سرمایه گذاری آتیه دماوند، سرمایه گذاری 
سپه، سرمایه گذاری بازنشستگی کارکنان 
بانک ها، تکادو، ســرمایه گذاری مســکن 
پردیس و معدنی دماوند ۲۷ ناشــری بودند 
که سود ســهام آن ها از طریق سامانه سجام 

واریز شده است.
از ســوی دیگر، آمارها حاکی از آن اســت 
کــه در خصــوص انــواع اوراق، ســلف و 
صندوق های ســرمایه گذاری ســود تعداد 
۲۸۵ نماد به مبلغ بالغ بر ۱۵۶ هزار میلیارد 
ریال برای تعداد ۱۰۵ هزار و ۷۷ ســهامدار 

واریز شد.

وتمندتر می شدند اگر نظام یارانه ای اصلاح نمی شد، دهک های پر درآمد جامعه ثر

 تأمین بیش از ۴ میلیون تن کالای اساسی از منابع داخلی و خارجی

به تفاوت دو سامانه توجه کنید

یک اشتباه از متقاضیان یارانه

خریدار  در حــال حاضر دو ســامانه در 
اختیــار متقاضیان یارانه اســت کــه باید 
بدانند هر یــک از آنها کاربــرد جداگانه ای 
دارد؛ ســامانه ثبــت اعتراض کــه محدود 
به گــروه خاصی اســت و ســامانه ثبت نام 
که محدودیتــی بــرای ورود ندارد.فضای 
یارانه ای از ۱۹ اردیبهشــت ماه سال جاری، 
متفاوت و البته پرماجرا پیش رفته اســت و 
بعد از واریز یارانه جدیــد ۳۰۰ تا ۴۰۰ هزار 
تومانی، افراد بســیاری درگیــر این جریان 
بوده اند؛ خانوارهایی که تا پیش از این، یارانه 
دریافت می کردند ولی از اردیبهشــت ماه، 
یارانه آنها قطع شــد و دیگر، افــرادی که از 
ســال ها قبل یارانه آنها قطع شده و یا اصلا 

در لیست یارانه بگیران قرار نداشتند. مدتی 
بعد نیز  در ۲۷ اردیبهشــت ماه، ثبت نام از 

جاماندگان یارانه آغاز شد.
 در این میان دو ســامانه در دسترس مردم 
قرار گرفته که امور یارانــه ای خود را در آن 
انجام دهند که کاربــرد متفاوتی از یکدیگر 
دارد؛ ســامانه ثبت اعتراض و درخواســت 
بازبینــی و دیگــری ســامانه ثبت نــام از 
جامانــدگان یارانه. این در حالی اســت که 
برخی متقاضیانی که از قبل یارانه آنها قطع 
شــده و یا یارانه ای دریافــت نمی کردند به 
سامانه ثبت اعتراض وارد شده اند، در حالی 
که برای آنها چنین کارایی نداشــته و فقط 

باید به سامانه ثبت نام مراجعه کنند.

این در حالی اســت که تا پیش از این، حدود 
۷۸ میلیون نفر در جمــع یارانه بگیران ۴۵ 
هــزار و ۵۰۰ تومانی قرار داشــتند که بیش 
از ۶۰ میلیون نفــر از آنها یارانه معیشــتی 
)ناشــی از اصلاح قیمت بنزین( هم دریافت 
می کردند امــا یارانه جدید، شــامل حدود 
۷۲ میلیون نفر شــد و مابقی را وزارت رفاه 
در قالب دهک دهم حذف کــرد؛ این یارانه 
برای ۹ دهــک پرداخت شــد؛ به طوری که 
برای سه دهک اول هر نفر ۳۰۰ هزار و شش 
دهک بعدی ۴۰۰ هزار تومان واریز شــد، در 
این میان بخشــی از حذف شــدگان و البته 
کســانی که دریافت کرده بودند، نسبت به 
دهک بندی صورت گرفته، اعتراض داشتند.

 فقط کسانی که یارانه می گیرند 
و یا یارانه آنها از اردیبهشت قطع 

شده، می توانند اعتراض کنند
hemayat.mcls. بر این اســاس ســامانه
gov.ir  از ســوی وزارت رفاه، در دسترس 
قرار گرفت که ورود به آن برای عموم نیست 
بلکه تنها افرادی می توانند نســبت به ثبت 
اعتراض و درخواســت بازبینی در آن اقدام 
کنند که تا فروردین امســال یارانه ۴۵ هزار 

و ۵۰۰ تومانــی و یا یارانه معیشــتی ۵۵ تا 
۲۰۵ هــزار تومانی را دریافــت می کردند و  
یا هر دو را داشــته اند، به عبارتی یارانه بگیر 
بوده اند و  یارانه مرحلــه ۱۳۴ )فروردین( را 
هم دریافت کرده بودند ولــی دیگر مرحله 
۱۳۵ و ۱۳۶ یعنی برای اردیبهشت و خرداد 
که یکجا واریز شد را دریافت نکرده و حذف 
شــدند.همچنین افرادی می توانند به این 
ســامانه وارد و درخواســت بازبینی داشته 
باشــند که حتی یارانه جدیــد را دریافت 
کرده اند ولی نســبت به دهک بندی انجام 
شده، معترض هستند. کلیه افراد یارانه بگیر 
و آنهایی کــه دریافتی ندارنــد، می توانند 
hemayat. با ورود بــه همیــن ســامانه
mcls.gov.ir  و یا از طریق شــماره گویای 
۰۹۲۰۰۰۰۶۳۶۹ از وضعیــت دهک خود 
مطلع شوند.این در حالی است که با دستور 
رئیس جمهــوری برای پیگیــری اعتراض 
صورت گرفته، سازمان هدفمندی یارانه ها 
تاکنون به حساب افرادی که اعتراض کرده 
و درخواست بازبینی داشته اند، واریز  یارانه 
جدید را انجام داده ولی فعلا مســدود است 
تا بعد از بررســی وتائید وضعیت آنها برای 

دریافت یارانه، در دسترشان قرار گیرد.

ثبت نام برای همه کسانی که یارانه 
نمی گیرند

اما سامانه دیگر، my.gov.ir است که برای 
ثبت نــام از جاماندگان یارانه در دســترس 
قرار گرفته و مسئولیت آن بر عهده سازمان 
هدفمندی یارانه ها اســت. بــرای ورود به 
این ســامانه محدودیتی بــرای هیچ گروه 
متقاضی یارانه نیســت یعنی چــه افرادی 
که  در قالب دهک دهم حذف شده اند و چه 
کسانی که در ســال های گذشته یا اصلا در 
لیست یارانه بگیران نبوده اند و یا اینکه قبلا 

حذف و یا انصراف داده بودند.
ثبت نام از جامانــدگان یارانه، به اســتناد 
تبصــره ۱۴ قانــون بودجه امســال انجام 
می شود و لیســت متقاضیان بعد از بررسی 
اولیه توسط ســازمان هدفمندی یارانه ها، 
در اختیار وزارت رفــاه جهت پایش نهایی و 
دهک بندی قرار خواهد گرفت که در صورت 
تائید در لیست یارانه بگیران اضافه خواهند 
شد.برای ثبت درخواســت در هر دو سامانه 
همچنیــن  و    hemayat.mcls.gov.ir
my.gov.ir ، فعلا محدودیت زمانی وجود 

ندارد.
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مقام صنفی: 
دولت با تعدیل مالیات از تولید به یاری این 

بخش بپردازد
 رئیس هیات مدیره انجمن صنفی کارفرمایی زنجیره ارزش لاســتیک 
کشــور معتقد اســت: تعدیل مالیات بر تولید یا عدم اخذ این مالیات از 

تولیدکنندگان، بزرگترین کمک به این بخش است.
»محمدرضا گنجی« افزود: تولید در کشور ما همواره مظلوم بوده است.

وی بیان داشــت: همانند کارمندان که همگی قبــل از دریافت حقوق 
مالیات آن را می پردازند، تولید نیز در پایان سال پس از تلاش یک ساله 

بیلان خود را ارائه می کند و باید ۲۰ درصد مالیات بپردازد.
گنجی ادامه داد: در حالی که در این محاســبات نرخ تورم گم شــده 
است و اگر به طور مثال شــرکت تولیدی ۱۵ درصد سود کند، زمانی 
که تورم ۴۰ درصــدی را از آن کم کنیم در حقیقــت ۲۵ درصد زیان 
کرده اســت.وی تصریح کرد: اینجاســت کــه دولت بایــد به کمک 
تولیدکننده بیاید و او را از پرداخت مالیات معاف کند تا فقط نرخ تورم را 
تحمل کند.این مقام صنفی تاکید کرد: اگر تولید از مالیات معاف نشود، 
کارخانجات روز به روز ضعیف تر شده و در نهایت هیچکس علاقه ای به 
سرمایه گذاری در صنعت نخواهد داشــت و بخش اصلی اشتغال کشور 

نابود می شود.

رییس سازمان شیلات ایران عنوان کرد
برنامه صادرات یک میلیارد دلاری محصولات 

شیلاتی تا سال ۱۴۰۴
 رییس سازمان شیلات کشــور گفت: براســاس برنامه تحولی در این 
سازمان، تا سال ۱۴۰۴ صادرات یک میلیارد دلاری در این بخش محقق 
می شود.»حسین حســینی« در گفت وگویی افزود: تولیدات شیلاتی 
کشور در سال گذشته  یک میلیون و ۲۶۸ هزار تن بود و بر اساس برنامه 
تحولی که تدوین شده قرار است محصولات شیلاتی تا سال ۱۴۰۴ به ۲ 

میلیون و ۶۰۰ هزار تن افزایش یابد.
به گفته وی، پارســال ۱۶۰ هزار تن محصولات شیلاتی به ارزش ۵۵۶ 
میلیون دلار صادر شــد و با برنامه ریزی بر اساس ظرفیت های موجود 
تا ســال ۱۴۰۴ می توان صادرات این محصولات را به یک میلیارد دلار 

افزایش داد.

وزیر صنعت، معدن و تجارت اعلام کرد
احتمال حذف ممنوعیت واردات ۵ کالا

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت که حذف ممنوعیت واردات ۴ تا ۵ قلم 
کالا به دولت پیشنهاد شده که در حال بررسی اســت، اما عمده ساختار 
ممنوعیت واردات ۲۰۰۰ قلم کالا که از ســال ۱۳۹۷ تصویب شده حفظ 
می شود.ســیدرضا فاطمی امین از بازنگری در لیست ۲۰۰۰ قلم کالای 
ممنوعه وارداتی خبر داد و گفت: حذف ممنوعیت واردات ۴ تا ۵ قلم کالا 
به دولت پیشنهاد شده که در حال بررسی در ستاد اقتصادی دولت است، 
اما عمده ســاختار ممنوعیت واردات ۲۰۰۰ قلم کالا که از سال  ۱۳۹۷ 
تصویب شده حفظ می شــود.وی افزود: عمده کالاهای ممنوعه وارداتی، 
مصرفی و نهایی بودند که مشــابه داخل داشــتند. طبیعتا به هیچ وجه 

واردات مواد اولیه و ماشین آلات ممنوع نمی شود.
این مقام مسئول با بیان اینکه فهرست کالاهای ممنوعه تقریباً فهرست 
مناسبی است و در ســال های اخیر چند بار ویرایش شده، تصریح کرد: 
در این دوره هم چند قلم کالا تغییــر خواهد کرد، اما چون هنوز مصوب 

نشده بهتر است اعلام نشود.

بر اساس آمار انجمن تولیدکنندگان فولاد
وردین ماه امسال از واردات شمش فولاد  در فر

بی نیاز بودیم
آمار واردات زنجیره فولاد از شــمش فولاد تا انــواع مقاطع، محصولات 
فولادی و آهن اسفنجی نشان می دهد که علاوه بر اینکه چند سالی است، 
کشــور از واردات آهن اســفنجی بی نیاز و واردات آن صفر بوده است، در 
نخستین ماه از سال جدید نیز واردات شمش فولاد صورت نگرفته است؛ 
این در حالیســت که واردات ســایر اقلام نیز کاهش ۳۰ و ۳۶ درصدی 
داشته اند.بر اســاس آماری که توســط انجمن تولیدکنندگان فولاد 
ایران در اختیار ایسنا، قرار گرفت، در نخستین ماه از سال جدید میزان 
واردات مجمــوع مقاطع طویل فولادی ۳۳ درصــد و مجموع مقاطع 
تخت و محصولات فولادی هر یک ۳۶ درصد کاهش داشته اند. علاوه بر 
آهن اسفنجی، واردات شمش فولاد نیز صفر ثبت شده است.بیشترین 
میزان واردات فــولادی در فروردیــن ماه امســال  مختص محصولات 
فولادی معادل ۳۴ هزار تن بوده است که البته نســبت به میزان واردات 
آن در مدت مشابه سال گذشته )۵۳ هزار تن( ۳۶ درصد کاهش را تجربه 
کرده است.پس از آن میزان واردات مقاطع تخت فولادی در نخستین ماه 
از سال ۱۴۰۱ معادل ۳۰ هزار تن ثبت شــده که از میزان واردات آن نیز 
نسبت به مدت مشابه سال گذشــته، ۳۶ درصد کمتر است. در فروردین 

ماه ۱۴۰۰، حدودا ۴۷ هزار تن مقاطع تخت فولادی وارد کشور شد.

تولید

 معاون هماهنگی و محیط کســب وکار وزارت صمت 
اعلام کرد: امســال وزارت صمت برای نخســتین بار 
با هدف ایجاد ارزش افزوده و رشــد اقتصادی کشــور، 
سرمایه صندوق های حمایتی و ضمانتی تحت پوشش 
را از محل منابع کمک های فنــی اعتباری بودجه ای، 

افزایش داد.
به گــزارش وزارت صنعــت، معدن و تجارت، »ســید 
مهدی نیازی«  افزود: افزایش ســرمایه در فاز نخست 
ایــن برنامه برای ســه صنــدوق، صنــدوق ضمانت 
ســرمایه گذاری صنایع کوچک، صنــدوق حمایت از 
تحقیقات و توسعه صنایع پیشــرفته و صندوق توسعه 

صنایع دریایی انجام است.
وی توضیح داد: تغییر کارکرد منابع کمک های فنی و 
اعتباری بودجه ای از قالب هزینه به افزایش سرمایه، 

علاوه بر پایدارســازی منابــع بودجه ای، 
کمک شــایانی در بهبود توان تسهیلاتی و 
حمایتی صندوق های تحت پوشش خواهد 

داشت.
معــاون هماهنگــی و محیط کســب وکار 
وزیر صمت تصریح کــرد: مطابق بند »الف« 
تبصره ۱۸ قانون بودجــه، منابعی به منظور 

ایجــاد و توســعه، تولیــد، اشــتغال و کارآفرینی به 
دســتگاه های اجرایی اختصاص می یابد و دستگاه ها 
مجاز هستند تا ۱۰ درصد از منابع موصوف را در قالب 
کمک های فنــی و اعتباری یا یارانه ســود اختصاص 
دهند و با انجام این کار علاوه بر پایداری سازی منابع، 
توان تســهیلات دهی و ضمانتی صندوق ها افزایش 

می یابد.

نیازی تاکید کرد: در رویکرد جدید وزارت 
صمت، صندوق ها موظف شده اند بخشی 
از منابع حاصــل از افزایش ســرمایه را با 
منابع بانکی تلفیق کنند که سبب افزایش 
چنــد برابری منابــع در دســترس برای 
اعطای تســهیلات به فعــالان اقتصادی 

خواهد شد.
وی گفــت: صندوق هــای حمایتــی و ضمانتی برای 
ماموریت هــای توســعه ای، ســرمایه گذاری و اعمال 
انواع حمایت هــدف دار، موجبات توســعه روزافزون 
صنایع و معادن در کشــور را فراهم می کنند، اما ازنظر 
محدودیت هــای ســرمایه ای پاســخگویی بــه  همه 
تقاضاهای تســهیلات و ضمانت فعــالان اقتصادی در 
بخش صنعت، معدن و تجارت که در ســال های اخیر 

رشد فزاینده ای نیز داشته، برای صندوق های موصوف 
امکان پذیر نبود.

معاون هماهنگی و محیط کســب وکار وزارت صمت 
افزود: از نظر محدودیت های بودجه ای سال های اخیر 
و ضرورت تقویــت صندوق ها، وزارت صمــت با تغییر 
کارکرد منابــع کمک های فنی و اعتبــاری بودجه ای 
از هزینه ای به افزایش ســرمایه، تلاش کرده علاوه بر 
پایدارســازی منابع بودجه ای، موجبات تقویت توان 

صندوق ها را فراهم کند.
نیازی بیان داشــت: وزارت صمــت برنامه ریزی کرده 
امســال و همچنین ســال های آتی نیز از محل همین 
منابــع بودجه ای و بــا توجه به بــرآورد نیــاز فعالان 
اقتصادی، فازهای بعدی افزایش سرمایه صندوق های 

تحت پوشش را اجرایی کند.

صمت

خریدار  وزیــر جهاد کشــاورزی با بیان 
اینکه سیاســت یارانــه ارز ۴۲۰۰ تومانی 
موجب تورم در حوزه کشــاورزی شده بود، 
گفت: کل مطالبات کشاورزان خوزستانی تا 

دوشنبه پرداخت می شود.
سید جواد ساداتی نژاد وزیر جهاد کشاورزی 
در برنامه صف اول شــبکه خبــر با موضوع 
حمایت از تولید در طرح مردمی ســازی و 
توزیع عادلانــه یارانه ها در مورد اینکه بحث 
تأمین غذا در دنیا بسیار مهم است؛ نظر شما 
با توجه به جنگ روسیه و اوکراین چیست؟ 
گفت: دنیا در بحــث تأمین غــذا و امنیت 
غذایی در حال رسیدن به دیدگاهی جدید 
است. بسیاری از برنامه های جهانی مبتنی 
بر تأمین غذا شکل می گیرد و روابط در دنیا، 
مبتنی بر این مســئله اســت. راهبردهای 
تولید غذا بــه ســمت خودکفایی حرکت 
می کنند، زیرا پیش از این، روسیه و اوکراین 
نیز که تولید کننده گندم بودند، هم اکنون 

وارد کننده هستند.
وزیر جهاد کشاورزی افزود: کشورهای دنیا 
هر کدام یک راهبرد در این باره آغاز کردند؛ 
از جمله این که یارانه کشت دادند یا ذخیره 
سازی را بیشتر کردند که میزان این ذخیره 
سازی در برخی کشورها، تا دو برابر هم شده 
اســت.وی ادامه داد: گروهی از کشــورها 
ممنوعیــت صادرات یــا وضع عــوارض و 
محدودیــت را درباره روغــن و غلات انجام 
دادند تا امنیت غذایی مــردم خود را تأمین 
کنند.ســاداتی نژاد گفت: ایران با توجه به 
تغییر اقلیم و خشکسالی های پیاپی باز هم 
در قله اقتدار جنوب غرب آسیا قرار دارد، اما 
برای تولید مواد غذایــی باید راهبرد جدید 

طراحی کنیم.
وی در پاسخ به این سوال که ایران در بحث 
تولید گندم چه اقداماتــی انجام می دهد؟ 
افزود: امسال محصولات اساسی مثل گندم 
و دانه های روغنی را از ابتدای فصل زارعی، با 
خرید تضمینی کشت خواهیم کرد. مردم و 
فعالان صنعت دام و طیور پشــتوانه بزرگی 
در طرح مردمی ســازی یارانه ها هســتند؛ 
یعنی تولیدکننــده و مصرف کننده هردو از 

یکدیگر حمایت کردند.
وی در خصــوص اینکه پــس از دو هفته از 
اجرای طرح حــذف ترجیحــی، نتیجه را 
چگونه ارزیابی می کنید و فرصت و تهدیدها 

به چه سمتی حرکت کرده است؟ گفت: در 
تمامی دنیا به بخش کشــاورزی یارانه تعلق 
می گیرد، امــا با پرداخــت ارز ترجیحی، از 
ســال ۹۷ در ایران یارانه را بــه تولیدکننده 
پرداخت کردیم و این سیاســت به صورت 
بدی اجرا شــد. چون این سیاست نادرست 
اســت، حتی اگر بــه خوبی هم اگــر اجرا 

می شد، باز هم نتیجه مناسبی نداشت.
وی افزود: ایــن تخصیص یارانه به شــیوه 
ارز ۴۲۰۰ تومانــی، باعث تــورم در حوزه 
کشــاورزی شــد و ســرمایه گذار از بخش 
کشــاورزی فرار کرد؛ همچنین سبب شد تا 
بودجه خودکفایی از این بخش حذف شده 
و به جای این که زیر ساخت های کشاورزی 
تقویت شــود، زیــر ســاخت های تجارت 
تقویت و باعث افزایش تغییر کاربری اراضی 

کشاورزی شد.
ســاداتی نژاد گفت: مزیت های طرح جدید 
به شــکلی اســت که باعث می شــود تا هم 
رقابت در حــوزه کشــاورزی افزایش یابد 
و هــم مصرف کننــده ترغیب بــه خرید از 

تولیدکننده داخلی شود.
وزیر جهاد کشــاورزی گفــت: این طرح در 
سه مرحله اجرا خواهد شــد که مرحله اول 
اجــرای آن به خوبــی اجرا شــده و با عبور 
از فاز دوم، آزاد ســازی یارانه ها اجرا شــد؛ 

البته در روزهــای ابتدایی اختلالاتی وجود 
داشت، اما به مرور با فراوانی کالا و همراهی 
مصرف کننــده همــراه بود. مرحله ســوم 
حمایت از تولیدکننده اســت که بزرگترین 
حامی این بخــش، همــان مصرف کننده 

خواهد بود.
وی در مورد اینکه وزارت جهاد کشــاورزی 
برای تأمین ســرمایه در گردش چه اقدامی 
انجــام داده بــا توجه بــه این کــه یکی از 
دغدغه ها، تأمیــن نهاده هــای دامی بود؟ 
اظهار کــرد: ۲۰ هزار میلیــارد تومان برای 
اجرای طرح تأمیــن نهاده هــای دامی در 
اختیار وزارت جهاد کشــاورزی قرار گرفت 
که برای تخصیــص این اعتبــار، ضوابطی 
وجود داشــت، اما تلاش بر این است که این 
تسهیلات با سرعت و سهولت پرداخت شود. 
معاونت اقتصادی وزارت جهاد کشاورزی در 
بانک مرکزی مستقر شــده تا بروز هرگونه 
اخلالی را به ســرعت رفع کننــد؛ بانک ها 
نیز حتی پنجشــنبه و جمعه فعال هستند 
و کشــاورزان با مراجعه به آن ها می توانند 

تسهیلات مورد نظرشان را دریافت کنند.
وی ادامــه داد: جمعه ۳۸۰ درصد نســبت 
به پنجشــنبه در بخش پرداخت تسهیلات 
افزایش داشــته ایم. قواعد بانک ها در حوزه 
پرداخت تسهیلات ۲۰ هزار میلیارد تومانی 

تغییر کرده و جمعه ها هم بــرای پرداخت 
تسهیلات فعال هستند.

ســاداتی نــژاد گفــت: بــرای بازپرداخت 
تســهیلات نهاده های دامی طبق اطلاعات 
ســامانه بازارگاه، ۶ تا ۹ مــاه تنفس در نظر 
گرفته شده تا دامدار و مرغدار برای دریافت 

تسهیلات دغدغه ای نداشته باشند.
وزیر جهاد کشــاورزی اظهار کرد: از سوی 
دیگر هم خرید تضمینی را انجام می دهیم؛ 
مثلًا بالای هزار تن مرغ خریداری کردیم و با 
وجود این که در روزهــای اول اجرای طرح 
صف ها را شــاهد بودیم، اکنــون و با مازاد 

عرضه، نگرانی ها کاهش یافته است.
وی گفــت: اولیــن دغدغــه اتحادیه هــا، 
مشکل ســرمایه در گردش است که با بانک 
مرکــزی توافــق کرده ایم تــا کارخانه ها و 
مراکــز بزرگ بــه بانک ها معرفی شــوند و 
اجازه دریافت تســهیلات داشــته باشند. 
برای تولیدکنندگان کوچک هم به ســمت 
صندوق هــای ســرمایه گذاری رفته ایــم؛ 
همچنیــن دامــدار کارت را تا ســقف ۵۰ 
میلیــون تومان بــرای خرید نهاده شــارژ 

کردیم.
ســاداتی نژاد تصریح کرد: تولید مازاد مرغ، 
تخم مرغ و شــیر در اســتان ها را خریداری 
می کنیم و از بخش خصوصی خواسته ایم تا 

مازاد را صادر کند که تمام عوارض صادراتی 
با اجرای این طرح، لغــو و در صورت لزوم با 
دســتور معاون اول رئیس جمهور، مشوق 

صادراتی به مدت محدود لحاظ خواهد شد.
وی گفت: ســامانه بازارگاه تعطیل نشده و 
تمام نهاده هــای وارداتی هم، باید از گمرک 

مستقیم وارد این سامانه شود.
وی در پاسخ به این ســوال که چه تضمینی 
برای جوجه ریزی دارید، اظهار کرد: خرید 
قــراردادی را از اکنون انجــام می دهیم و 
محصول مرغدار را پیــش خرید می کنیم تا 
جوجه ریزی کنند و هیچ نگرانی نداشــته 
باشند. هم در بخش تسهیلات از مرغداران 
حمایــت می کنیم و هم پیــش خرید را در 

زمان جوجه ریزی تضمین می کنیم.
وزیر جهاد کشــاورزی در مورد اینکه بعد از 
مردمی ســازی یارانه ها، قیمت بسیاری از 
اقلام افزایشــی بود؛ آیا قاچــاق هم کاهش 
یافته است؟ گفت: مردمی سازی یارانه ها به 
نفع مردم است و کار سختی بود که نتایجش 
در بلنــد مدت دیده می شــود؛ اگــر اتفاق 
نمی افتاد، تورم بســیار زیاد می شــد. قبلًا 
قاچاق زیادی داشــتیم، اما اکنون کاهش 

یافته است.
وی در خصوص اینکه بــرای خودکفایی در 
تأمین گندم، ذرت، سویا و دانه های روغنی 
چه کرده ایم؟ گفت: در این بخش سیاست 
خریــد تضمینــی را در پیش گرفتــه ایم؛ 
خرید گندم آغاز شــده که نسبت به پارسال 
افزایشی بوده است. امســال یک میلیون و 
۲۰۰ هزار تن گندم فقط از استان خوزستان 
خرید داشــته ایم که تا روز دوشــنبه، کل 
مطالبات کشاورزان خوزســتانی پرداخت 

می شود.
به گفته وی، نتایج خریــد تضمینی گندم 
برای گندمکاران، در ســال آینده مشخص 

می شود.
وی افزود: سیاســت خرید تضمینی را برای 
دانه های روغنی و ســویا و ذرت هم در پیش 
گرفته ایم؛ ۱۵ هزار و ۳۰۰ تــن کلزا خرید 
داشته ایم، رشد کاشت ســویا را در دستور 
کار قرار داده و ۲۵۰ هزار هکتار کشــاورزی 
قراردادی انجام داده ایم. تعداد کشت را در 
ســال بالا می بریم، اما محدودیت و میزان 
تولید محصولات آب بر را افزایش می دهیم 

و از تولید غلات حمایت می کنیم.

خریدار   وزیر تعــاون، کار و رفاه اجتماعی 
گفت: زیرســاخت های مبارزه با فســاد در 
این وزارتخانه تشــکیل و چرخه کشــف و 
شناسایی فساد و راه های بسته شدن مبادی 

آن ایجاد شده است.
»حجت الله عبدالملکــی« در آیین تودیع و 
معارفه رییس مرکز حراست و مشاور ستاد 
دانش بنیان و فناوری هــای وزیر کار، اظهار 
داشت: در این وزارتخانه با انتخاب مسئول 
حراســت و اقدامات صورت گرفته از بحران 

اولیه که نگران آن بوده ایم، عبور کرده ایم.
وی افزود: اولین انتصــاب در این وزارتخانه، 
انتصاب علی اکبر رضایی مســئول حراست 
بود که اقدامات خوبــی در این زمینه انجام 
دادند. وی یک فرد چند بعُدی است که یکی 
از ابعاد ایشان امنیتی و اطلاعاتی و یک بعد 

دیگر در حوزه دانش بنیان است.
وزیر تعاون، کار و رفــاه اجتماعی ادامه داد: 
مهم ترین وجه آقای رضایی فناوری اســت 
و بخشــی از فناوری های نوین در کشورمان 
محصول تلاش های ایشــان است که چراغ 
خاموش کار کردند، امروز نیز وی در سمت 
مشاور ســتاد دانش بنیان و فناوری ها وزیر 

کار منصوب می شود.
وی ابــراز امیــدواری کرد: از امــروز فصل 
جدیدی از دانش بنیان در این وزارتخانه آغاز 
خواهد شد تا با این اقدامات و انتصاب ها آخر 

سال بتوانیم کارنامه ای در حوزه دانش بنیان 
ارائه کنیم و ریل گذاری هــای اصلی انجام 
شود که در نتیجه به افزایش تولید، کیفیت 
خدمات و ایجاد اشتغال در بخش های نوین 

و دانش بنیان منجر شود.
عبدالملکی با بیان اینکه حوزه دانش بنیان 
برای ما در ایــن وزارتخانــه اهمیت بالایی 
دارد، گفت: مــا در اقتصــاد مقاومتی که بر 
اســاس اصل ۱۱۰ قانون اساســی و ابلاغی 
سیاســت های کلی اقتصاد مقاومتی توسط 
رهبری الگوی قانونی اقتصادی کشور است، 
پنج اصل مردمی سازی، دانش بنیان بودن، 
عدالت محور بودن، درون زا و برون گرا بودن 
داریم که همــه حاکمیت نیاز اســت آن را 

دنبال کنند.
وزیر تعاون، کار و رفــاه اجتماعی ادامه داد: 
در تمام این اصول اساسی برنامه های جدی 
در دولت سیزدهم داریم که این برنامه ها در 
وزارت کار دنبال می شود برای تک تک این 

محورها برنامه اساسی داریم.
وی با اشــاره به اصل مردمی سازی گفت: به 
اســتعاره نام این وزارتخانه را وزارت مردم 
قرار داده ایم، بیش از ۷۰ درصد مردم با این 
وزارتخانه در ارتباط هســتند و در بسیاری 
از تصمیم هایی که قرار است که برای مردم 
گرفته شود با ســازوکارهایی از خود مردم 

استفاده خواهیم کرد.

عبدالملکی اضافه کرد: در شــورای حقوق و 
دستمزد که اکثریت آن مردم هستند ۶ نفر 
از نمایندگان جامعــه کارگری و کارفرمایی 
حضور دارند که در فضای آرام و غیرسیاسی 
تصمیم گیــری می کننــد و در خصــوص 
تعیین دستمزد فشاری بر آنها وارد نشد.در 
حوزه های اقتصادی و رفاهی تلاش کردیم 
بر مدار عدالت حرکت کنیم مساله جدی و 

بلند مدتی داریم.

 افزایش تولید و تقویت صادرات 
در شرکت های زیرمجموعه وزارت کار

وی به بعد برون گرایــی و تقویت صادرات 
اشــاره کرد و گفت: معاونــت اقتصادی این 
وزارتخانــه برنامه جدی و دامنــه داری در 
توســعه صادرات تولیدی وزارت کار دنبال 
کــرده و صــادرات و تولیدات بســیاری از 
شــرکت های اقتصادی تابعه این وزارتخانه 
در این دولت چندبرابر شــده است و چشم 
انــداز خوبی برای ســال ۱۴۰۱ پیش بینی 

می کنیم.
وزیــر تعــاون، کار و رفــاه اجتماعی اصل 
درون زایی را با تاکید بر رشــد تولید عنوان 
کرد و گفت: اصل اساســی در شرکت داری 
حداکثری تولید است. در بلندمدت افزایش 
تولید منجر بــه افزایش بهره وری و ســود 
می شــود؛ هرچند اگــر در کوتاه مدت کم 

تولید کردن و احتکار شــاید منجر به سود 
و مشــکلات شــود ولی برنامه ما بلندمدت 

است. 
وی تاکیــد کــرد: در دوره ۹ مــاه دولــت 
ســیزدهم در وزارت کار، رکوردهایــی در 
حوزه تولید فولاد، پتروشیمی، گردشگری 

و حمل ونقل داشته باشیم.
عبدالملکــی بــا بیــان اینکــه در حوزه 
دانش بنیان هنــوز حرکت جــدی در این 
وزارتخانــه صــورت نگرفته اســت، گفت: 
رهبر معظم انقلاب اســلامی بــا نام گذاری 
ســال به نام »ســال تولیــد، دانش بنیان و 
اشتغال آفرین« تاکید بر حوزه دانش بنیان 

داشتند.
وی خاطرنشــان کرد: در این ۹ ماه بر روی 
این محور برنامه ریزی جدی صورت نگرفته 
است که یکی از محورهایی که منجر به احیا 
در بخش ها می شود، انتصاب افراد است که 
امروز در حوزه دانش بنیــان انجام دادیم و 
علی اکبر رضایی را به عنوان جانشــین وزیر 

در امور دانش بنیان معرفی شد.
گفتنی است »مسعود حسین پور« به عنوان 
سرپرست مرکز حراست وزارت تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی و »علی اکبر رضایی« به عنوان 
جانشین وزیر در امور دانش بنیان منصوب 

شدند.

معاون وزیر صمت:توان تسهیلات دهی و ضمانتی صندوق های حمایتی و ضمانتی افزایش یافت

آگهی موضوع ماده 3قانون وماده13آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی واراضی وساختمان های فاقدسندرسمی

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمان های فاقد سندرسمی
کلاسه  پرونده   1401/1/11 140160309068000022مورخ  شماره  برابررای 
1400114409068000229هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
وساختمان های فاقد سندرسمی مستقردرواحد ثبتی حوزه ثبت ملک منطقه دو قزوین 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی مالکیت آقای بهرامعلی موسی خانی به شناسنامه شماره 
1426 کد ملی4321190088 صادره ازقزوین فرزند محمد حسن در مقدار 210 سهم 
مشاع از یک هزار سهم از دویست و چهل هزار سهم مشاع و فرد ازبیست و دو فرد از 
سه و یکصد و بیست و پنج هزارم کل ششدانگ پلاک شماره 33 اصلی واقع در قزوین 
بخش 5 حوزه ثبت ملک منطقه دو قزوین خریداری مع الواسطه از امامعلی یوسفی تایید 
و محرزگردیده است . لذابه منظوراطلاع عموم مراتب دردونوبت به فاصله 15روزآگهی می 
شود درصورتی که اشخاص نسبت به صدورسندمالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می 
توانندازتاریخ انتشاراولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خودرابه این اداره تسلیم وپس ازاخذ 
رسید،ظرف مدت یک ماه ازتاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خودرابه مراجع قضایی تقدیم 
نمایند.بدیهی است درصورت انقضای مدت مذکوروعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادرخواهدشد.
تاریخ انتشارنوبت اول: 1401/02/24 تاریخ انتشارنوبت دوم : 1401/03/08

علی شهسواری - رئیس ثبت اسناد و املاک

آگهی مفقودی
برگ ســبز سواری ســايپا131SLرنگ ســفيد روغنی مدل 1390به شــماره موتور 
4277097وشاسیS3412290975472وشهربانی ايران 54_463ص59به مالکيت 

اقای احمد شريفی شريف اباد مفقود گرديده واز درجه اعتبار ساقط می باشد. 
یزد



مدیرعامل شرکت مهندسی و توسعه گاز ایران:

پایداری شبکه گاز مرکز و غرب کشور تضمین می شود

انرژی
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کارشناسان پیش بینی کردند
وند صعودی قیمت نفت تا تابستان ر

کارشناســان پیش بینی کردند قیمت نفت به دلیل کمبود ۲ میلیون 
بشکه ای در عرضه روند صعودی خود را حفظ کند.

 قیمت نفت در روز جمعه به بالاترین حد در دو ماه اخیر رســید، بهای 
معاملات آتی نفت برنت برای تحویل در ماه جولای ۰.۵۱ دلار یا ۰.۴۳ 

درصد افزایش یافت و به ۱۱۷.۹۱ دلار در هر بشکه رسید.
قیمت نفت خام وســت تگزاس اینترمدیت آمریــکا ۰.۱۱ دلار یا ۰.۰ 

درصد افزایش یافت و به ۱۱۴.۲۰ دلار در هر بشکه رسید.
هر دو شــاخص قرار اســت هفته را بــا بالاترین میزان خــود به پایان 
برسانند، زیرا کمیسیون اروپا همچنان به دنبال حمایت همه ۲۷ کشور 
عضو اتحادیه برای تحریم های جدید پیشــنهادی علیه روســیه است، 

زیرا مجارستان یک سد مانع است.
یکی از دستیاران ارشد دولت مجارســتان گفت که کشورش بین سه و 
نیم تا چهار سال زمان نیاز دارد تا استفاده از نفت خام روسیه را متوقف 
کند و ســرمایه گذاری های هنگفتی را برای تعدیل اقتصاد خود انجام 
دهد و تا زمانی کــه توافقی حاصل نشــود نمی توانــد از تحریم نفتی 
پیشــنهادی اتحادیه اروپا حمایت کند. در تمام مسائل به دست آمده 
است.کلیفورد بنت، اقتصاددان ارشد ACI Securities گفت: ترکیبی 
از از دست دادن واقعی عرضه و امتناع فزاینده از پذیرش عرضه از روسیه 
باعث می شــود قیمت این دو کالا )نفت و گاز( به میــزان قابل توجهی 
افزایش یابند.شــش منبع در اوپک پلاس به رویتــرز گفتند که انتظار 
می رود این گروه به توافقنامه تولید نفت که ســال گذشــته در نشست 
دوم ژوئن خود به تصویب رســاند پایبند باشد و اهداف تولید در جولای 
را به میزان ۴۳۲ هزار بشــکه در روز افزایش دهد که نشــان دهنده آن 

است.
یوسف الشمری، مدیر عامل شرکت ســی مارکیتز لندن گفت: قیمت 
نفت از هم اکنون تا تابســتان بالا خواهد بود و دلیــل آن کمبود عرضه 
حدود دو میلیون بشکه نفت نســبت به نیاز بازار است. و اینکه سهام به 

ویژه در ایالات متحده در حال کاهش است.
به گفته الشــمری، با بازگشــت تقاضا از چین، تقاضا افزایش می یابد و 
فشار زیادی بر پالایشــگاه ها وجود دارد و نیاز فوری به افزایش ظرفیت 

بانک ها در اروپا و آمریکا وجود دارد.

الشــمری درباره تصمیم انگلیس برای افزایش مالیات شــرکت های 
انرژی گفت: ایــده وضع مالیات متفــاوت بر شــرکت های انرژی این 
اســت که دولت های اروپایی تلاش می کنند تا بحرانــی را که این قاره 
از سر می گذراند، جبران کنند. به دســت آوردن وجوهی که به مصرف 

کنندگان کمک می کند.
وی گفت: در حال حاضر تصمیمی واقع بینانه تلقی می شود تا بتوانند از 

مصرف کنندگان حمایت کنند.

رئیس صنف جایگاه داران:
 رتبه پمپ بنزین های ایران در دنیا؛ دوازده 

در توزیع و صد در سودآوری
رئیس صنف جایگاهداران کشــور با انتقاد از عدم پرداخت حق العمل 
متناسب برای جایگاه داران، گفت: علی رغم رتبه دوازدهم جهان از نظر 

میزان توزیع سوخت، به لحاظ سوددهی رتبه صدم را دارا هستند
اســدالله قلیزاده رئیس صنف جایگاهداران کشــور گفت: جایگاه های 
سوخت در ایران متناسب با تلاش های شــبانه روزی، سرمایه گذاری و 
هزینه های خود حق العمل دریافت نمی کنند و علی رغم رتبه دوازدهم 
جهان از نظر میزان توزیع سوخت، به لحاظ سوددهی رتبه صدم را دارا 
هستند که این وضعیت برازنده کشــوری که نامش با نفت عجین شده 
است نمی باشد.قلیزاده گفت: طی ســالیان قبل و خصوصاً هشت سال 
گذشــته نگاه یکطرفه و ظالمانه به جایگاه های سوخت، این بنگاههای 
اقتصادی را هرروز بیشــتر از دیروز با زیان و فرســودگی مواجه کرد و 
این نگرش معیشت بیش از ۶۷۰۰ جایگاهدار و ۷۰ هزار نفر از کارکنان 
ایشان و خانواده هایشان را نشانه رفته است و امروز بسیاری از جایگاه ها 

خواهان تغییرکاربری و تغییرشغل هستند.
وی ادامه داد: در سال های اخیر ما برای حق طبیعی که تمام بخش های 
خصوصی در جهان دارا هســتند باید تلاش مضاعــف می کردیم و در 
نهایت با اعمال نفوذ و ظلم شــرایط به زیان جایگاه های سوخت تغییر 

می کرد که اعتراضات زیادی را در پی داشت.
رئیس هیــأت مدیره انجمن صنفــی صاحبان اماکن فــروش و عرضه 
فراورده های نفتی کشور اظهار کرد: با نگاهی به آمارهای بین المللی به 
راحتی قابل مشاهده است که جایگاه های سوخت ایران علی رغم اینکه 
به لحاظ توزیع انواع سوخت رتبه دوازدهم جهان را در اختیار دارند ولی 
در بحث سوددهی رتبه صدم را دارا هستند که واقعاً زیبنده کشوری که 

نامش با نفت و فراورده های نفتی عجین شده است نمی باشد.
وی ادامه داد: مشــخصاً در خصوص حق العمل جایگاه های ســوخت 
ما پذیرفتیم که با ورود سازمان محاســبه گر نرخ های خدمات و آنالیز 
هزینه های جایگاه ها میزان حق العمل مشــخص شود ولی متأسفانه با 
گره زدن این موضوع به قیمت ســوخت از افزایش های منطقی تاکنون 
جلوگیری شده است و ســازمان برنامه و بودجه علی رغم تأیید وزارت 
نفت و ســازمان حمایت در افزایــش واقعی حق العمل بــرای بنزین و 
گازوئیل و cng مقاومت می کند و انتظار دارد جایگاه ها هزینه های خود 
را با بودجه در نظر گرفته شده تطبیق دهند. سیاست های دولت درمورد 
بهای ســوخت به جایگاهداران ارتباطی ندارد ولی مجاری عرضه حق 
دارند که بهای خدمات خود را دریافت کنند حتی اگر سوخت رایگان به 

مردم تحویل شود.
این مقام صنفی با اشاره به جلسات برگزار شده در دولت سیزدهم گفت: 
امســال خوشــبختانه تلاش این مجموعه صنفی، وزارت نفت و دیگر 
ســازمان ها برای تعیین حق العمل زودتر از ســالهای قبل اتفاق افتاد 
و به ســرعت پیش رفت ولی همچنان با سد ســازمان برنامه و بودجه 
مواجهیــم. این اولین مواجهه دولت ســیزدهم با موضــوع حق العمل 
جایگاه هاســت و همه منتظرند ببینند در این دولت آیــا روند ظالمانه 

چند سال قبل در خصوص جایگاه ها متوقف می شود یا خیر.
قلیزاده با توضیح مدل افزایش درآمد بنگاه اقتصادی اضافه کرد: وقتی 
برای شــخصی به طور مثال ۲۰ درصد افزایش حقــوق در نظر گرفته 
می شــود این مورد متفاوت با افزایــش به همان میــزان در یک بنگاه 
اقتصادی اســت، اگر جایگاه های ســوخت امســال حداقل ۸۰ درصد 
افزایش در حــق العمل را تجربه کننــد در واقع مالــک جایگاه پس از 
پرداخت هزینه های استهلاک و دســتمزد کارکنان و… شاید افزایش 
ســود کمتر از ۲۰ درصد را تجربه کند و می توانیــم بگوییم که در این 
حالت فقط زیان انباشته ســال ۱۴۰۰ و هزینه های امسال پوشش داده 
می شود، دولت باید به این باور برسد که جایگاه ها مهمترین حلقه برای 

فروش سوخت و درآمد زایی برای کشور هستند.

و نیر

 میزان مصرف برق کشــور روز گذشــته در ساعت ۱۴ 
و ۴۶ دقیقــه در حالی به رقم ۴۵ هــزار و ۳۳۳ مگاوات 
رسید که پارســال در همین بازه زمانی رقم مصرف ۴۸ 
هزار و ۹۰۵ مــگاوات بود که کاهش بیش از ســه هزار 
مگاواتی را نشــان می دهد اتخاذ سیاست های تشویق 
محور کمک موثری به رعایــت الگوهای مصرف کرده 
است. یکی از سیاســت هایی که »علی اکبر محرابیان« 
وزیر نیروی دولت ســیزدهم بر آن تاکیــد دارد لحاظ 
شــدن پاداش برای مشــترکانی که مصــرف خود را 
بهینه کنند، باهــدف نهادینه ســازی مصرف صحیح 
انرژی است.پارســال وی بر این نکتــه تاکید کرد که 
باید مشــترکان از مزایایی صرفه جویی که در مصرف 

می کنند برخوردار شوند.
بر این اســاس به تازگی »علی اکبــر محرابیان« گفت: 
امســال برای افرادی که در مصرف خود صرفه جویی 

می کنند، پاداش هایی پیش بینی کردیم که 
با انجام اقدام های کوچک مدیریت مصرفی 
می توانند پاداش لازم را بــرای صرفه جویی 
بگیرند.وی با بیان اینکــه الگوی مصرف ایام 
گرم ســال در مناطق غیر گرم و عادی ۳۰۰ 
کیلووات است، اضافه کرد: مشترکانی که در 
مصرف برق صرفه جویــی و الگوی مصرف را 

رعایت کنند، بابت هر کیلووات به طور متوســط ۱۰۰ 
تومان پرداخت خواهند کرد و این مشترکان در صورت 
صرفه جویی و بــه ازای هر کیلووات ســاعت پنج برابر 
تشویق می شوند یعنی به ازای هر کیلووات ساعت ۵۰۰ 

تومان تشویق می شوند.
وزیر نیــرو تصریح کرد: اگــر این مشــترک فقط ۵۰ 
کیلووات صرفه جویی کند )به طور مثال ســال گذشته 
۳۰۰ کیلووات مصرف داشته و امسال مصرف را به ۲۵۰ 

کیلووات برســاند(، قبض برق این مشترک 
رایگان شــده و هیچ پولی بابت برق پرداخت 

نمی کند.
محرابیان خاطرنشــان کرد: اگر مشــترک 
۲۰۰ کیلــووات مصــرف و ۱۰۰ کیلــووات 
صرفه جویی کند، ۵۰ هــزار تومان منفعت 
خواهد شد به گونه ای که ۲۰ هزار تومان پول 
قبض شده و ۳۰ هزار تومان از دولت بستانکار می شود. 
به عبارتی دیگر در این موضوع نه تنها مشــترک برای 
قبض خود هزینــه ای پرداخت نمی کنــد بلکه برای 

صرفه جویی خود نیز پاداشی دریافت می کند.
وی برای تحقق ایــن امر به تازگی مصوبــه طرح ملی 
»کاهش مصــرف انرژی الکتریکی«، ضوابط تشــویق 
و اعطــای پاداش کاهــش مصرف به مشــترکان برق 
را ابلاغ کرد و پــس از این ابلاغ شــرکت توانیر از تعلق 

۵۰۰ تومان پــاداش به ازای هر کیلووات کاهشــی که 
مصرف کنندگان در مصرف خود اعمال کنند خبر داد.

گزارش تازه شرکت مدیریت شــبکه برق ایران نشان 
می دهد روز گذشته مصرف برق کشور در ساعت ۱۴ و 
۴۶ دقیقه نسبت به مدت مشابه پارسال ۳ هزار و ۵۷۲ 
مگاوات کاهش یافت و نیز در مقایســه با روز پنجشنبه 
که مصرف ۵۰ هزار و ۳۸۹ مگاوات بود کاهش بیش از ۵ 

هزار مگاوات یافته است.
همچنین میزان مصرف برق شبانه نیز که در ساعت ۲۱ 
و ۸ دقیقه ۴۷ هزار و ۲۰۶ مگاوات بود با کاهش بیش از 
۲ هزار مگاواتی نسبت به مدت مشابه پارسال با مصرف 

۴۹ هزار و ۳۱۰ مگاوات همراه شده است.
بخش صنعــت نیز روز گذشــته با کاهــش مصرف به 
کمک شبکه برق آمد و میزان مصرف خود را در ساعت 

۱۴ و ۴۶ دقیقه به ۵ هزار و ۴۴۰ مگاوات کاهش داد.

مدیرعامل شــرکت ملی گاز گفت: عملیات گازرسانی 
به صنایع با هدف رونق تولید و اشــتغال زایی به صورت 
جدی در دســتور کار قرار دارد. »مجیــد چگنی« در 
نشست کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی که به 
میزبانی شرکت گاز استان فارس برگزار شد، بر اهتمام 
ویژه برای اجرایی ســازی فرامین رهبر معظم انقلاب 
در تبیین شعار ســال تأکید کرد.وی به نگاه ویژه دولت 

به مناطق محروم اشــاره کرد و افــزود: با حمایت های 
رئیس جمهوری و دســتور مســاعد وزیر نفت، برخی 
محدودیت هایــی که پیرامون ســرانه خانــوار وجود 
داشت برداشته شده اســت که این موضوع زمینه ساز 
گشایش های خوبی در عرصه تسریع گازرسانی خواهد 
بود.مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران در بخش دیگری 
از ســخنان خود بهره مندی ۹۹ درصدی شهرها و ۹۲ 

درصدی روستاهای استان فارس از گاز طبیعی را گامی 
بلند بــرای محرومیت زدایی، گســترش عدالت محور 
زیرساخت ها و خدمت رسانی به مردم دانست و تصریح 
کرد: وضع گازرســانی در فارس بــا تلاش هایی که در 
این زمینه انجام شده، نسبت به بســیاری از استان ها 
مطلوب تر اســت.چگنی ادامه داد: عملیات گازرسانی 
به صنایع همسو با اجرایی سازی شــعار سال مبنی بر 

»تولید، دانش بنیان و اشــتغال آفرین« در دستور کار 
ویژه قرار گرفتــه و از مجموع هفت هــزار و ۵۵۵ مرکز 
صنعتی در سطح استان، پنج هزار و ۸۰۱ صنعت به شبکه 
گاز کشور متصل شــده اســت.وی همچنین با اشاره به 
رفع محدودیت ها برای گازرسانی به نقاط کم جمعیت، 
یادآور شــد: با این راهــکار می توان گامــی بلند برای 

محرومیت زدایی و توزیع عادلانه زیرساخت ها برداشت.

برق

گاز

محمدحســین ســیف اللهــی مقدم  
مدیرعامل شرکت مهندســی و توسعه گاز 
ایران اعلام کــرد که با اجــرای پروژه های 
تقویت فشــار گاز »پل کله«، »دوراهان« و 
»نورآباد«، پایداری شبکه گاز مرکز و غرب 

کشور تضمین می شود.
 به نقل از شــرکت مهندســی و توسعه گاز 
ایران، »رضا نوشــادی« بــا حضور در محل 
ساخت تأسیسات تقویت فشار گاز پل کله، 
دوراهان و نورآباد، از این سه پروژه که روی 
خط لوله دهم سراســری گاز در حال اجرا 
هســتند، بازدید کرد و ضمن ابراز رضایت 
از پیشــرفت حدود ۸۷ درصدی این پروژه، 
افزود: با تمهیــدات لازم برای تأمین کالای 
مورد نیاز پروژه، این تأسیســات بر اســاس 
برنامه پیش بینی شــده و در چند ماه آینده 

راه اندازی می شود.
تأسیســات  ویژگی هــای  دربــاره  وی 
تقویت فشــار گاز پل کله، توضیح داد: این 
تأسیســات آرایش ۲+۱ دارد و با بهره گیری 
از توربین های ساخته شــده توسط شرکت 
مپنا، ظرفیت انتقال روزانه ۶۰ میلیون متر 

مکعب گاز را دارند.

راه اندازی تأسیسات تقویت فشار گاز 
دوراهان قبل از فصل سرما

مدیرعامل شرکت مهندســی و توسعه گاز 
ایــران همچنین در بازدیــد از روند احداث 
تأسیســات تقویت فشــار گاز دوراهان، از 
پیشرفت حدود ۵۶ درصدی این پروژه خبر 
داد و افزود: با برطرف شــدن موانع کالایی 
پروژه و تصمیم های اخذشــده برای خرید 
اقلام مورد نیاز، انتظار می رود این پروژه نیز 
امسال و پیش از فرا رســیدن فصل سرما به 

مرحله راه اندازی برسد.
نوشــادی درباره مشــخصات تأسیســات 
تقویت فشار گاز دوراهان اظهار داشت: این 
تأسیســات آرایش ۳+۱ دارد و با استفاده از 
توربین های ایرانی ساخته شــده در شرکت 

مپنــا از ظرفیت انتقال روزانــه ۹۰ میلیون 
متر مکعب گاز طبیعی برخوردار است.

وی در بازدید از تأسیسات تقویت فشار گاز 
نورآباد نیز گفت: این تأسیســات با آرایش 
۳+۱ تاکنون ۶۵ درصد پیشــرفت داشــته 
اســت و ظرفیت انتقال روزانه ۹۰ میلیون 

مترمکعب گاز دارد.
مدیرعامل شرکت مهندســی و توسعه گاز 
ایران با بیان اینکه خط لوله دهم سراســری 
گاز از فارس و اصفهان می گذرد و به ســمت 
نیزار قــم امتــداد می یابد، بیان داشــت: 
پروژه های اجرا شــده روی خــط لوله دهم 
سراســری از جمله تأسیســات پــل کله، 
دوراهــان و نورآباد می توانند نیــاز مرکز و 

غرب کشور را تضمین کنند.

اجرای پروژه با تکیه بر توان 
صنعتگران و سازندگان ایرانی

نوشادی با بیان اینکه احداث این پروژه ها با 

تکیه بر توان صنعتگران و سازندگان ایرانی 
در اقصی نقاط کشور پیشرفت خوبی داشته 
اســت، تصریح کــرد: در پروژه هــای اخیر 
همه تجهیزات حتی سیســتم کنترل برای 
نخستین بار بومی سازی شــده و در مرحله 

ساخت است.
وی ادامــه داد: دیگــر تجهیــزات مانند 
سیستم های برق و شــیرآلات هم در ایران 
ساخته می شــود و به منظور داخلی سازی 
توربوکمپرســورها هم در قالب دو قرارداد 
دوراندیشــانه که از ســال های گذشته با 
شــرکت های مپنــا و OTC امضا شــده، 
ساخت ۱۰۰ دســتگاه از ســوی هرکدام 
از ایــن مجموعه ها، برای پاســخ گویی به 
نیازهای خطوط در دستور کار قرار گرفته 

است. 
ایــن دو مگاپــروژه بــا همــکاری خوب 
شــرکت های مپنــا و OTC، تاکنون نتایج 
مطلوبی برای صنعت گاز کشــور به ارمغان 

آورده و بیش از ۷۰ دستگاه توربوکمپرسور 
 OTC توســط مپنا و ۶۰ دســتگاه از سوی

نصب شده یا در حال اجراست.

اجرای هم زمان 10 پروژه تأسیسات 
تقویت فشار گاز در کشور

مدیرعامل شرکت مهندســی و توسعه گاز 
ایران با بیان اینکه این شرکت اکنون اجرای 
هم زمان ۱۰ پروژه تأسیســات تقویت فشار 
گاز در پهنه کشور را در دســت اقدام دارد، 
درباره وضعیت دیگــر پروژه ها توضیح داد: 
احداث تأسیســات تقویت فشار گاز آرادان 
جزو پروژه هــای اولویــت دار وزارت نفت 
به شمار می آید که برای تقویت گاز خطوط 
شمال و شمال شرق با نگاه ویژه ای به پیش 
مــی رود و رکــورد ماهانه بــالای ۶ درصد 
پیشــرفت در این پروژه به ثبت رسیده که با 
توجه به شرایط تأمین کنندگان، سازندگان 
و تغییرات نرخ ارز و تورم، دســتیابی به این 

موفقیت بی سابقه است. 
ضمن آنکه در پــروژه آرادان، تغییراتی در 
الگوی تأسیسات با هدف بهینه سازی اعمال 
شده که ســبب کاهش ســطح هزینه ها و 
افزایش سطح ایمنی و سرعت اجرای پروژه 

شده است.

تقویت جریان انتقال گاز 
در کریدور غرب

نوشادی درباره احداث تأسیسات خورموج 
و آب پخش نیز گفت: این دو پروژه که روی 
خط ششم سراســری گاز احداث می شوند 
بــرای کریــدور غــرب حیاتی هســتند و 
می توانند با هدایــت گاز از خوزســتان به 
سمت غرب کشور، گاز مورد نیاز این نواحی 

را تأمین کنند.
وی با بیان اینکه احداث دو تأسیسات شماره 
یک و دو روی خــط لوله هفتم سراســری 
گاز به زودی وارد مرحلــه انتخاب پیمانکار 
می شــود، اظهار کرد: اجرای این دو پروژه 
ســبب تقویت خطــوط زاهــدان و کرمان 
می شود و در صورت مهیا بودن شرایط، این 
تأسیســات در صادرات گاز به پاکستان نیز 

تأثیرگذار خواهند بود.
مدیرعامل شرکت مهندســی و توسعه گاز 
ایران تصریح کــرد: پروژه های دهشــیر و 
اردستان برای تکمیل خط هشتم سراسری 
گاز در نظر گرفته شده اند و این خط ظرفیت 
انتقال روزانه ۱۱۰ میلیون مترمکعب گاز را 
دارد و به موازات افزایــش ظرفیت تولیدی 
پالایشــگاه ها به ویژه در پــارس جنوبی، با 
احداث این دو تأسیسات، ظرفیت این خط 

تکمیل می شود.
نوشــادی یــادآور شــد: بنابراین هشــت 
تأسیســات فعال با پیشــرفت ۶۰ درصدی 
در حال اجراست و با احتساب دو تأسیسات 
در خط هفتم سراســری انتقال گاز، اکنون 
۱۰ پروژه در حال احداث و عملیاتی شــدن 

هستند.

سیاست های تشویق محور جواب داد

محدودیت های گازرسانی به مناطق کم جمعیت برداشته شده است

تا ماه آینده

یارانه گاز مشترکان پرمصرف حذف می شود
خریدار  براســاس بودجه ۱۴۰۱، گاز 
رایگان برای خانواده های تحت پوشــش 
مراکز بهزیستی و کمیته امداد امام )ره( 
در نظر گرفته و تاکنون بیش از ۶۵۰ هزار 
خانوار از این قضیه بهره مند شــده اند اما 
حذف یارانه برای مشــترکان پرمصرف 
نیز مورد توجه قــرار گرفته که گفته های 
وزیر نفت نهایتــا تا ماه آینــده اجرایی 

می شود.
میــزان مصــرف گاز در ایــران تقریبــا با 
۱۲ کشــور ثروتمند اروپــا برابری می کند. 
آمارهای مصرف گاز در زمستانی که گذشت 
به نقطه بحران رســید. با وجود آنکه با توجه 
به تکمیل تعمیرات اساســی پالایشگاه ها، 
بیــش از ۸۰۰ میلیــون مترمکعــب گاز 
فرآورش و وارد شــبکه سراســری می شد، 
باز هم ناترازی انرژی در گاز وجود داشــت 
که این امر بیانگر عدم رعایت الگوی مصرف 

است.

همیــن امر باعــث شــده تــا وزارت نفت 
سیاست های تشــویقی و تنبیهی را به کار 
بگیرد؛ یکی از اقدام های دولت ســیزدهم 
افزایــش تعرفه برای مشــترکان پرمصرف 
گاز بود که پارســال در آذرماه رقم خورد و 
گام نخست به این شــکل برداشته شد که 
هیچ گونه تغییری در قیمت سه پله نخست 
که تقریباً ۷۵ درصد مشترکان بودند و بیش 
از ۵۰ درصد مصــرف را داشــتند، صورت 

نگرفت.
اما در بحث تعرفه هــای گاز ۱۲ پله تعریف 
شــده اســت؛ از پله ۴ تا پله ۱۲ مشترکان 
پرمصرف هســتند. با برنامه ریزی که انجام 
و در دولت نیــز مصوب شــد، تعرفه هر پله 
نســبت به پله قبــل ۴۰ درصــد افزایش 
می یابد، یعنی سه پله نخست که ۷۵ درصد 
مشــترکان ما هســتند، هیچ گونه افزایش 
قیمتی نداشــتند، امــا از پله چهــارم که 
شروع مشــترکان پرمصرف است، افزایش 

نرخ ها انجام شــد، اما پارسال به دلیل اینکه 
نمی خواســتیم تکانه های اقتصادی اتفاق 
بیفتد، بخشی را گذاشــتیم در سال ۱۴۰۱ 

اجرا شود.
مجلس در قانون بودجه ۱۴۰۱ مصوب کرده 
اســت قیمت گاز برای مشترکان پرمصرف 
باید بــدون یارانه باشــد، آنطــور که جواد 
اوجی - وزیر نفت - اعلام کرده، کارشناسان 

وزارت نفــت در حال بررســی این موضوع 
هستند که پس از نهایی شدن به دولت ارائه 
خواهد شد و ان شاءالله افزایش قیمت ابزاری 
برای کنترل شــدت مصرف انرژی و بهینه 
مصرف کردن گاز برای مشترکان باشد. فکر 
می کنم این آیین نامه طی یکی دو ماه آینده 

به دولت ارائه شود.
به گفتــه وی، تاکنون بیــش از ۶۵۰ هزار 
خانوار از تعرفــه رایگان بهره مند شــدند و 
وزارت نفت منتظر دریافت آمار بهزیســتی 
و کمیته امــداد امام اســت. درصورتی که 
اطلاعات هموطنان دریافت شود، همکاران 
شــرکت ملی گاز خانوارهــای جدید را نیز 
سریع در ســامانه صدور قبوض مشترکین 
تغذیه می کنند. هــر تعداد خانــوار که به 
وزارت نفــت معرفــی شــوند در همان ماه 
وارد سیستم می شوند و وزارت نفت در این 

زمینه آمادگی کامل دارد.
پیگیری های ایسنا از شــرکت ملی گاز نیز 

بیانگر این اســت که این موضوع فعلا نهایی 
نشده اما مســاله در حال بررسی و پیگیری 
اســت و در زمان مقرر اطلاع رســانی انجام 

خواهد شد.
در حال حاضــر ۲۵ میلیون مشــترک گاز 
در کشــور وجود دارد که از ایــن تعداد، ۷۶ 
درصد از مشترکین در ســه پله اول مصرف 
قرار دارند و ۵۰ درصد گاز کشــور را مصرف 
می کنند. متوســط قیمت گاز ســه پله اول 
مشــترکین هر مترمکعب حدوداً ۶۳ تومان 
است هر مشــترک در ماه حدود ۵۰۰ متر 
مکعب مصــرف دارد که با نــرخ ۶۳ تومان، 
۳۵ هزار تومان در ماه پــول گاز می پردازند. 
این در حالی اســت که اگر همیــن میزان 
گاز را صــادر کنیم معــادل ارزی آن به نرخ 
صادراتی، برابــر با ۳ میلیــون و ۷۰۰ هزار 
تومان خواهد بــود؛ در حالی که مــا با رقم 
بســیار پایین، آن را در منــازل مصرف می 

کنیم.
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از سوی وزارت اطلاعات
۷ هزار میلیارد تومان کالاهای اساسی در کشور 

کشف شد
 وزارت اطلاعات در اطلاعیه ای از کشــف ۸۰۰ هزار تــن کالا از جمله 
نهاده های دامی به ارزش بیش از ۷ هزار میلیــارد تومان در تعدادی از 

استان های کشور خبر داد.
 وزارت اطلاعــات در اطلاعیــه ای اعلام کرد: همزمان بــا اجرای طرح 
مردمی سازی و توزیع عادلانه یارانه ها و ضرورت مقابله با قاچاق و عرضه 
خارج از شــبکه کالاهای اساســی و استراتژیک کشــور برای برقراری 
آرامش در فضای اقتصادی، ســربازان گمنام امام زمان )عج( در وزارت 
اطلاعات موفق به کشــف ۸۰۰ هزار تن از این دســت کالاها از جمله 
نهاده های دامی به ارزش بیش از ۷ هزار میلیــارد تومان در تعدادی از 

استان های کشور شدند.  
این اطلاعیه افزود: در راســتای برخورد با این تخلفات، ۷۵ نفر تاکنون 
دســتگیر و تحویل قوه قضائیه شــده اند. تعدادی از افراد دستگیر شده 
با جعل اسناد دولتی و در پوشــش وارد کردن کالاهای اساسی، اقدام به 

وارد کردن بیش از ۳۶۵ تن غذای سگ و ... با ارز ترجیحی کرده بودند.  
وزارت اطلاعــات تصریح کرد: همچنین در پــی دریافت گزارش هایی 
مبنی بر قاچاق روغن خوراکی تزریق شــده به بازار برای مصرف مردم 
در ۳ استان شرقی به کشــورهای همســایه، اقدامات کنترلی انجام و 
مشخص شد بیش از ۶۰ درصد روغن این استان ها توسط شبکه سازمان 
یافته قاچاق به خارج کشــور انتقال می یابد. لذا پــس از انجام اقدامات 
اطلاعاتی، اعضای این شــبکه شناسایی شــده و ۶۵ نفر از اعضای آن با 

تشکیل پرونده به دستگاه قضائی معرفی شدند.

وزیر علوم:
شاخص های ارزیابی اساتید تغییر کرد

وزیر علوم از تغییر شــاخص های ارزیابی اساتید خبر داد و گفت: امتیاز 
یکســری از شــاخص ها را جابه جا و اضافه کرده ایم که باید در شورای 
جذب تصویب شود.محمد علی زلفی گل درباره بازنگری آئین نامه ارتقا 
اســاتید گفت: بازنگری آئین نامه ارتقا اســاتید حتماً انجام خواهد شد 
ولی ما منتظر هستیم که یکسری سیاســت گذاری ها را انجام بدهیم و 
همچنین یکسری مقدمات و بسترهای ســخت افزاری و نرم افزاری را 
ایجاد کنیم و بعد از اینکه آنها ایجاد شد و شروع به کار کرد، سپس آئین 

نامه مذکور را بر اساس آن تغییر دهیم.
وی ادامه داد: به عنوان مثال باید تا زمانی که ارزیابی از طریق ســامانه 
نظام ایده ها و نیازها ممکن شــود صبر کرد، بعداً آئین نامه ارتقا را تغییر 
خواهیم داد این موضوع جز برنامه های ما است، منتهی باید اقداماتی را 

انجام دهیم سپس به سمت تغییر آئین نامه ارتقا اساتید حرکت کنیم.
وزیر علوم در خصوص برنامه های این وزارتخانه درباره جذب اســاتید 
نیز گفت: برای جذب اســاتید قبل از این که جذب شــوند و حکمشان 
صادر شود، یک دوره آموزشی برگزار خواهیم کرد و تلاش می کنیم در 

صورت فراهم شدن مقدمات، این دوره را امسال برگزار کنیم.

وی افزود: در غیراین صورت اجرای این طرح بــه تعویق می افتد چون 
نیاز اســت که ما مقدمات لازم را از نظر اساتید، امکانات سخت افزاری و 
نرم افزاری و اعتبارات فراهــم کنیم.زلفی گل گفت: اجرای این طرح در 
صورت اینکه شرایط فراهم شود، از امســال تابستان و اگر فراهم نشود، 

به بهمن ماه و یا سال بعد منتقل می شود.
وی درباره تغییر شاخص های جذب اساتید گفت: شاخص های ارزیابی 
اساتید را تغییر دادیم، امتیاز یکسری از شــاخص ها را جابه جا و اضافه 
کرده ایم که باید در شورای جذب تصویب شــود که هنوز به این مرحله 

نرسیده ولی ما پیش بینی لازم را انجام داده ایم.

دادستان کل کشور:
وپل تحت تعقیب   مقصرین حادثه متر

قرار می گیرند
دادســتان کل کشــور گفت: به رئیس کل دادگســتری خوزستان و 
دادســتان آنجا تاکید کردم هیچ اغماضی نســبت به متخلفین در هر 
بخشــی چه قوه قضاییه، چه قوه مجریه چه دســتگاه های دیگر نباید 
داشــته باشند.حجت الاســلام منتظری، دادســتان کل کشور گفت: 
گزارشــات در خصوص ســاختمان متروپل آبادان حاکــی از تخلفات 
عدیده است. هر دســتگاهی که در رابطه با این حادثه مقصر بوده از نظر 

ما تحت تعقیب قرار خواهند گرفت.
وی در ادامه اضافه کرد: ۵ نفر از شهرداران و تعدادی دیگر از عوامل مؤثر 
الان در بازداشــت است. گفته شده دادســتانی هم در این زمینه قصور 
داشته است؛ امشب به رئیس کل دادگستری خوزستان و دادستان آنجا 
تاکید کردم هیچ اغماضی نســبت به متخلفین در هر بخشــی چه قوه 

قضائیه، چه قوه مجریه چه دستگاه های دیگر نباید داشته باشند.
دادستان کل کشور افزود: هنوز از میزان تقصیر دادستان آبادان مطلع 
نیســتم مســئله را با جدیت پیگیری خواهیم کرد. چنانچه از مواردی 

باشد که باید بازداشت شود اغماض نخواهیم کرد.

رئیس اداره مراقبت مرکز مدیریت بیماریهای واگیر وزارت بهداشت:
تزریق واکسن فلج اطفال برای حجاج ایرانی 

وری است ضر
 رئیس اداره مراقبت مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت بهداشت، 
درمان و آموزش پزشــکی گفت: تزریق واکســن فلج اطفــال به دلیل 
احتمال آلودگی کشــورها به این ویروس برای حجــاج ایرانی ضروری 
اســت.ابراهیم قادری افزود: با توجه به اینکه احتمال آلودگی کشورها 
به ویروس فلج اطفال افزایش یافته اســت، بر اســاس تاکید ســازمان 
جهانی بهداشت، افرادی که امســال به حج تمتع مشرف می شوند باید 
این واکســن را تزریق کنند.وی اظهار داشت: بر اساس برگزاری جلسه 
ای با مسوولان ســازمان حج و زیارت، تزریق واکســن فلج اطفال برای 
حجاج ایرانی بصورت بخشنامه به دانشــگاههای علوم پزشکی کشور 
ابلاغ شــده و افراد واجد شــرایط ملزم به دریافت این واکسن هستند.

قادری با بیان اینکه واکسن فلج اطفال در کشور موجود است، ادامه داد: 
در حال حاضر مراکز بهداشتی در همه شهرها علاوه بر واکسن مننژیت 
واکســن فلج را نیز به اندازه کافی در اختیار دارند و زائــران باید این دو 
واکسن را  از هفته جاری تزریق کنند.وی تصریح کرد: لازم است حجاج  
چهار هفته قبل از اعزام ضمن مراجعه به مراکز خدمات جامع ســلامت 
نزدیک محل زندگی، واکســن فلج اطفال را دریافــت کنند.به گزارش 
ایرنا، واکســن فلج اطفال از بدن در مقابل بیمــاری پولیو یا همان فلج 
اطفال محافظت می کند. فلج اطفال یک بیماری  بسیار عفونی است که 

به وسیلۀ ویروسی که به سیستم عصبی حمله می کند ایجاد می شود.

شهر

نایب رئیس کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی، 
گفت: بر اســاس بررســی هایی که تاکنون از ســوی 
کمیسیون عمران صورت گرفته ساخت متروپل قبل از 
صدور پروانه کلید خورده و بعد از ساخت چندین طبقه 
سازمان نظام مهندسی به موضوع ورود کرده و چندین 

گروه ناظر تعیین و سپس تغییر می کنند.
اسماعیل حســین زهی، با اشــاره به ســفر هیاتی از 
کمیســیون عمران مجلس به آبادان و بازدید میدانی 
از محل ریزش ســاختان متروپل، بیان کــرد: با توجه 
به ماموریتی که رئیس مجلس شــورای اســلامی به 
کمیسیون عمران به منظور بررسی دقیق ابعاد ریزش 
ســاختمان متروپل دادند، در روز پنجشنبه هیاتی از 

کمیسیون در محل حادثه حضور یافتند.
وی در ادامه با بیان اینکه وزیر کشور، استاندار و رئیس 

جمعیت هلال احمر و رئیس مدیریت بحران 
ما را در این ســفر همراهی کردنــد، اظهار 
کرد: همه دســتگاه های خدمات رســان در 
صحنه حاضر بودند و نیروهــای مردمی نیز 
از نیروهای امدادی پشــتیبانی می کردند تا 

عملیات امداد رسانی زودتر به نتیجه برسد.
این نماینده مجلس گفت: متروپل یک پروژه 

بزرگ بود و اولویــت اول آواربــرداری و نجات افرادی 
اســت که احتمال می رفت زنده باشند. جست و جوها 
در حال انجام بــود و بیرون آوردن  اجســاد افرادی که 

زیرآوار مانده بودند نیز در حال دنبال شدن بود.
نماینده مــردم خاش در مجلس شــورای اســلامی، 
تصریح کرد: یک ســوم این پروژه ریزش کرده بود و دو 
ســوم آن باقی مانده که احتمال ریزش آن وجود دارد. 

این موضوع در اولویت بود کــه عملیات آوار 
بــرداری به نحوی انجام شــود کــه خدایی 
نکرده با ریزش بقیه ســازه به افراد بیشتری 

صدمه وارد نشود.
این عضو کمیســیون عمران مجلس گفت: 
جلسات متعددی با فرمانداری و نمایندگان 
وزارت کشــور برگزار و بر این موضوع تاکید 
شد تا مردم به طور مســتقیم در صحنه حادثه حضور 

نیابند و فقط از نیروهای امدادی پشتیبانی کنند.
وی در ادامه تاکید کرد: امکانات خوبی از سوی دستگاه 
های اجرایی در محل حادثه فراهم شــده بود. دستگاه 
های اجرایی در محل حادثه مستقر بودند تا اگر نیاز شد 

حضور به موقع داشته باشند.
حســین زهی با بیان اینکه این یک پروژه مشــارکتی 

با شــهرداری آبادان بود، گفت: پروانــه هایی که برای 
ســاخت متروپل صادر شــده بود در جلســات مورد 
بررسی قرار گرفت. قبل از صدور پروانه، احداث بنا، آغاز 
شده بدون آنکه ســازمان نظام مهندسی و وزارت راه و 
شهرسازی در جریان باشند و بعد از آنکه چندین طبقه 
از ساختمان ساخته می شود، سازمان نظام مهندسی 
موضوع را پیگیری می کند سپس ناظرین مشخص می 
شود اما ناظرین منتخب اســتعفا داده و یک گروه ناظر 

دیگر تعیین می شود.
این عضو کمیســیون عمــران مجلس با بیــان اینکه 
ایرادات مختلفی در ســاخت این پروژه وجود داشت، 
گفت: کمیســیون عمران ابعاد این حادثــه را با دقت 
بررســی خواهد کرد و ظرف دو هفتــه آینده گزارش 

نهایی در صحن مجلس قرائت خواهد شد. 

وپل متر

خریدار   قریــب به ۹ ســال از راه اندازی 
ســامانه »تی تک« می گذرد و ما همچنان، 
شاهد نشــتی کالاهای ســلامت محور از 

مسیر قانونی تامین و توزیع هستیم.
 آمارهای رســمی نشــان می دهــد که در 
۶ ماهــه اول ســال ۹۸، ۷۴ میلیــون دلار 
انسولین از گمرک کشور ترخیص شده ولی 
فروش بیمه ای این دارو در همان زمان، ۸۷ 
میلیون دلار بوده است. در همین حال، در ۶ 
ماهه اول سال ۹۹، ۸۲ میلیون دلار واردات 
انسولین داشــته ایم، اما فروش بیمه ای این 

دارو در همان زمان، ۳۹ دلار بوده است.
شاید همین مثال کافی باشد تا متوجه این 
موضوع شــویم که ســامانه »تی تک« هم 
که راه اندازی شــد تا جلوی نشتی کالاهای 
سلامت محور را بگیرد، در واقعیت نتوانسته 
آن طور که باید و شاید، بر روند مسیر توزیع 
درســت کالاهای ســلامت محور، دقت و 

نظارت کافی داشته باشد.
در همین حال، مدیران سازمان غذا و دارو، 
همواره از قاچاق معکــوس دارو به خارج از 
کشــور، انتقاد کرده اند و علــت آن را در ارز 

ترجیحی جستجو می کنند.

انحراف در توزیع ارز ترجیحی دارو
ســید مرتضــی خاتمی عضو کمیســیون 
بهداشــت و درمان مجلــس، در واکنش به 
عملکرد ســامانه تی تک، گفت: در ســال 
۱۳۹۳، ضوابطــی در راســتای نظارت بر 
روند تأمیــن و توزیــع درســت کالاهای 
سلامت محور به خصوص دارو، ابلاغ شد که 
می بایست از طریق ســامانه تی تک صورت 

بگیرد.

سامانه »تی تک« و ابهامات نشتی 
دارو و تجهیزات پزشکی

وی با اشــاره به اهمیت سامانه تی تک برای 
نظارت بر کالاهای سلامت محور، افزود: در 
ســال ۹۶، قانون احکام دائمی توسعه نیز بر 

مبارزه با قاچاق کالا تاکید شده است.
خاتمی با عنــوان این مطلب کــه در بحث 
ارز ترجیحــی دارو انحــراف داریم، گفت: 
متأسفانه این انحراف ســال به سال بیشتر 

شد.
وی ادامــه داد: وجود ســامانه تی تک فقط 
به منظور جلوگیری از قاچاق دارو نیســت 
و می بایســت از این طریق، منابع و مصارف 

مدیریت شود.

ذخیره راهبردی دارو کار دولت نیست
بهرام دارایی رئیس ســازمان غذا و دارو، با 
عنوان این مطلب که تأمیــن و توزیع دارو با 
سایر کالاها فرق اساسی دارد، گفت: فاصله 
قیمــت تمام شــده دارو با قیمــت مصرف 
کننده حداکثر ۲۴ درصد اســت، به طوری 
که قیمت دارو در سراســر کشــور یکسان 

است.
وی افزود: شــاید به جرأت بتــوان گفت که 
فقط در مورد دارو می توان شاهد فاصله کم 

میان قیمت تمام شده و مصرف کننده بود.
دارایــی با تاکید بــر اینکه قیمــت دارو در 
ســامانه تی تک بارگذاری می شــود، ادامه 
داد: نکته را که باید توجه داشــت، این است 
که ذخیره راهبردی دارو کار دولت نیســت 
و بخش خصوصی و نیمــه خصوصی چنین 
وظیفه ای را بر عهــده دارد. در واقع، دارو در 
انبارهای بخش خصوص ذخیره می شــود. 
ســازمان غذا و دارو، روند تأمیــن و توزیع 
دارو را رصد می کند و تا کنون ۹۰۰ هزار کد 

IRC نیز صادر شده است.
رئیس ســازمان غذا و دارو در همین زمینه 
عنوان کرد: البتــه داروخانه ها هنوز به طور 
کامل به سامانه متصل نشده اند که با کامل 
شدن نســخه الکترونیک، می توان امیدوار 
بود که این ضعف نیز برطرف شود و زنجیره 

دارو از تأمین تا توزیع، کامل شود.
دارایی بــه برچســب اصالت کــه بر روی 

کالاهای ســلامت محور الصاق شده است، 
اشــاره کرد و افزود: این برچسب به عنوان 
شناســه رهگیری کالای ســلامت محور 
شــناخته می شــود و تا کنون ۵۷۰۰ قلم 
داروی راهبــردی به این شــکل از مرحله 

تأمین تا مصرف، رصد می شوند.
وی ادامه داد: ۲۶ هزار قلــم دارو و ۳۵ هزار 
ملزومات پزشــکی را وارد ســامانه تی تک 
کرده ایــم که بتوان نســبت به رصــد آنها 

نظارت داشت.

تجهیزات پزشکی اصلی و تقلبی قابل 
رصد نیست

پــدرام اصلانی فــرد کارشــناس فناوری 
اطلاعات ســلامت، بــا عنوان ایــن مطلب 
که طرح کنترل اصالت بــرای ۶۵۰ ژنریک 
از ۱۸۰۰ ژنریک دارویی اعمال می شــود، 
گفت: متأســفانه برای تجهیزات پزشکی، 
کنترل اصالــت کالا نداریم و مصرف کننده 
نمی تواند بین کالای اصلی و تقلبی، تفاوت 

قائل شود.

وزارت بهداشت باید پاسخگو باشد
در همین حال، ســید مرتضی خاتمی عضو 
کمیســیون بهداشــت و درمــان مجلس، 
با عنوان ایــن مطلب که ۲۰ هــزار میلیارد 
ارزبــری تجهیزات پزشــکی بوده اســت، 
افزود: مسئول اصلی سامانه تی تک، وزارت 

بهداشت اســت و مجوزها را این وزارتخانه 
صادر می کنــد. از این رو، وزارت بهداشــت 

باید پاسخگو باشد.
وی ادامه داد: البته معتقــدم این کار، چند 
مدیریتی و چند بخشی است و همه اجزای 
کار باید کمک کنند، به طــوری که وزارت 
صمت نیــز از جنبــه اجرایــی و نظارتی، 

مسئولیت دارد.

رصد کالاهای سلامت محور از طریق 
3 سامانه

بهرام دارایی رئیس ســازمان غذا و دارو، با 
عنوان این مطلــب که کالاهای ســلامت 
محور از طریق ۳ ســامانه سازمان غذا و دارو 
رصد می شــوند، گفت: بررسی اصالت کالا، 
یک کار فنی و پیچیده است. به طوری که تا 
۳۶۰ هزار قلم تجهیزات و ملزومات پزشکی 
داریم که بارگذاری آنها کار سختی است، اما 
این کار توسط نیروهای متخصص آی سی 
تی به خوبی دارد پیش مــی رود و اکثریت 

کالاها قابلیت ردیابی دارند.

بی نظمی در زنجیره میانی و انتهایی 
توزیع تجهیزات پزشکی

این در حالی اســت که پــدرام اصلانی فرد 
کارشــناس فناوری اطلاعات ســلامت، با 
عنوان این مطلــب که در زنجیــره تأمین 
کنندگان تجهیزات پزشــکی شــاهد نظم 

هستیم، افزود: متأســفانه در قسمت میانی 
و انتهایی ایــن زنجیره، شــاهد بی نظمی 
هستیم زیرا، تجهیزات و ملزومات پزشکی 
در بیمارستان ها و مغازه ها نیز شاهد فروش 
این اقلام هســتیم. در حالی که نمی دانیم 
این مغازه ها مشــمول کدام صنف هستند. 
همچنیــن، در مطب هــا نیز ایــن اقلام به 

فروش می رسد.

در زنجیره میانی و انتهایی تجهیزات 
پزشکی شاهد یک بی نظمی هستیم

وی تاکید کرد: در واردات و تأمین ملزومات 
و تجهیــزات پزشــکی، یک نظــم خوب را 
می بینیم، اما بــه محض ورود بــه زنجیره 
میانــی و انتهایی، یــک بی نظمــی دیده 

می شود.

اصالت سنجی دارو در بیمارستان ها
ســید موســی طباطبایی مدیــرکل دفتر 
ارزیابــی فناوری هــای ســلامت وزارت 
بهداشت، با عنوان این مطلب که ۷۳۳ مرکز 
درمانی به ســامانه اصالت سنجی کالاهای 
سلامت محور متصل هستند که ۵۸۴ مرکز 
فعالند، گفت: ۳.۶ میلیون اســتعلام در سه 

ماه گذشته داشته ایم.
وی ادامــه داد: ۶۵۰ قلم دارو نیز مشــمول 
قانــون اصالت ســنجی در بیمارســتان ها 

هستند.

آمار وزارت بهداشت قابل قبول نیست
در همیــن حــال، پــدرام اصلانــی فرد 
کارشــناس فنــاوری اطلاعات ســلامت، 
نســبت بــه ۳.۶ میلیون اســتعلام موضع 
گرفت و این عدد را آمار قابل قبولی ندانست 
و گفت: روزانه ۱۷۰ هزار اســتعلام از موارد 
سرپایی داریم که نشــان می دهد عدد ۳.۶ 
میلیون استعلام در سه ماه، آمار قابل قبولی 

نیست.
به نظر می رســد که روند ردیابی و رهگیری 
کالاهای سلامت محور از ســامانه تی تک، 
همچنان با ابهاماتی همراه است که ضرورت 
دارد سازمان غذا و دارو، نسبت به رفع موانع 
و مشکلات اصالت سنجی کالاهای سلامت 
محور، از مرحله تأمین تا توزیع، اقدام کند. 
زیرا، موضوع نشتی کالاهای سلامت محور 
از مســیر قانونی توزیع و عرضه، مهم ترین 
چالش پیش روی ســازمان غذا و دارو است 

که باید پاسخگو باشد.

وپل کلید خورده بود وانه ساخت متر قبل از صدور پر

معاون آموزش متوسطه مطرح کرد

دنیای کنونی جوابگوی محتوای آموزشی گذشته نیست
علی قدمــی   معاون آموزش متوســطه 
گفت: لازم است دانشــگاه متناسب با تغییر 
و تحولات نظام آموزشــی، محتوای درسی 

خود را تغییر دهد.
 توجه به محتوای کتب درســی و تغییرات 
اعمال شــده بر آن موضوعی اســت که هر 
ساله پیش از پایان ســال تحصیلی توسط 
مســئولان مربوطه اعلام می شود و پیش از 
شروع ســال تحصیلی بعد و در ایام تابستان 
همزمان با توزیع کتب درســی توجه افکار 
عمومی بــار دیگر به محتوی کتب درســی 

جلب می شود.
در ســال پیش رو کتب درســی و محتوی 
تولیــدی آن از دو جهت حائز اســت. اول 
اینکه امسال، نخستین سال آموزشی است 
که محتوای کتب درســی آن توسط وزارت 
آموزش و پرورش دولت جدید به نگارش در 
آمده است. همچنین، مسئولان این وزارت 
خانه از ابتدای شروع به فعالیت خود حداقل 
در ســخنان خود، بر موضــوع تربیت چند 
ساحتی و اهمیت ســند تحول بنیادین در 

آموزش و پرورش تاکید کرده اند.
رهبر معظم انقلاب نیز روز چهارشــنبه ۲۱ 
اردیبهشت ماه سال جاری در دیدار با صدها 
تن از معلمان و فرهنگیان، با اعلام نارضایتی 

از محتوی کتب آموزشــی، افزودند: بعضی 
مطالــب در برنامه درســی کنونــی، صرفاً 
محفوظاتی اســت که بدون هیچ ســودی 
برای حال یا آینده دانش آموزان به ذهن آنها 
سرازیر می شود که باید این موارد شناسایی 

و از آموزش ها حذف شود.
مهــدی کاظمی معاون آموزش متوســطه 
وزارت آمــوزش و پــرورش با بیــان اینکه 
در نظام تعلیم و تربیت رســمی کشور و در 
دوره آمــوزش عمومی ۱۲ ســاله به دنبال 
اهداف آموزشی و تربیتی خودمان هستیم، 
گفت: این اهــداف مبتنی بر ســند تحول 
بنیادین نظام آموزشــی اســت و مــا باید 
بتوانیم پیش بینی ها در ســند تحول را در 
برنامه ریزی درســی لحاظ کنیم و سازمان 
پژوهش ها برگرفته از همین اســناد و نیاز 
ســنجی که انجام می دهد نسبت به تدوین 
محتوا برنامه درســی در این راســتا اقدام 
می کند.معاون آموزش متوســطه در پاسخ 
به این ســوال که در تدوین مطالب محتوای 
آموزشــی تا چه حد بــا وزارت علوم تعامل 
صورت گرفته اســت، با بیــان اینکه نباید 
خودمان را لزوماً با رشــته های دانشگاهی 
منطبق کنیم، افزود: ما به شایســتگی های 
پایه نیاز داریم که باید بــه آنها توجه کنیم 

همچنین مــا نیازمند آماده ســازی دانش 
آموزان تا پایان دوره متوســطه اول هستیم 
و در دوره متوســطه دوم زمینــه ســازی 
برای ورود دانش آموزان به دانشــگاه را در 

شاخه های نظری داریم.

دانشگاه محتوای درسی خود
 را تغییر دهد

کاظمی با اشاره به اهمیت مهارت آموزشی 
گفــت: در شــاخه های فنــی حرفــه ای و 
کاردانش طبیعتاً زمینه ســازی برای ورود 
این دانش آموزان به بازار کار لازم اســت و 
متناســب با این اهداف برنامــه ریزی های 
آموزش و پــرورش انجام می شــود. اتفاقاً 

این دروس در راســتای دروس دانشگاهی 
هم هســتند اما تغییر و تحولاتــی در نظام 
آموزشــی کشــور اتفاق افتاده است و لازم 
اســت دانشــگاه هم متناســب با تغییر و 
تحولات نظام آموزشــی؛ محتوی درســی 

خود را تغییر دهد.
وی با بیان اینکه ما نمی توانیم برنامه درسی 
خودمــان را مطابق با دروس دانشــگاهی 
تغییر بدهیم، افــزود: اما بر اســاس برنامه 
درسی به خصوص بعد از اجرای سند تحول 
ضروری است که دانشگاه هم با این رویکرد 
و در چارچــوب کلان نقشــه جامع علمی 
کشور که تدوین شده است؛ محتوی درسی 
خود را تغییر دهد. بر اســاس نقشــه جامع 
علمی کشــور مأموریت هر بخش را تعیین 
شده است که متناســب با آن وزارت علوم 
و دانشگاه ها هم لازم اســت محتوای برنامه 

درسی خود را متناسب با آن تغییر دهند.
معاون آموزش متوســطه ادامــه داد: قطعاً 
دانشــگاه ها هم باید تغییراتی در محتوای 
دروس خود متناســب با سند تحول داشته 
باشند این رویکرد تربیت چند ساحتی باید 
نیروهایــی را برای جامعه و برای شــهروند 
بودن تربیت کند و این یک مأموریتی برای 
وزارت آموزش و پرورش اســت و مأموریتی 

هم برای وزارت علــوم در این زمینه در نظر 
گرفته شــده اســت؛ طبیعتاً دنیای کنونی 
جوابگوی محتوی آموزشی گذشته نیست؛ 
احتمالاً در وزارت علوم تحقیقات و فناوری 
هم چنیــن تدابیری در خصــوص توجه به 
ســند تحول در محتوای درسی دیده شده 
اســت؛ اما این برنامه تحولی و سند تحولی 
در نظام آموزش عالی کشــور هــم طبیعتاً 
باید اتفــاق بیفتد.کاظمی در خصوص نهاد 
هماهنگ کنند بین دســتگاه های آموزشی 
کشور گفت: شــورای عالی انقلاب فرهنگی 
باید هماهنگــی لازم را بیــن دو وزارتخانه 
علــوم و آموزش و پرورش داشــته باشــد؛ 
کمیســیون هایی هم در همین راســتا در 
این شورا ایجاد شده اســت ضمن اینکه در 
نقشه جامع علمی کشور وظایف دستگاه ها 
و بخش های مختلف ترســیم شده است و 

مأموریت هر بخش مشخص است.
معاون آموزش متوســطه خاطر نشان کرد: 
تاکنون هم بســیاری از این کمیســیون ها 
مخصوصاً کمیسیون علم و فرهنگ جلسات 
متعــددی را بیــن نماینــدگان نهادهای 
مســئول برگزار کرده اند و همه اعضا نقطه 
نظرات خود را متناسب با نقشه جامع علمی 

کشور و سند تحول اعلام و ارائه کردند.



مدیر عامل سازمان عمران و بازآفرینی فضاهای شهری شهرداری مطرح کرد :

وندان همدان مناسب سازی و ارتقا کیفیت فضاهای شهری برای شهر

استان

همدان - ذلیخا کرمی
مدیر عامل ســازمان عمــران و بازآفرینی فضاهای شــهری 
شــهرداری همدان این ســازمان را از بخش ها و بازوهای مهم  
در مدیریت شهری دانست و اظهارداشت: در سال ۹۶ بر اساس 
چارت مصوب وزارت کشــور دو ســازمان عمران و بهسازی و 
نوسازی معابر شهری ادغام و به ســازمان عمران و بازآفرینی 

فضاهای شهری تبدیل شد.
احســان صباغ زاده با اشاره به اینکه این ســازمان در دو بخش 
فنی و عمرانی و باز آفرینی فعالیت می کند اظهار داشــت: در 
حوزه فنی عمرانــی مباحث مســتحدثات،ابنیه ها و کارهای 
عمرانــی در محدوده شــهرها پیگیــری می شــود و بخش 

بازآفرینــی به عنوان شــاخه ای از علم شهرســازی، به دنبال 
تبدیل فضاهای شــهری به جاهای مناســب بــرای زندگی 

شهروندان است.
وی محدوده هــای مختلــف بازآفرینی را شــامل بافت های 
تاریخی ، فرسوده ، ناکارآمد شهری و مشاغل مزاحم برشمرد و 
اظهار داشت:باتوجه به اینکه ۳۹ درصد از شهروندان همدانی 
در محدوده بازآفرینی و حاشــیه نشــینی زندگی می کنند، 
ســاماندهی فضاهای نامناســب شــهری جهت ارتقا کیفیت 
زندگی شهروندان همدانی جزو وظایف ذاتی مدیریت شهری 
است. صباغ زاده با اشاره به اینکه شهر همدان به عنوان پایتخت 
تاریخ و تمدن و شهر تاریخی در جهان مطرح شده است افزود: 

یکی از اهداف مهم بخش بازآفرینی توجــه به بافت تاریخی و 
حفظ این بافت به شــکل اولیه در مقابل آسیب ها و انتقال این 

میراث گرانبها به نسل های آینده است.
مدیر عامل ســازمان عمــران و بازآفرینی فضاهای شــهری 
شــهرداری همدان از پتانســیل ها و توانمنــدی های بالای 
معاونت فنی عمرانی در قالب مجتمع های صنعتی ســازمان 
عمران خبر داد و گفت: این مجتمع ها شامل کارخانه آسفالت 
گرم ،کارخانه بازیافــت، بچینگ، کارخانه تولیــد بتن آماده، 
دو خط سنگ شــکن در معدن و واحد ماشــین آلات سنگین 
سازمان عمران و تجهیزات آسفالتی می باشد که به طور شبانه 

روزی در حال خدمت رسانی بهینه به شهر و شهروندان است.

سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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در شرکت پالایش نفت اصفهان
 

اصفهان - مریم مومنی 
مدیرعامل شــرکت پالایش نفت اصفهان ســوم خــرداد را روز مقاومت، ایثار 
و پیروزی دانســت و گفت: یکی از به یاد ماندنی ترین روزهــای تاریخ انقلاب 
اسلامی آزاد سازی خرمشهر اســت که افتخاری بزرگ برای همه ما محسوب 

می شود.
دکتر محسن قدیری افزود: جمهوری اســلامی با فتح خرمشهر قدرت واقعی 

خود و پوشالی بودن دشمن را به جهانیان نشان داد.
وی با گرامیداشت یاد و خاطره شــهدای عزیز و امام شهیدان، سالروز این نصر 
بزرگ الهی را به پیشگاه رهبر معظم انقلاب اســلامی و همه مردم شهیدپرور 
و ولایت مدار شــرکت پالایش نفت اصفهــان تبریک گفت و اظهار داشــت: 
آزادسازی خرمشــهر نمونه ای بارز از قدرت وحدت و همبســتگی و انسجام 
مردمان سراسر ایران است که در این راه از پیر و جوان با یک¬دلی برای رهایی 
خرمشهر شــتافتند و به ندای امام خمینی )ره( لبیک گفتند. این راه با داریت 

مقام معظم رهبری قوی تر از قبل ادامه دارد.
دکتر روزبهانی استاد علوم سیاسی نیز طی سخنانی گفت : سوم خرداد یادآور 
یکی از بزرگ ترین رویدادهای تاریخ ایران اسلامی است، روزی که لشکر اسلام 
بر دشمن بعثی چیره گشــت و خرمشــهر قهرمان را از چنگال متجاوزان رها 

ساخت.
وی ادامه داد: تحریم های اقتصادی و دشمنی اســتبارگران هر روز ما را از قبل 

قوی تر کرده اند.
اجرای سرود سلام فرمانده توسط فرزندان همکاران این شرکت از برنامه های 

جذاب این روز بود.

 رشد 40 درصدی سرانه آموزش کارکنان 
شرکت گاز آذربایجان شرقی 

تبریز-رحیم جباردخت
سرپرست شــرکت گاز آذربایجان شرقی اعلام کرد: مقایســه سرانه آموزش 

کارکنان در سال 1400 با سال ۹۹، حاکی از رشد 40 درصدی است.
نادر کمالی گفت: با توجه به اهمّیت آموزش در ارتقــای توانمندی کارکنان و 
همگامی با تغییرات حوزه علم و تکنولوژی، برگزاری دوره های آموزشی مدوّن 

و اثربخش جزو اهداف شرکت گاز است.
وی با اشاره به عملکرد یکسال گذشته شــرکت در آموزش کارکنان افزود: در 
سال 1400 با برگزاری 147 دوره آموزشــی، 14081۳ نفر ساعت از آموزش 

اثربخش بهره مند شده اند.
کمالی اظهار داشت: دوره های برگزار شده شامل دوره های شغلی/تخصصی، 

بهبود مدیریت، عمومی و فرهنگی و حوزه HSE بوده است.
وی تصریح کرد: تمامی نیازهای توسعه ای مدیران و کارکنان بر اساس تعیین 
نیازها با هدف تحقق شایســتگی های عمومی و تخصصی بر اساس استاندارد 

بین المللی مدیریت کیفیت برگزار و پایش می گردد.
سرپرست شــرکت گاز آذربایجان شرقی در خصوص ســایر اقدامات شاخص 
حوزه آموزش توضیح داد: اخذ مجوز تاسیس آموزش مرکز جوارکارگاهی برای 
اولین بار در سطح شرکت های گاز استانی و برگزاری دوره های طرح جانشین 
پروری به صورت پایلوت در سطح شرکت های گاز اســتانی از جمله اقدامات 

شاخص در حوزه آموزشی بوده است.

دیدار استاندار فارس با پیشکسوت حج وزیارت 
وز آباد کشور در فیر

شیراز -چراغی
در ســفر یک روزه اســتاندار فارس به فیروز آباد ومیمند دیداری با حاج احمد 

رشیدی فیروزآبادی داشتند.
دکتر ایمانیه اســتاندار فارس در ســفر به شهرســتان فیروزآباد با حاج احمد 
رشیدی فیروزآبادی)حاج مصطفی( پیشکسوت حج کشــور ایشان که برای 
بازدید از طرح های عمرانی شهرستان عازم این سفر شده بودند به همراه دکتر 
فروردین نماینده،دکتر جمشــیدی فرماندار و جمعی از مســئولین استانی و 
شهرستانی در منزل حاج احمد رشیدی حضور یافته و ضمن دلجویی از ایشان 
در جریان روند درمان ایشان قرار گرفته و برای ایشان آرزوی سلامتی نمودند. 
آقای رشــیدی نیز ضمن خوشــامدگویی آرزوی موفقیت برای آقای ایمانیه 
نمودند.حاج احمد رشیدی با بیش از 25سفر حج و50سفر عمره وده ها سفر به 
عتبات عالیات )عراق، سوریه،لبنان ،مصر( رکورد دار وپیشکسوت حج وزیارت 

کشور شسناخته می شوند.
خاطرات ایشان درکتابی به عنوان زائر پیر منتشر شده است.

مدیرکل راهداری استان اعلام کرد؛

 جابجایی  مسافر در ایلام ۴۲ درصد 
افزایش یافت

ایلام -حسن بیگی
 مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای ایلام گفت: میزان جابجایی مسافر از 
ابتدای سال جاری تاکنون نسبت به مدت مشابه سال گذشته در این استان 42 

درصد افزایش داشته است.
نورالله دلخواه با اشاره به آمار سفر و مســافر بوسیله ناوگان حمل و نقل عمومی 
از مبدا استان به سایر نقاط کشور در بازه زمانی یاد شده )ابتدای سال تاکنون(، 
یادآور شــد: از اول فروردین ماه تا کنون 155 هزار و 410 مســافر با 25 هزار و 
84۶ سفر جاجا شــده اند. وی تاکید کرد: این  میزان جابجایی مسافر نسبت به 

مدت مشابه سال قبل 42 درصد افزایش داشته است.
وی به تردد وسایل نقلیه هم اشــاره کرد و گفت: از ابتدای سال جاری تاکنون، 
تردد جاده ای در محورهای مواصلاتی بین اســتانی ایلام 25 درصد نسبت به 

مدت مشابه سال قبل افزایش داشته است.
دلخواه بیان کرد: طی این مدت ) فرودین و اردیبهشــت مــاه( هفت میلیون و 

۳04 هزار و 401 وسیله نقلیه در جاده های استان تردد کرده اند.
وی افزود: همچنین در این بازه زمانی 2 ماهه 8۳7 هزار و ۳۳2 وســیله نقلیه 
سنگین در محورهای ارتباطی اســتان ایلام تردد داشته اند که نسبت به مدت 

مشابه سال گذشته 2۶ درصد افزایش داشته است.
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای ایلام یادآور شــد: بیشــترین میزان 
تردد در این مدت در محورهای ایلام - چوار با 4۶۶ هزار و 451 تردد و مســیر 

ایوان به اسلام آباد غرب با ۳85 هزار و 2۹2 مورد تردد بوده است.
دلخواه در بخش دیگری از سخنان خود با اشــاره اهمیت راه های ارتباطی این 
استان بویژه مسیر ایلام به سمت شهرستان مرزی مهران به دلیل تردد زائران 
عتبات عالیات و کنگره عظیم اربعین گفت: تاکنون در این خصوص بیش از ۶۳ 
کیلومتر حفاظ بتنی )نیوجرسی( در مســیر ایلام - مهران با هدف ارتقاء سطح 

ایمنی و کاهش حوادث جاده ای نصب شده است.
وی از شناســایی نقاط حادثه خیز اســتان با همکاری پلیس راه استان ایلام 
در ســال جاری خبر داد و یادآور شــد: تمام تلاش این اداره کل این است که با 

اقدامات ایمنی زودبازده این نقاط را ایمن سازی کنیم.

بوشهر - رضا حیدری
مدیرکل راه و شهرسازی استان بوشــهر گفت: مسئولان 
وزارت راه و شهرسازی پیگیر هســتند که افزون بر تهاتر 
نفتی، اعتبار نقدی برای ســاخت راه آهن بوشهر-شیراز 

تامین کنند.
به گزارش اداره ارتباطات واطلاع رســانی راه وشهرسازی 

استان   بوشهر،
 سید محمود دســتغیبی افزود: به تازگی معاون وزیر راه 
وشهرسازی اعلام کرده اســت که افزون بر تهاتر نفتی که 
پیش از این برای تامین اعتبار راه آهن بوشهر-شــیراز در 
نظر گرفته شــده بود، تامین نقدی نیز بــرای این طرح در 

دست پیگیری است تا اجرای این طرح سرعت گیرد.

او ادامه داد: مهــر 1400 رئیس جمهور در ســفر خود به 
استان بوشهر به کارگاه ساخت راه آهن رفت و دستور داد 
که 200 میلیون دلار از راه تهاتــر نفتی به این طرح تزریق 
شــود. راه آهن بوشهر-شــیراز 450 کیلومتر است که در 
11 قطعه ساخته می شود و قطعه ۹ تا 11 آن به طول 140 

کیلومتر در استان بوشهر قرار دارد.
به گفته مدیرکل راه و شهرسازی اســتان، مسیری که در 

استان واقع شده در مجموع 25 درصد پیشرفت دارد.
دستغیبی افزود: قطعه 11 در سال های گذشته پس از 75 
درصد پیشرفت، متوقف شده است وساخت قطعه 10 نیز 
که در دو مرحله ساخته می شود، ســال ۹7 شروع شده و 

تاکنون 25 درصد پیش رفته است.

شیراز - چراغی
در اجرای طرح مردمی ســازی و توزیع عادلانه یارانه ها و 
برای حمایت از تولید کنندگان و رونق واحدهای تولیدی 
دام، اولین دامدار کارت،  با ســقف بالاتر و نرخ سود کمتر 
در اســتان فارس، بانک کشاورزی شــعبه سعادت شهر 
صادر و تحویل دامدار متقاضی شــد. محمدحســن رزاق 
منش مدیر شعب بانک کشاورزی اســتان با تاکید بر این 
که اولویت اول بانک کشــاورزی در سال 1401 حمایت از 
تامین نهاده های کشاورزی در قالب دامدارکارت و سامانه 
بازارگاه اســت ، اظهار داشــت: افزایش ســقف اعتباری 
دامدار کارت از 50 میلیون تومــان به 200 میلیون تومان 
، کاهش نرخ ســود این تســهیلات از 11 بــه 10 درصد ، 
تسهیل شرایط اعتبارسنجی و اخذ تضامین و بسیج تمام 
شعب بانک کشاورزی مشــمول این طرح در استان برای 
صدور دامدارکارت و پرداخت تسهیلات خرید نهاده های 
دامی، از جمله اقداماتی است که بانک کشاورزی هم سو با 
سیاست های دولت و با هدف رونق واحد های تولیدی دام 
و طیور و تامین امنیت غذایی کشور در دستور کار قرار داده 
است. وی تصریح کرد: در راســتای طرح مردمی سازی و 

توزیع عادلانه ی یارانه ها و برای حمایت از تولید کنندگان 
و رونق واحد هــای تولیدی دام و طیــور ، دولت طرحی را 
با هماهنگــی بانک مرکزی به تصویب رســاند که طی آن 
بانک کشاورزی بر اساس معرفی وزارت جهاد کشاورزی، 
تسهیلات یارانه دار خرید نهاده های دامی را به واحد های 
کوچک در قالب دامدار کارت با نرخ ســود 10 درصد و به 
واحد های متوسط و بزرگتر از طریق سامانه بازارگاه با نرخ 

سود 12 و 15 درصد پرداخت کند.
رزاق منش با بیان این کــه اعتبار در نظر گرفته شــده از 
سوی بانک مرکزی دراین طرح، بالغ بر 150 هزارمیلیارد 
ریال اســت، خاطرنشــان کرد: شــعب بانک کشاورزی 
اســتان فارس در اجرای سیاســت تامین نقدینگی واحد 
های پــرورش دام و طیــور، در قالب دامــدار کارت تا ۳1 
اردیبهشت ماه بالغ بر 80 میلیارد ریال تسهیلات به ۳08 

نفر از واجدان شرایط پرداخت کرده است.
رزاق منــش افــزود: بیش از ۶0 شــعبه منتخــب بانک 
کشــاورزی اســتان فارس در روزهای پنج شنبه و جمعه 
مورخ 5و۶ خرداد ماه مفتوح بوده و تسهیلات دامدار کارت 

به متقاضیان پرداخت کرده اند.

گرگان-مهنازمحمدزمانی
استاندار گلســتان گفت: تهیه ۳0 ســند بخشی توسعه 
استان گستان در دستور کار است و با استفاده از آن، تلاش 

داریم آینده روشنی را برای استان ترسیم کنیم.
علی محمــد زنگانه در جلســه کارگــروه تخصصی امور 
زیربنایی و توسعه روستایی، عشــایری، شهری و آمایش 
سرزمین و محیط زیســت اســتان اظهارداشت: بررسی 
فرایند صدور مجوزها بایــد با محوریت معاونت هماهنگی 
امور عمرانی استانداری و اداره کل راه و شهرسازی اصلاح 

شود.
استاندار گلستان افزود: مزیت های منطقه ای در روستاها 

و شهرستان ها باید جهت رشد و پیشرفت استخراج شود.

وی گفــت: توجه بــه پرونده های در حوزه گردشــگری، 
صنعت و کشاورزی بسیار مهم است اما توجه به شاخص ها 

و حرکت ب اساس اسناد بخشی بسیار مهم تر است.
استاندار گلســتان گفت: الزاما تولید بدون توجه به تقاضا 
اقدامی نادرست اســت و مشــکلاتی را به همراه دارد که 
باید با اســتفاده از سند آمایش ســرزمین و اسناد بخشی 

مدیریت لازم صورت گیرد.
استاندار گلســتان تاکید کرد: باید با بسته های سیاستی 
در حوزه های مختلف ابهامات تصمیم گیری را رفع کنیم.

وی گفت: تهیه ۳0 ســند بخشی در دســتور کار است و با 
استفاده از آن، تلاش داریم آینده روشــنی را برای استان 

ترسیم کنیم.

شهرکرد-مصیبی
بزرگترین طــرح برق رســانی  روســتایی چهارمحال و 
بختیاری روز جمعه با حضور استاندار و جمعی از مسوولان  
استانی در شــهرک ســخت گذر لبد شهرستان کوهرنگ 
به بهره برداری  رســید.  اســتاندار چهارمحال و بختیاری 
در آییــن بهره بــرداری از این طرح اتصال به شــبکه برق 
سراسری، با اشــاره به ضرورت بررســی میدانی مسائل و 
مشــکلات مناطق دورافتاده  به ویژه مناطق روســتایی 
و عشایرنشــین  گفــت: در نشســتی با حضــور مدیران 
دستگاه های اجرایی، مســائل مربوط به  بخش های  بازفت 
و صمصامی و همچنین منطقه لبد شهرستان کوهرنگ به 
صورت ویژه بررسی شد. غلامعلی  حیدری با اشاره به اینکه 
اتصال شهرک لبد رهبری به شبکه برق  سراسری از جمله 
نتایج اقدامات اجرایی در حوزه محرومیت زدایی  اســت، 
افزود: تلاش  می شود مشــکلات حوزه راه و جاده ارتباطی 
و تامین آب شرب  و کشــاورزی این  مناطق نیز به زودی با 

اتخاذ راهکارهای عملیاتی رفع شود.
 مدیر عامل شــرکت توزیع نیــروی بــرق چهارمحال و 
بختیاری نیــز در ادامه این آیین در تشــریح طرح اتصال  

شــهرک لبد بخش بازفت به شبکه سراســری برق گفت: 
برق مورد نیاز خانوارهای  ســاکن در این شــهرک از سال 
85 تاکنون  از طریق یک دســتگاه دیزل ژنراتور به صورت 
محلی و جزیره ای تامین می شد که امکان ارائه خدمات از 

این طریق به صورت 24 ساعته فراهم نبود.
مجید فرهزاد افزود: بــا توجه به درخواســت های  مردم 
منطقه برای دسترســی به برق دائم، طرح اتصال شهرک 
لبد رهبری به شبکه سراســری توزیع نیروی برق از سال 
۹۹ در دستور کار قرار گرفت که سرانجام با صرف اعتباری 
افزون  بر 20 میلیــارد تومان از اعتبارات داخلی شــرکت 
توزیع نیروی برق استان و تسهیلات بانکی، این امر محقق 
شد. وی با اشاره به اجرای ۳0 کیلومتر شبکه فشار متوسط  
و سه کیلومتر شــبکه فشــار ضعیف  ، تامین یک دستگاه 
ترانسفورماتور و برپایی تیرهای  بتونی و چوبی برای اتصال 
شهرک لبد به شبکه برق سراســری ، تصریح کرد: مراحل 

اجرای این  طرح در مدت 14 ماه به پایان رسید.
فرهزاد یادآور شــد: برنامه اتصال دیگر روستاهای منطقه 
در امتداد شهرک لبد به شبکه سراسری توزیع برق نیز در 

دستور کار قرار دارد.

بوشهر

فارس

گلستان

چهارمحال و بختیاری

 تلاش برای تامین اعتبار راه آهن بوشهر

پرداخت اولین دامدارکارت در بانک کشاورزی استان فارس

سند توسعه استان گلستان تدوین می شود

وستایی چهارمحال  و بختیاری  ح برق رسانی  ر بهره برداری بزرگترین طر

کرمانشاه - حسنا فخارزاده
عملیات  وآغار  برداری  بهره  کرمانشاه،  باحضوراستاندار    
اجرایی از۳4 روســـتای شهرســـتان دالاهوبا اعتبار57 

میلیاردتومان صورت گرفت.
نمود   سیروس شهبازی مدیرعامل گازاســـتان، عنوان 
از 20  اجرایی  عملیات  وآغاز  روستا  از 14  برداری  بهره 
روستای شـــهرگهواره بامجموع اعتبار57 میلیاردتومان 
باحضورامیری مقدم اســـتاندار کرمانشـــاه، بخشی پور 
ودیگر  اسلامی  شـــورای  درمجلس  شهرستان  نماینده 
مقامات محلی درروزجمعه مـــورخ ۶ خرداد ماه 1401 
این 14 روستا  از  انجام گردید وی گفت:با بهره برداری 
ازنعمت  خانوار   480 تعداد  تومان  میلیارد   24 اعتبار  با 
برخوردار می گردندو 20 روستای دردست  گاز طبیعی 
اجرا نیز که اعتبارآنها ۳۳ میلیارد تومان می باشد،زمینه 

برخورداری ۶50 خانوار را فراهم می نماید
میلیاردتومان   152 دالاهو  افزود:درشهرســـتان  ایشان 
پروژه تعریف شـــده وعلاوه برپروژه هـــای مذکور 4۳ 
روســـتای دیگر با اعتبـــار 80 میلیاردتومان درمرحله 

انتخاب پیمانکارمی باشد
یادآور گردید: درحال حاضـــر ۹۹/۶درصد  شـــهبازی 
قالـــب ۳0 شـــهر و 85درصد  خانوارهای شـــهر در 

تعداد 1810 روستا گازدار و  به  خانوارهای روســـتایی 
۶55 هزار مشترک در بخش های مختلف و 18 شهرک 
صنعتی و 74 جایگاه CNG روزانـــه 15 میلیون متر 
گازرسانی  وکار  گردد  می  استفاده  دراستان  گاز  مکعب 
به ۳۶4 روستا و 250 واحدصنعتی بااعتبار 800 میلیارد 
این پروژه ها  اتمام  با  باشد که  تومان دردست اجرا می 
ضریب نفوذ در بخش شهری به 100درصد و در بخش 

روستایی به ۹5درصد خواهد رسید
درادامه بخشی پور،ضمن تشـــکر ازمجموعه گاز استان 
نسبت  گهواره  شـــهر  در  گاز  نفوذ  ضریب  داشت  بیان 
به استان پایین می باشـــدو جا داردباتوجه به پیگیری 
های مدیریت ارشداســـتان واعتباراتی که درنظر گرفته 

شده،توجه ویژه ای به بخش گهواره شود
درپایان: امیری مقدم اســـتاندار کرمانشاه ،ضمن تشکر 
از زحمات مجموعه شرکت گاز استان ونوید سفر قریب 
در  ویژه  وتوجه  استان  به  ریاست محترم جمهور  الوقوع 
علاوه  نمود:انتظاردارد  ها،عنوان  پروژه  تصویب  راستای 
پروژه هایی که  افتتاح گردیده  امروز  پروژه هایی که  بر 
دردست اقدام می باشـــندنیزهر چه سریعتربه سرانجام 
برسند تا شـــاخص گازرسانی به شـــهرگهواره به حد 

مطلوب وقابل قبول برسد.

کرمانشاه
  باحضوراستاندار کرمانشاه انجام شد؛

وستای شهرستان دالاهو بهره برداری وآغار عملیات اجرایی از34 ر

اصفهان -مریم مومنی
اولین و بزرگترین رویداد بین المللی با موضوع خصوصی سازی 
در اقتصاد ایران با حضور آیت ا… سید ابراهیم رییسی، رییس 
جمهور، محمدباقر قالیباف رییس مجلس شــورای اســلامی، 
سید احســان خاندوزی، وزیر امور اقتصادی و دارایی، حسین 
قربان زاده، رییس سازمان خصوصی سازی و همچنین جمعی 
از مدیران ارشــد اقتصادی و صنعتی کشــور در محل ســالن 

اجلاس سران برگزار شد.
ذوب آهن اصفهان نیز به عنوان یکی از شرکت های واگذار شده 
اصل 44 به صورت کارشناســی در این رویــداد و همچنین در 
پاویون متمرکز معدن و صنایع معدنی در حاشــیه این رویداد 

حضور داشت.
در روز ســوم این رویــداد محمدباقر قالیبــاف رییس مجلس 
شورای اســلامی ضمن ســخنرانی در این رویداد از غرفه ذوب 
آهن اصفهــان در پاویون معدن و صنایع معدنــی بازدید کرد و 
از نزدیک با مدیران و کارشناسان شــرکت گفتگو نمود. در این 
بازدید کارشناســان به مزیت های صنعت فولاد ایران در تولید 
ناخالص ملی، اشــتغال زایی و ارزآوری برای کشــور به ویژه در 
تحریم های ظالمانه اســتکبار جهانی اشــاره کردند و مسائل و 

این که ذوب آهن اصفهان کمترین بهــره مندی از یارانه انرژی قالیباف پس از ارائه توضیحات کارشناســان شــرکت، با بیان موانع پیش روی این صنعت را یادآور شدند.

و مصرف گاز طبیعــی را دارد و برق مورد نیاز را نیز با اســتفاده 
از گازهای فرآینــدی خود تولیــد می نمایــد، گفت: مجلس 
شورای اسلامی در جهت تسهیل امور پیش روی صنعت فولاد، 

آمادگی همیاری لازم را دارد.
وی اضافه کــرد: صنعت فولاد برای رهایی از مشــکلات تامین 
انرژی مورد نیاز خــود باید در تولید برق و گاز ســرمایه گذاری 
نماید و مجلس شورای اســلامی نیز در حوزه قانونگذاری آماده 

هرگونه کمک می باشد.
سیدشمس الدین حسینی، رییس کمیسیون اصل 44 مجلس 
شورای اسلامی نیز با حضور در غرفه ذوب آهن اصفهان و گفتگو 
با کارشناسان شرکت در خصوص وضعیت داخلی و بین المللی 
صنعت فولاد، گفت: کشــور حداقل 10 میلیون تن مازاد تولید 
فولاد دارد و باید از ظرفیت صادرات آن علی الخصوص در دوران 
تنش میان روســیه و اوکراین استفاده شــود ولی متاسفانه با 
اعمال عــوارض صادراتی نامتناســب، مشــکلات پیش روی 

صنعت فولاد دو چندان شد.
رییس کمیســیون اصل 44 مجلس شورای اســلامی، افزود: 
مجلس شــورای اســلامی با تصمیم ها و دســتورالعمل های 
غیرکارشناســی در این زمینه موافق نیســت و تلاش می شود 

موانع پیش روی تولید و چرخه اقتصادی کشور را رفع نماید.

دکتر قالیباف در غرفه ذوب آهن اصفهان :
مجلس در حوزه قانونگذاری، یاریگر صنعت فولاد است



با هدف حمایت از تولید داخلی صورت گرفت
ح »طراوت« بانک آینده افزایش سقف اعتبار طر

بانک آینده با هدف رونق تولید و کســب وکار، فراهم ســاختن خریدی 
آســان و متنوع، اعتبار طرح »طراوت« را تا ۷۰۰ میلیون ریال افزایش 
داده اســت؛ بازپرداخت اعتبار این طرح، به انتخاب مشتری، تا یک ماه 
پس از تاریخ دریافت، بدون دریافت سود یا اقساطی تا ۲۴ ماه ۱۸درصد 

منظور شده که اولین قسط، یک ماه پس از خرید است.
تمام مشتریان حقیقی و حقوقی بانک آینده که متقاضی دریافت اعتبار 
خرد هســتند، می توانند با مراجعه به شــعب بانک آینده یا ثبت نام در 
 )abplus.ir( »)سامانه »پیشــخوان مجازی، )ویژه مشــتریان بانک
ir/services/.ba24( »یا غیر مشــتریان بانک به سامانه »ســمتا
samta( بر اســاس وثایق ســپرده ای یا امتیاز و رتبه اعتباری خود، از 
اعتبار ۲۰۰میلیون ریال تا ۷۰۰میلیون ریال، بهره مند شده و حضوری 
یا اینترنتی از مراکز فروش طرف قرارداد بــا بانک آینده، کالا و خدمات 

موردنظر را خرید کنند.

برنامه عملیاتی بانک دی برای کاهش اضافه 
برداشت از بانک مرکزی

مدیرعامــل بانک دی با بیان ایــن که اضافه برداشــت از بانک مرکزی 
آثار ســوئی بر عملیات بانکی و نیز فضای اقتصادی کشــور دارد، گفت: 
خوشــبختانه با حمایت های بانک مرکزی و ارائه یک برنامه عملیاتی، 

اضافه برداشت بانک ها از بانک مرکزی به سرعت در حال کاهش است.
به گزارش روابط عمومــی بانک دی، علیرضا قیطاســی به تدوین یک 
برنامه عملیاتی به همین منظور در بانک دی اشاره و خاطرنشان کرد: با 
افزایش جذب منابع و نیز واگذاری املاک مازاد، تراز عملیاتی بانک دی 

در حال بهبود است.
به گفته وی، اضافه برداشــت بانک دی با عملیاتی کردن این برنامه به 
سرعت در حال کاهش است و این شــرایط نوید دهنده روزهای بسیار 

خوب برای بانک خواهد بود.

پرداخت بیش از 94 هزار میلیارد ریال تسهیلات 
به شرکت های دانش بنیان توسط بانک ملی ایران

بانک ملی ایران طی سال گذشته ۹۴.۴ هزار میلیارد ریال تسهیلات به 
شرکت های دانش بنیان پرداخت کرده است.

به گزارش روابــط عمومی بانک ملی ایران و بنا بــر اعلام بانک مرکزی، 
بانک ها طي دوازده ماه ســال گذشته به ۱۳۶۲ شــرکت دانش بنیان 
معادل ۶۶۹.۴ هزار میلیارد ریال تســهیلات پرداخت کرده اند که این 
عدد نسبت به مدت مشابه ســال قبل آن معادل ۱۰۸.۲ درصد افزایش 

داشته است.
سهم بانک ملی ایران کل تســهیلات پرداختی شبکه بانکی به شرکت 

های دانش بنیان معادل ۱۴.۱ درصد بوده است.

 دزفول؛ شهری با مقاومت بالا در دوران 
دفاع مقدس 

به گزار ش خریدار، چهارم خرداد ماه به مناســب روز دزفول، همایشی 
در راســتای بزرگداشــت این روز بزرگ که نماد مقاومت و ایستادگی 
مردم اســت در باغ موزه دفاع مقــدس با حضور جمعی از مســئولان 

لشکری و کشوری برگزار شد.

در ابتدای این مراســم، ســید احمد آوایی نماینده دزفول در مجلس 
شورای اســلامی و اولین فرمانده ســپاه دزفول در حاشیه همایش ۴ 
خرداد با بیان اینکه در زمان جنگ، بنده ســپاه دزفول را تشکیل دادم 
و در شــهر دزفول قبل از شــروع جنگ عوامل عراق در اطراف این شهر 
فعالیت هایی داشتند و شاهد واردات اسلحه، انفجار خودرو های عراقی 
در شهر و ... بودیم اظهار کرد: مردم دزفول به صورت طبیعی مبارزاتی با 
دشمن داشتند و به جهت دفاع از نظام و انقلاب با این دسته از دشمنان 

برخورد می کردند.
وی گفت: در حال حاضر وضعیت اشــتغال در دزفول خوب نیســت و 
بیکاری در این شهر بیداد می کند، اما تلاش داریم که مشکلات موجود 

در سد راه کارآفرین ها برداشته شود.
دراین همایش غلامحســین رضوانی نماینده تهران در مجلس شورای 
اسلامی نیز در جمع خبرنگاران حاضر شد و در حاشیه مراسم در پاسخ 
به سوالی مبنی بر رفع مشکلات آب دزفول اظهار کرد: آب شهرستان ها 
از جمله شهرستان دزفول در قالب بودجه آب وزارت نیرو یا در مواردی 
که با وزارت کشاورزی مرتبط شــود، رسیدگی و تصویب می شود، بنابر 
این به عنوان طرح مســتقل نه فقــط برای دزفول، بلکــه برای تمامی 

شهرستان ها مجلس به این صورت رسیدگی نمی کند.
سردار فدوی جانشین فرمانده ســپاه پاسداران انقلاب اسلامی با اشاره 
به نامگذاری روز ۴ خرداد به نــام روز صبر و مقاومــت و پایداری و روز 
دزفول گفت: خداونــد در قران فرموده دو حزب خدا و شــیطان وجود 

دارد و من خدا اراده کرده ام که وعده ام برای جبهه حق محقق شود. 
وی ضمن گرامیداشــت روز دزفــول و مقاومت اظهار داشــت: یکی از 

شهرهای بارز که وعده خدا در آن تحقق یافت دزفول بود.
جانشین فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با بیان اینکه در ۴۳ 
سال پس از پیروزی انقلاب دشمن همه نوع جنگی با کشورمان داشت 
و فقط جنگ سرد نبود ادامه داد: وقتی فهمیدند از طریق جنگ سخت 
پیروزی نمی شــوند رو به جنگهای دیگر آوردند. هرچند عامل دنیایی 
در جبهه حق نمره بیش تری دارد ولــی نتیجه آن ۱۸۰ درجه برعکس 
است و هر جبهه ای علیه جمهوری اســلامی ایران اقدام کرد، به حول و 

قوه الهی شکست خورد و جبهه باطل حتی یک پیروزی نداشته است.
ســردار کلونی دزفولی مدیرعامل بنیاد چهارم خرداد درباره جزئیات 
این همایش اظهار کرد: به مناسبت گرامیداشت چهارم خرداد روز ملی 
مقاومت و پایداری و روز دزفول همایشــی را برگزار کردیم و ما هر سال 
در چنین روزی برای اینکه مقاومت، ایثار، از خود گذشــتگی و... مردم 

دزفول از نظرها فراموش نشود، این نوع مراسم ها را برگزار می کنیم.
مدیر عامل بنیــاد چهارم خرداد بیــان کرد: ما امســال جهش خوبی 
در برنامه ریزی روز دزفول داشــتیم و در ســنوات گذشته ۳ محصول 
فرهنگی تولید می شد، اما امســال این عدد به ۲۸ مورد رسیده است و 

گروه سرود ما تا امروز در ۵ نقطه تهران برنامه اجرا کرده است.
خادم علیــزاده دبیر همایش روز چهــارم خرداد نیز دربــاره جزئیات 
این مراسم اظهار کرد: هر ســاله جمع خدومی از دزفول دور هم جمع 
می شــوند و در خصوص روز چهارم خــرداد برنامه هایی را در کشــور 
اجرایی می کنند تا نشان دهند که با مقاومت و ایستادگی می توان حق 

خود را گرفت.

مشارکت فعالانه بیمه تجارت نو در اجلاس ملی 
معماری و صنعت ساختمان

به گزارش روابــط عمومی بیمه تجارت نو، در ایــن اجلاس که در هتل 
میزبان بابلسر با حضور شرکت های مهندسی، هلدینگ های اقتصادی، 
شهرداریهای شمال کشور و انبوه ســازان در حال برگزاری است، بیمه 

تجارتنو تنها شرکت بیمه ای است که در این نمایشگاه حضور دارد.
بیمه تجارت نو در رویکرد جدید خود می کوشد با ارائه محصولات نوین 
و نفوذ به بازار بیمه کشــور، علاوه بر پاســخگویی به نیازهای مشتریان 

خود، نسبت به افزایش ضریب نفوذ بیمه در کشور اقدام کند.

آمادگی بانک توسعه صادرات برای اعطای 
تسهیلات به صنایع پلیمری دانش بنیان

مدیرعامل بانک توســعه صادرات ایران گفت: این بانک به عنوان حامی 
اقتصــاد دانش بنیان، آماده اســت از صنعت پلیمری کشــوربه عنوان 

صنعتی دانش بنیان، بالغ و توسعه یافته حمایت کند.
به گزارش فراســو به نقل از روابط عمومی بانک توسعه صادرات ایران، 
دکتر ســیدعلی حســینی در ســومین همایش ملی اقتصــاد صنایع 
پلاستیک در ایران، افزود: اواخر سال گذشته طی قرارداد مشترکی که 
بانک توسعه صادرات ایران با صندوق پژوهش و نوآوری نفت امضا کرد، 
مقرر شــد بالغ بر ۲۰ هزار میلیارد ریال تسهیلات به شرکت های دانش 
بنیان و نوآور حوزه نفت اختصاص یابد که این امر فرصت مناسبی برای 

بهره مندی شرکت های پلیمری است.
وی بر لزوم توســعه دانش و فناوری در حــوزه پلیمرتاکید کرد و اظهار 
داشــت: کماکان برای ارتقا صنعت پلیمر، نیازمند دانش فنی خارجی 
هســتیم اما این ظرفیت وجود دارد که تمرکز حمایــت و تامین مالی 
صنایع دانش بنیان در راستای شــکوفایی شرکت هایی باشد که در این 

حوزه فعالیت می کنند.
وی، کیفیت بالا، تنــوع و حجم تولید محصولات پلیمری کشــور را از 
امتیازات صادراتی مهم صنعت پلیمر خواند و گفــت: بی تردید پس از 
ایجاد گشایش های بین المللی شاهد جهش صادراتی چشمگیر در این 

صنعت خواهیم بود.

جعفری عنوان کرد
 توسعه اشتغال توام با توسعه بخش معدن

 و صنایع معدنی در نهبندان
رئیس هیات عامل ایمیدرو از هدف توسعه اشتغال توام با توسعه بخش 

معدن و صنایع معدنی در نهبندان خبر داد.
به گزارش روابط عمومی ســازمان توسعه ونوســازی معادن و صنایع 
معدنی ایران)ایمیدرو(، وجیــه اله جعفری در دیدار بــا جواد قناعت، 
اســتاندار خراســان جنوبی و مصطفی نخعی نماینده مردم سربیشه و 
نهبندان در مجلس شــورای اســلامی عنوان کرد: هدف فعالیت های 
معدنی در منطقه نهبندان، توسعه اشتغال همراه با توسعه بخش معدن 
و صنایع معدنی اســت که این امر مستلزم فراهم کردن زیرساخت های 

لازم در منطقه است.
وی ادامه داد: ایمیدرو بیشتر به دنبال نقش توسعه ای است و اگر بتوان 
در منطقه ای مشــارکت بخش خصوصی را فراهم کرد، اولویت با بخش 
خصوصی اســت. اما از آنجا که کمبودهای زیرســاخت در این منطقه 
وجود دارد باید بــا در نظرگرفتن راه های قانونــی و اعتباری، حل این 

مشکلات را در اولویت قرار داد.
جواد قناعت، اســتاندار خراســان جنوبی نیز در این نشســت با تاکید 
بر لزوم نگاه ویژه به اســتان خراســان جنوبی تصریح کــرد: از آنجا که 
استان خراسان جنوبی جزو مناطق کم برخوردار کشور است، خواهان 
حضور ایمیدرو در سرمایه گذاری در معادن و صنایع معدنی این منطقه 
هســتیم. همچنین ایفای نقش مســولیت اجتماعی)به ویژه در حوزه 
ورزشی( و نگاه ویژه بر مشارکت در تامین برق از دیگر مواردی است که 

برای اجرای آن نیازمند حمایت ایمیدرو هستیم.
مصطفی نخعی، نماینده مردم سربیشــه و نهبندان در مجلس شورای 
اسلامی نیز در این دیدار ضمن تاکید بر توجه ویژه به معدن سنگ های 
گرانیتی در نهبندان افزود: با وجود اینکه نهبندان از قطب های معدنی 
کشــور به ویژه در حوزه سنگ های تزئینی اســت، اما متاسفانه مشوق 
های لازم برای حضور سرمایه گذاران بخش خصوصی و نیمه خصوصی 
در این منطقه وجود ندارد. این امر فراهم ساختن زیرساخت های لازم 
از جمله برق برای حضور سرمایه گذاران در منطقه را بیشتر مورد توجه 

قرار می دهد.

4۷ محدوده امید بخش، صدور ۷ پروانه اکتشاف
فتاحی مدیر اکتشاف ایمیدرو نیز خبر داد: از مجموع ۵۵ هزار کیلومتر 
مربع کار اکتشافی انجام شــده در ۵ پهنه در استان خراسان جنوبی به 
۴۷ محدوده امیدبخش دست یافتیم که در حال حاضر پروانه اکتشاف 
۷ محدوده صادر شده است. تعداد ۴۰محدوده دیگر نیز در مرحله درج 

بوده و سپس به صدور پروانه خواهند رسید.
موضوعاتی همچون حفاری، پساب ها، پســت برق، بسته های سرمایه 
گذاری و محرومیت زدایی از منطقه نهبندان از دیگر مباحث مطرح در 

این دیدار بود.

وارید با حضور وزیر تعاون،  ونمایی از سامانه مر ر
کار و رفاه اجتماعی

ســامانه مروارید با حضور وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و سرپرست 
بانک توسعه تعاون راه اندازی گردید.

حجت اله عبدالملکی وزیر تعاون، کار و رفــاه اجتماعی در گردهمایی 
سراسری مدیران روابط عمومی ادارات کل استانی وسازمان های تابعه، 
)همایش جهادگران امیدآفرین( اظهار داشــت: این وزارتخانه به لحاظ 
اجتماعی بالاترین مسئولیت ها را عهده دار است و از این رو وزارت مردم 

است.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی هم افزایی میــان ارکان روابط عمومی 
وزارتخانه هــا را حائــز اهمیت عنوان نمــود و گفت: ســامانه مروارید 
بستری برای انعکاس خدمات و دســتارودهای وزارت تعاون، کار و رفاه 

اجتماعی است.
وی افــزود: امیدآفرینی و انعکاس خدمات و دســتاوردهای وزارتخانه 
در بخش هــای مختلف از جمله رفــاه، کار، بیمه هــا و بانک ها از جمله 

کارکردهای همکاران روابط عمومی است.
عبدالملکی گفت: چهار کلان پروژه در ســطح وزارتخانه مطرح اســت 
که کلان پروژه اول، اشــتغال در حوزه کار، دوم نظام بازنشســتگی در 
حوزه آتیه مردم، ســوم رفع فقر و حمایت اقشار آســیب پذیر در حوزه 
رفاه مردم و چهارم ساماندهی شرکت های زیرمجموعه در حوزه اموال 

مردم است.
در این رونمایی محمد شــیخ حسینی سرپرســت بانک توسعه تعاون 
و علــی آقامحمدی عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظــام و مرتضی 
موتورچی رییس مرکز اطلاع رســانی و روابط عمومــی وزارت تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی حضور داشــتند.گفتنی است در همایش سراسری 
مدیران روابط عمومی ادارات کل استانی و سازمان های تابعه، همکاران 
روابط عمومی ستاد و همکاران روابط عمومی بانک توسعه تعاون در ۳۱ 

استان نیز در مجتمع فرهنگی تلاش گردهم آمدند.
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 آمادگی بخش خصوصی برای ساخت مسکن استیجاری

حل مشکل بازار اجاره با تصویب اجاره داری حرفه ای

خریدار   عضــو هیات مدیره کانون سراســری 
انبوه ســازان با اشــاره به افزایش اجاره نشینی به 
۴۳ درصد، گفت: کاستی ها در حوزه تولید مسکن 
طی سال های گذشــته منجر به افزایش اجاره ها 
و اجاره نشینی شــد، اما این مشــکل می تواند با 

تصویب لایحه اجاره داری حل شود.
»ســید محمد مرتضوی« دربــاره وضعیت بازار 
اجاره و راهکار کنترل آن، اظهار کرد: کاســتی در 
حوزه تولید مسکن طی سال های گذشته منجر به 
آن شد که اجاره ها به شــکل بی سابقه ای افزایش 
یابد. عــدم تعــادل در عرضه و تقاضا و کســری 
۶ میلیون واحد مســکونی مواردی اســت که نا 
به سامانی در بازار اجاره را تشــدید کرده است و 
معتقدیم این مشکل با تصویب لایحه اجاره داری 

حل وفصل خواهد شد.

 آمادگی بخش خصوصی برای ورود 
به بازار اجاره داری

وی درباره سرنوشت لایحه اجاره داری حرفه ای، 
گفت: لایحه اجــاره داری در دســتور کار دولت 
است، چکش کاری ها و کارشناســی مربوطه در 
وزارت راه و شهرسازی روی لایحه انجام شده و در 

دولت منتظر رسیدگی و تصویب است.
مرتضوی از آمادگی بخــش خصوصی بری ورود 
به بازار اجــاره داری خبر داد و گفــت: امیدواریم 
هر چــه زودتر مــورد تصویب شــود و در اختیار 
ســرمایه گذاران و بخش خصوصی این حوزه قرار 
گیرد که انبوه ســازان بتوانند حضور موثر در این 

طرح داشته و کسری بازار مسکن را جبران کنند.
وی به سیاست های دولت گذشــته برای کنترل 
اجاره بها اشــاره کرد و گفت: در ســال های اخیر 
دولت تلاش کرد بــا قیمت گذاری دســتوری و 
تعیین و تکلیف در روابط موجران و مستاجران به 
تنظیم بازار بپــردازد و  افزایش های نگران کننده 
در حوزه اجاره را دستوری و تکلیفی کاهش دهد، 

اما موفقیت قابل توجهی ایجاد نشد.

از اجاره نشینی  ۲۷ درصدی در اوایل دهه 
۹0 به 43 درصد رسیدیم

این فعال حوزه ســاختمان دربــاره دلایل عدم 
موفقیت تعیین ســقف اجاره بها گفت: نرخ تورم 
از آن چیــزی که برای افزایش اجــاره پیش بینی 
شــده، بالاتر اســت و به طور متوســط اگر تورم 
۵۰ درصــدی در حــوزه ساخت وســازها را در 
نظر بگیریم، تناســبی با افزایش سقف اجاره ۲۵ 

درصدی در تهران ندارد.
مرتضوی گفت: رصد ما از بازار اجاره حکایت 
از این دارد که از اجاره نشــینی در کشــور از 
۲۷ درصدی در اوایل دهــه ۹۰ به ۴۳ درصد 
رسیده اســت و این شــرایط نگران کننده با 
تصویب لایحه اجاره نشینی در دولت و ایجاد 
صرفه اقتصادی برای تولید این واحدها برای 
بخش خصوصی تا حــدود زیادی حل خواهد 

شد.

مالکان متناسب با تورم، اجاره را 
به روزرسانی می کنند

وی اضافه کــرد: عقب ماندن بازار اجــاره از تورم 
موضوعی اســت که مالکین نمی توانند بپذیرند 
و با اقدام بــرای دور زدن تکالیــف و مصوبه های 
دستوری، ســعی می کنند متناسب با تورم اجاره 
را به روزرسانی و اجاره ها را با شرایط تورمی کشور 

هماهنگ کنند.
مرتضوی گفت: هیچ راه حلی جز اینکه بخشــی 
از تولیدات مســکن بــه اجــاره داری حرفه ای 
اختصاص یابــد، فعلًا وجود ندارد و بهتر اســت 
درصدی از واحدهایی که در طرح جهش مسکن 
در نظر گرفته شده، حتماً در این بخش استفاده 

شود. 
اکنون زوج های جوانی داریم که برای بازســازی 
شرایط اقتصادی فرصت می خواهند و حتی قادر 
نیستند، سهم آورده اندک برای شروع مشارکت 

در طرح نهضت ملی مسکن را تامین کنند.

خانه های اجاره ای، توان زوج ها برای ورود 
به بازار مسکن را تقویت می کند

به گفتــه این فعــال بخش مســکن ایــن زوج ها 
می تواننــد از خانه هــای اجاره ای اســتفاده کرده 
و در میان مدت با ســکونت در این واحدها شرایط 
اقتصادی خود را ترمیم کنند.عضــو هیات مدیره 
کانون سراسری انبوه ســازان گفت: سهم پرداختی 
خانوارهــا از بابت مســکن بین ۲۵ تــا ۳۰ درصد 
در همه دنیا اســت و وقتی این ســهم بــه بیش از 
۶۰ تا ۷۰ درصد در ایران افزایــش می یابد، در نا به 
سامانی وضعیت اقتصادی خانوار تاثیر گذار است. 
هزینه هایــی که بایــد صرف آموزش، ســلامت و 
مواد غذایی شــود، در بخش پرداخت اجاره هزینه 

می شود و به حوزه های دیگر زندگی آسیب می زند.
به گفتــه مرتضوی، لایحه اجــاره داری حرفه ای 
این فرصت را فراهــم می کند که با ســوق دادن 
این بخش از خانوارهای ناتــوان از پرداخت اجاره 
ســنگین و دادن فرصت بــه آنها با اســتفاده از 
امکانات دولتی، آنها را بــرای خرید و ورود به بازار 
مســکن بعد از یک دوره ترمیم شرایط اقتصادی 
آماده کنیم؛ چرا که این خانه هــا فرصتی را برای 
توانمنــد کردن مســتاجران فراهــم می کند. با 
تقویت اقتصاد خانوار زوج ها هم می توانند در بازار 
خرید مسکن ورود پیدا کرده و به صورت نهایی از 
مســکن ملکی بهره ببرند و بعد یک دوره ای خانه 

به خانواده دیگر واگذار می شود.
عضو هیات مدیره کانون سراســری انبوه سازان 
گفت: بخش خصوصــی و توســعه گران منتظر 
هســتند تا این لایحه مورد تصویــب نهایی قرار 
گیــرد و ســرمایه هایی در بخش تولیــد واحد 
اجاره ای مورداســتفاده قرار گیــرد. از این طریق 
ســرمایه گذاری که بــه طرح نهضــت ملی ورود 
می کند، درصــدی از واحدهایی که می ســازد را 
به لایحه اجــاره داری حرفــه ای اختصاص داده 
و کم وکســری واحدهــای اجاره پوشــش داده 

می شود.

خریدار   مدیر شــعب بانک قرض الحسنه مهر 
ایران در اســتان خراسان شــمالی گفت: آماده 
پرداخــت کالاکارت ۱۰۰ میلیــون تومانــی به 
همه آموزشــگاه های آزاد فنی و حرفه ای استان 

هستیم.
به گزارش روابط عمومی بانک قرض الحسنه مهر 
ایران، »علی خیاطی« مدیر شعب بانک در استان 
خراسان شــمالی در دیدار با »مهدی رحمدل« 
مدیر کل سازمان فنی و حرفه ای استان، گستره 
خدمات و تنوع محصولات قابل ارائه از سوی بانک 
قرض الحسنه مهر ایران به آموزشــگاه های آزاد 
فنی و حرفه ای سطح اســتان را تشریح و آمادگی 
بانک در تولید محصول و خدمات متناسب با نیاز 
جامعه مخاطب به ویژه زیرمجموعه سازمان فنی 

و حرفه ای را اعلام کرد.
خیاطی افزود: طرح کالاکارت بانک قرض الحسنه 
مهر ایران، در پاســخگویی به نیازهای ســازمان 
فنی و حرفه ای به ویژه آموزشــگاه های آزاد تابعه 
در قالــب مشــتری و پذیرنده پتانســیل بالایی 
دارد. با انعقــاد تفاهمنامه ســازمانی کالاکارت، 
کارکنان ســازمان نیز می توانند برای خرید کالا 
یا دریافت خدمات مــورد نیاز خــود، از دریافت 

وام قرض الحســنه تا ســقف ۱۰۰ میلیون تومان 
بهره مند شوند.

مدیر شــعب بانــک قرض الحســنه مهــر ایران 
در اســتان خراسان شــمالی خاطرنشــان کرد: 
طرح هایــی متنــوع همچــون دریافــت وام 
قرض الحســنه از محل اعتبار در حســاب جاری 
یا پس انداز تا چنــد برابر معدل، اســتفاده از وام 
حمایتــی و شــبه حمایتی قرض الحســنه در ۲ 
برابر کردن آورده ســازمان با مدت انتظار پایین، 
استفاده از ۲ طرح »مســاعده مهر« و »مهریار« 
در حمایت از شــرکت های پیمانکار طرف قراداد 
ســازمان برای تأمین حقوق یا مســاعده پرسنل 
مشروط به انتقال حساب حقوق پرسنل از جمله 

محصولاتی اســت که بانک قرض الحســنه مهر 
ایران ارائه می کند.

وی در همین رابطه افــزود: همچنین متقاضیان 
می تواننــد بــا اســتفاده از خدمــات بانکداری 
غیرحضوری و آنلاین بانک در بستر همراه بانک، 
اینترنت بانک و پیشــخوان مجازی همه نیازهای 
خود در انجام عملیات بانکی را مرتفع ســازند. در 
حالی که برای دریافــت این خدمات و محصولات 

هیچ سودی از مشتری دریافت نمی شود.
»رحمدل« مدیرکل ســازمان فنــی و حرفه ای 
اســتان نیز ضمن ابراز رضایتمنــدی همکاری 
با بانک قرض الحســنه مهر ایــران، امکان فراهم 
شده از ســوی بانک در حذف ضمانت وام خرد یا 
تودیع بخشــی از موجودی به عنوان ضمانت را از 
ابتکارات ارزنده بانک تلقــی و ابراز امیدواری کرد 
با ترغیب مراکز آزاد فنی و حرفه ای اســتان برای 
تجمیع حساب در بانک قرض الحسنه مهر ایران، 
وام هایی در راستای تجهیز این مراکز جذب و در 

اختیار آن ها قرار گیرد.
رحمــدل در ادامه، پتانســیل موجــود در طرح 
کالاکارت را بســیار کارگشــا و آن را مدل واقعی 

حمایت از کالا و خدمات ایرانی دانست.

فولاد

مجتمــع فــولاد صنعــت بناب 
در بزرگتریــن نمایشــگاه بین 
المللی صنعت ســاختمان اربیل 
عراق حضور فعــال دارد. مجتمع 
فولاد صنعت بناب در نمایشــگاه 
بیــن المللــی اربیــل آخریــن 
دســتاوردهای خود را ارائه کرده 
اســت.در این نمایشگاه سه روزه 
که از روز ســوم خرداد آغاز به کار 

کرده است، سرکنسول جمهوری 
اســلامی ایران در اربیــل عراق 
از غرفــه مجتمع فــولاد صنعت 
بناب دیدن کرد و بــا فعالیت ها 
و توانمندی هــای این مجتمع و 

برنامه های آتی آن آشنا شد.
نصراله رشــنودی سرکنســول 
جمهوری اسلامی ایران در اربیل  
در ایــن بازدید، تــوان تولیدی و 

صادراتی شــاهین بنــاب )برند 
صادراتی فــولاد بنــاب( را قابل 
تحســین دانســت و خواســتار 
حضور مســئولان ایــن مجتمع 
در نشســت با بازرگانان عراق به 

میزبانی کنسولگری ایران شد. 
بزرگترین نمایشگاه بین المللی 
صنعت ســاختمان اربیل / عراق 
که با حضــور مقام هــای محلی  

جمهــوری  سرکنســولگری   ،
اسلامی ایران در  اربیل و با حضور 
شــرکت های صنعتــی از دیگر 
کشــورها افتتاح شــد، تا روز ۵ 

خرداد ماه جاری دایر است.
مجتمــع فــولاد صنعــت بناب 
از شــرکت هــای زیرمجموعه 
هلدینگ ماهان وابســته به گروه 

مالی گردشگری است.

حضور فعال مجتمع فولاد صنعت بناب در بزرگترین نمایشگاه بین المللی صنعت ساختمان اربیل 

بانک

دزفول

صمت

شعبه

کالاکارت ۱۰۰ میلیون تومانی به آموزشگاه های فنی و حرفه ای خراسان شمالی پرداخت می شود


